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KVALITETSLØFT FRØYA, INNFASING AV HELSE OG OMSORGST JENESTENE 
UNDERVEISRAPPORT 
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Hovedutvalg for drift tar rådmannens underveisrapport om innfasing av helse og omsorgstjenestene i 
utviklings- og kvalitetssikringsprogrammet Kvalitetsløft Frøya (KLF) til orientering, og godkjenner de 
foretatte justeringene knyttet til kommunestyrets vedtak av 22.05.14. 
 
 
Vedlegg ikke vedlagt: 
 
Kommunestyresak K-53/14 av 22.05.14: Kvalitetsløft Frøya, innfasing av helse og omsorgstjenestene 
 
Saksopplysninger:   
 

Kort om utviklings- og kvalitetssikringsprogrammet Kvalitetsløft Frøya (KLF) 

Kvalitetsløft Frøya er et Frøya-utviklet program for utvikling og kvalitetssikring av brukerrelaterte tjenester i 
kommunene. Programideen er kort fortalt å konsentrere forbedringsarbeidet mot vesentlige innsatsfaktorer – 
fokusområder - innenfor virksomhetenes/enhetenes kjerneområder, kombinert med en gjennomgående refleksjon 
knyttet til planlegging, status og oppfølging 

 
Forbedringsarbeidet følger to årshjul med felles utgangspunkt og berøringspunkter underveis.  Årshjulene 
håndterer både politiske og administrative målsettinger, og virksomhetenes/ enhetenes egenvurderinger knyttet 

til engen praksis med utgangspunkt i såkalte vurderingsområder 
 
Det digitaliserte programmet er nå i aktiv bruk i oppvekstsektoren, og med 
jevnlige innspill fra brukerne til ytterligere forbedringer. Programmet er 
høsten 2014 under innfasing i Helse/Omsorg og Kultur. 
 
Det er en klar hensikt at programmet skal være vesentlig tidsbesparende når 
det gjelder rapportering fra virksomhetene/enhetene til fordel for 
brukerrelaterte kjerneoppgaver innenfor tjenesteområdene. 
KLF har sin politiske forankring knyttet til kommunestyrevedtak fra 

13.09.11, 17.04.12 og 21.03.13. 
 
Politisk involvering ved bruk av programmet 

Programmet forutsetter at kommunestyret kan vedta hvilke tjenesteområder som skal involveres, bestemme 
tjenesteområdenes fokusområder for utvikling og kvalitetssikring, samt fastsette inntil 9 mål for hvert av 
tjenesteområdene. Der kommunestyret tar denne rollen, er det en forutsetning at et politisk utvalg eller nemnd 
følger opp kommunestyrets vilje. For øvrig håndteres arbeidet av rådmannen og virksomhets- og enhetsledere.  
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Fig 1 

Figuren viser politisk involvering gjennom 
måldebatt og underveisrapport. 

Det er en erfaring, og da spesielt i en 
innfasingsperiode, at brukerne av systemet ser 
at det kan være hensiktsmessig å foreta 
presiseringer/justeringer av politiske føringer, 
ikke minst om nødvendig for å tydeliggjøre 
oppdraget. I så fall er det en forutsetning i at 
dette forelegges politisk utvalg for 
godkjenning sammen med 
underveisrapporten. 

 

 

Årshjulet er ikke lenger knyttet opp mot 
spesielle tidspunkt. Dette innebærer for 

eksempel at måldebatten kan tas på et hvilket som helst tidspunkt i året. 

 

Om innfasing av Helse- og omsorgstjenestene 

Med bakgrunn i kommunestyrets vedtak om tjenesteområder, fokusområder og mål, har tjenestene innenfor 
helse-og omsorgsområdet nå utarbeidet egne lokale utviklingsplaner. Dette er gjort elektronisk. En 
utviklingsplan skal inneholde mål, indikatorer for måloppnåelse, og tiltak med ansvarlig person for 
gjennomføring. 
 
Der kommunestyrets vedtak om tjenesteområder, fokusområder og mål er endret eller ikke fulgt opp, er dette en 
godkjenningssak for hovedutvalget (se tabellene 1 og 2 nedenfor). 
 
Politisk vedtatte tjenesteområder med tilhørende fokusområder for hvert av områdene er vist i  
tabell 1. Nødvendige justeringer i innfasingsprosessen er kommentert. 
 
Tabell 1  
Tjenesteområder Fokusområde 1 Fokusområde 2 Fokusområde 3 

(obligatorisk) 
Institusjon 
(Frøya sykehjem og 
Beinskaret) 

Heltidskultur Livsglede sykehjem Internkontroll - 
Kvalitetssikring 

Hjemmebaserte tjeneste 
(Hjemmetjeneste, 
Tjenester 
funksjonshemmede og 
Psykisk helse) 

Heltidskultur Habilitering – 
rehabilitering 

Internkontroll - 
Kvalitetssikring 

Barne- og 
familietjenesten 1) 

Ledelse Kompetanse-heving Internkontroll - 
Kvalitetssikring 

Legetjenesten 2) Forebyggende og 
helsefremmende arbeid 

Folkehelse-arbeid Internkontroll - 
Kvalitetssikring 

Helsestasjonstjenesten 
(Helsestasjon) 

Kompetanseheving 
 

Samarbeid Internkontroll - 
Kvalitetssikring 

 
1) Barne- og ungdomstjenesten foreslås definert som et eget tjenesteområde. Siden tjenesten inngår i 

vertskommunesamarbeidet med Hitra kommune, bør det vurderes om politisk håndtering av utviklings- og 
kvalitetssikringsprogrammet skal tillegges Felles folkevalgt nemnd – selv om Frøya er vertskommune. 

2) Legetjenesten finner det unaturlig å delta i dette programmet som egen enhet, de er derfor tatt inn i andre 
tjenesteområder (jfr helsestasjonstjenesten og sykehjemstjenesten) 

3) Endret til Foreldrekompetanse etter råd fra virksomheten selv 
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Tabell 2 nedenfor viser vedtatte mål knyttet til tjenesteområder og fokusområder for utvikling og 
kvalitetssikring. Justeringer av mål framkommer som pilpunkt i kursiv. Alle justeringene er gjort etter initiativ 
fra virksomhetene/enhetene selv. 
 
Tabell 2  

F1:Heltidskultur F2:Livsglede sykehjem F3: Kvalitetssikring/ 
Internkontroll 

IN
S

T
IT

U
S

JO
N

 

Prøve ut tiltak og modeller som 
avskaffer ufrivillig deltid og øker 
gjennomsnittlig stillingsstørrelse, 
slik at kommunen på sikt etablerer 
en heltidskultur. 
� Etablere en heltidskultur ved 

Frøya sykehjem 

Frøya sykehjem skal bli 
sertifisert som et 
livsgledesykehjem. 

Gjennom sertifiseringsordningen må 
virksomheten dokumentere hvordan 
livsgledekriteriene ivaretas. Sertifiseringen 
skal inngå som en del av virksomhetens 
internkontroll og kvalitetssystem. 
� Gjennomføre total revisjon av 

sykehjemmets 
medikamenthåndteringsrutiner. 
(Unntatt tjenesten Beinskaret) 

Frøya sykehjem skal ha fokus på 
medikamenthåndtering, og gjennomgå en 
total revisjon av sine rutiner, med et mål om 
å redusere antall avvik. 
� Redusere antall avvik i 

medikamentbehandlingen 
 

F1:Heltidskultur F2:Habilitering, rehabilitering F3: Kvalitetssikring/ 
Internkontroll 

H
JE

M
M

E
B

A
S

E
R

T
E

  
T

JE
N

E
S

T
E

R
 

Prøve ut tiltak og modeller som 
avskaffer ufrivillig deltid og øker 
gjennomsnittlig stillingsstørrelse, 
slik at kommunen på sikt etablerer 
en heltidskultur. 
� Avskaffe ufrivillig deltid for 

arbeidstaker og arbeidsgiver 

Gjennom prosjekt 
hverdagsrehabilitering, lage en 
plan for hvordan kommunen 
skal innføre arbeidsmetoden 
på permanent basis. 
� Hverdagsrehabilitering er 

en etablert arbeidsmetode 
i den hjemmebaserte 
tjenesten – målgruppe 
eldre.(Unntatt tjenestene 
Psykisk helse og Tjenester 
for funksjonshemmede) 

Hjemmebaserte tjenester skal ha ekstra 
fokus på medikamenthåndtering, og 
gjennomgå en total revisjon av sine rutiner, 
med et mål om å redusere antall avvik. 
� Revisjon av 

medikamenthåndteringsprosedyrene og 
retningslinjene (Unntatt tjenesten 
Psykisk helse) 

� Redusere antall avvik i 
medisinhåndteringen (Unntatt tjenesten 
Psykisk helse) 

 

F1:Kompetanseheving 
(foreldrekompetanse) 

F2:Samarbeid F3: Kvalitetssikring/ 
Internkontroll 

H
E

L
S

E
S

T
A

S
JO

N
S

T
JE

N
E

S
T

E
N

 

Helsestasjonen utarbeider 
konkrete tiltak som skal bidra til å 
styrke foreldrekompetansen hos 
foreldre på Frøya 
� Styrke foreldrekompetansen 
 
 
 
 
 

Helsestasjonen, i samarbeid 
med øvrige hjelpetjenester, 
utarbeider gode retningslinjer 
for å styrke samarbeidet med 
2.-linjetjenesten. 
� Bedre kommunal oversikt 

over barn og unges 
helsetilstand 

Helsestasjonen skal ha ekstra fokus på 
medikamenthåndtering, og gjennomgå en 
total revisjon av sine rutiner, med et mål om 
å redusere antall avvik. 
� Lukke avvik etter Fylkesmannens tilsyn 

2013 
 

 
En utviklingsplan kan også inneholde opptil 6 lokale mål (inntil 2 mål for hvert fokusområde) med tilhørende 
indikatorer og tiltak, altså hva gjelder mål som kun er forankret i og angår den enkelte virksomhet, enhet eller 
tjeneste (tabell 3) 
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Tabell 3  
F1:Heltidskultur F2:Livsglede sykehjem F3: Kvalitetssikring/ 

Internkontroll 

IN
S

T
I.

 

Ingen Ingen Ingen 

F1:Heltidskultur F2:Habilitering, rehabilitering F3: Kvalitetssikring/ 
Internkontroll 

H
JE

M
M

E
T

J.
 

Tjenester funksjonshemmede 
Prøve ut tiltak og modeller som 
avskaffer ufrivillig deltid og øker 
gjennomsnittlig stillingsstørrelser, 
slik at kommunen på sikt etablerer 
en heltidskultur 

Tjeneste: Psykisk helse 
� Behandle angst,depresjon 

og utbrenthet. Forebygge 
forverring av alvorlig 
psykisk lidelse. Gi støtte 
til personer i belastende 
livssituasjoner 

� Gi dagtilbud til 
mennesker med psykiske 
utfordringer. Fokus på 
sosial mestring 

Tjenester funksjonshemmede 
Jobbe aktivt med å gi et 
helhetlig tilbud til 
tjenestemottakere som 
omhandler hele dagnet, og 
som ivaretar alle behov 
tjenestemottakeren måtte ha 

 

 

Tjeneste: Psykisk helse 
� Oppdatere kvalitetslosen med de til 

enhver tid gjeldene prosedyrer og 
rettningslinjer.  

� Holde gjeldene fagprogramm (Profil) 
oppdatert til enhver tid. 

Tjenester funksjonshemmede 
� Tjenesten skal ha ekstra fokus på 

medikamentshåndtering, og 
gjennomgår en total revisjon av sine 
rutiner, med et mål om å redusere antall 
avvik 

� Oppdatere Kvalitetslosen med de til 
enhver tid gjeldende prosedyrer og 
retningslinjer 

F1:Kompetanseheving 
(foreldrekompetanse) 

F2:Samarbeid F3: Kvalitetssikring/ 
Internkontroll 

H
E

L
S

E
S

T
. 

Ingen Ingen Ingen 

 
For hvert fokusområde velger et tjenesteområde vurderingsområder for lettere å kunne analysere, drøfte status 
og videreutvikling med alle involverte fra alle nivå, og da ikke minst ansatte med direkte brukerkontakt. 
Vurderingsområdene som kanskje er den viktigste utviklings- og kvalitetssikringsmekanismen i programmet, har 
i utgangspunktet ingen kobling til målene.  
 
Det kan velges inntil 6 vurderingsområder for hvert av de to fokusområdene for utvikling, og 7 for fokusområdet 
kvalitetssikring/internkontroll. For sistnevnte fokusområde kommer i tillegg kommer 5 obligatoriske 
vurderingsområder (medarbeidertilfredshet, brukertilfredshet, støtteapparatet, sykefravær og økonomistyring). 
Vurderingsområdene forutsettes valgt av rådmannen i et samarbeid med virksomhetsledere/enhetsledere. 
Vurderingsområdene (tabell 4) skal til sammen danne grunnlag for å kunne vurdere og reflektere over enhetens 
kvalitative ståsted  («helsetilstand») sett opp mot prioriterte områder for innsats (fokusområder).  
 
Alle ansatte forutsettes å delta i denne vurderingsprosessen. Resultatet av prosessen vil være basis for 
styringsdialogen som er rådmannens møte på arbeidsplassen med ledelse og ansatte.  
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Tabell 4 – vurderingsområder (med obligatoriske områder i kursiv) 
F1:Heltidskultur F2:Livsglede sykehjem F3: Kvalitetssikring/ 

Internkontroll 

IN
S

T
IT

U
S

JO
N

 

• Stillingsstørrelse 
• Organisering av arbeidet 
• Vikarbruken 

• Begrepskjennskap 
(ansatte) 

• Hobby, fritidssysler og 
kultur (brukernes 
mulighet for opplevelse) 

• Ut i frisk luft (beboernes 
mulighet) 

• Samarbeid med skole, 
barnehage, frivillige 
organisasjoner og 
pårørende 

• Hyggelig ramme rundt 
måltidene 

• Opplevelse av årstider 

• Medarbeidertilfredshet 
• Brukertilfredshet 
• Støtteapparatet for tjenesten 
• Økonomi 
• Sykefravær 
• Bruk av Kvalitetslosen 
• Bruk av Profil journalsystem 
• Bruk av informasjonskanaler 
• Forvaltning og vedtakshåndtering 

F1:Heltidskultur F2:Habilitering, rehabilitering F3: Kvalitetssikring/ 
Internkontroll 

H
JE

M
M

E
T

JE
N

E
S

T
E

 

• Holdninger 
• Kompetanse/kunnskap 
• Økonomi, ressurser 
• Samarbeid- mellom 

virksomhetene, tillitsvalgte 
etc. tre-part-samarbeid 

 
 

• Kompetanse for ansatte 
• Informasjon/kjennskap 

hos brukere/pårørende 
• Innføring av tankemønster 

«Hverdagsmestring» 
• Holdninger 
• Økonomi og ressurser 

• Medarbeidertilfredshet 
• Brukertilfredshet 
• Støtteapparatet for tjenesten 
• Økonomi 
• Sykefravær 
• Holdninger 
• Ressurser (kompetanse, tid, utstyr etc.) 
• Kompetanse/opplæring 
• Kvalitetslosen 
• Lovverket 

F1:Kompetanseheving 
(foreldrekompetanse) 

F2:Samarbeid F3: Kvalitetssikring/ 
Internkontroll 

H
E

L
S

E
S

T
. • Barn som sliter 

• Foreldre som sliter 
• Henvendelser til 

helsestasjon/BFV utenom 
ordinært program 

• Foreldrerollen/foreldreansvar 

• Oversikt over barn og 
unges helsetilstand 

• Samarbeidsrutiner med 
2.linjetjenesten 

• Felles rutiner rundt barn/ 
unge for det lokale 
hjelpeapparatet 

• Ansvarsavklaringer 

• Medarbeidertilfredshet 
• Brukertilfredshet 
• Støtteapparatet for tjenesten 
• Økonomi 
• Sykefravær 
• Tilsyn 2013 
• Rutiner/prosedyrer 
• IKT 

 
Vurdering: 
 
Rådmannen mener at helse- og omsorgsområdet er kommet godt i gang med innfasing av refleksjonssystemet for 
utvikling- og kvalitetssikring «Kvalitetsløft Frøya» (KLF), og er samtidig innforstått med at det nødvendigvis må 
ta noe tid før metodikken i systemet er på plass fullt ut. Rådmannen mener videre at systemet vil kunne gi ønsket 
fokus på hovedutfordringene i tjenesteapparatet. Rådmannen vil etter planen og med bakgrunn i nåværende 
framdrift i innfasingsprosessen, ha klar sin ståstedsrapport for Helse og omsorgstjenestene i løpet av mars 2015 
med tanke på temadebatt i kommunestyret. 
 
Framdriftsplanen  ser nå slik ut (jfr. fig 1 ovenfor). 
� Enhetsanalyse 1 (vurdering av fokusområdene 1 og 2 for utvikling) -> innen 1.des. 14 
� Enhetsanalyse 2 (vurdering av fokusområdet 3 for kvalitetssikring/Internkontroll -> innen 1.jan.15  
� Målanalyse (statusrapport for mål) -> innen 1.jan 15 
� Rådmannens styringsdialog med virksomhetene/enhetene -> innen 1.mars 15 
� Rådmannens ståstedsrapport -> innen 1.april 15 
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MORGENDAGENS OMSORG - FRØYA KOMMUNE  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
1. Hovedutvalg for drift tar orienteringen om morgendagens omsorg til orientering. 
2. Hovedutvalget støtter rådmannens forslag om å foreta en analyse av drift, struktur, kompetanse og 

ressursbruk i kommunens helse- og omsorgstjenester. Analysen omfatter også samspill med øvrige 
kommunale tjenestesektorer, særlig oppvekstsektoren. 

3. Kostnader til analysen dekkes innenfor rammeområde rådmann for 2014 
4. Hovedutvalget får seg forelagt analysen og tilrådningene, med forslag til arbeidsgrupper som skal 

jobbe konkret med tilrådningene til hovedutvalgets møte i januar /februar 2015 
 
Vedlegg: 
 
Morgendagens omsorg- kortversjon 
Tilbud fra OTV rådgiving 
 
Ikke vedlagt: 
 

http://www.regjeringen.no/pages/38301003/PDFS/STM201220130029000DDDPDFS.pdf 
 
 
 
 
 
 

Saksopplysninger:   
 
Bakgrunn for saken 
Frøya kommunestyre vedtok i møte 27/9-12, sektorplanen  
Helhetlig omsorgsplan for Frøya kommune 2012-2017 
 
Planen skisserte 9 ulike satsingsområder for planperioden 

 
1. En god folkehelse 
2. Gode rehabiliterings og habiliteringstjeneste 
3. En aktiv helse og omsorgstjeneste 
4. Informasjons og kommunikasjonsteknologi 
5. Sykehjem med fokus på behandling 
6. Boliger med trygghet for omsorgstjenester hele døgnet 
7. En personalpolitikk som rekrutterer, utvikler og beholder  

 ansatte/kompetanseutvikling 
8. God organisering, forvaltning og ledelse 
9. Partnerskap med familie og lokalsamfunn 
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Samhandlingsreformen har som kommunens omsorgsplan skisserer, krevd omstilling av kommunehelsetjenesten 
på Frøya. Tjenestene har jobbet aktivt med dette, og mot de øvrige målene og tiltakene i planen. Noen mål er 
nådd, andre ikke. 
 
Statlige myndigheter har nå bedt kommunen starte forberedelsene til «morgendagens omsorg» - det skisseres nye 
og store utfordringer i fremtiden for kommunene innenfor de kommunale pleie – og omsorgstjenestene. 
 

Omsorgsplan 2015 og 2020 beskriver en utvikling der kravene til kommunal helse og omsorg stadig økes. 

(Omsorgsplan 2020 er en del av Melding til Stortinget 29 (2012-2013) Morgendagens omsorg. Omsorgsplan 

2015 er en del av Stortingsmelding nr. 25 (2005-2006) Mestring, muligheter og mening - framtidas 

omsorgsutfordringer. ) 

St. Melding 29- «morgendagens omsorg» er en mulighetsmelding som kommer med forslag til hvordan 
kommunene kan innrette seg framover.  
 
Tema som spesielt vektlegges i stortingsmeldingen er blant annet: 

• Innovasjon 
• Hverdagsrehabilitering 
• Kompetanse 
• Frivillighet som ressurs 
• Velferdsteknologi 
• Helsefremmende og forebyggende arbeid 
 

Reformen skal først og fremst gi helse- og omsorgstjenestens brukere nye muligheter til å klare seg selv bedre i 
hverdagen til tross for sykdom, problemer eller funksjonsnedsettelse.  

Samtidig skal den gi grunnlag for å videreutvikle det faglige arbeidet, både for de som har størst behov for 
lindring og pleie, og de som daglig trenger assistanse gjennom et helt liv.  

Den skal også skape trygghet for at vi gjennom nyskaping og fornyelse fortsatt kan satse på de 
fellesskapsløsninger vi har bygd opp i vårt land. Vi skal ikke bare forsvare, men også utvikle velferdsstaten. 

I stedet for å la bekymringen for de økonomiske problemene i vår del av verden ta overhånd og la de 
demografiske utfordringer vi står overfor gjøre oss handlingslammet, vil denne meldingen utforske mulighetene 
og lete etter nye måter å løse omsorgsoppgavene på. 

Meldingen har på denne bakgrunn tre hovedsiktemål: 

• Få kunnskap om, lete fram, mobilisere og ta i bruk samfunnets samlede omsorgsressurser på nye måter. 

• Utvikle nye omsorgsformer gjennom ny teknologi, ny kunnskap, nye faglige metoder og endringer av 
organisatoriske og fysiske rammer. 

• Støtte og styrke kommunenes forsknings-, innovasjons- og utviklingsarbeid på omsorgsfeltet. 

 
Status Frøya 
For Frøya sin del så øker andelen yngre og eldre med hjelpebehov i årene framover.  Kommunen har i dag 
relativt mange ressurskrevende tjenester, og vi vet det kommer flere.  
 
I tillegg viser befolkningsprognoser at antallet eldre stiger. Som et eksempel viser prognosen at gruppen 67 år 
eller eldre i 2014 er på 315, mens i 2025 er den samme gruppen på 417 personer.  Ut fra dette vet vi at nye måter 
å jobbe på innen omsorgssektoren blir nødvendig, og vi vet at kravet til kompetanse og spisskompetanse er 
økende. Samhandlingsreformen har bidratt til endringer i måten omsorgstjenestene skal drives.  
 
Kommunen har i dag en «tradisjonell» pleie og omsorgstjeneste, med ett sykehjem og en relativt godt utbygd 
hjemmetjeneste. I 2013 åpnet beinskardet heldøgns- omsorgsboliger. 
Det spesielle i vår kommune er øyrekka, og tilbudet som ytes og skal ytes der fremover. 
 
Kommunen er relativ «institusjonstung», i større grad enn våre nabokommuner. Den forestående analysen vil si 
mer om kostnader og ressursbruk.  
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Noen av de spørsmål som stilles og som det søkes et svar på er 
 

• Hvordan skal sykehjemmet drives i fremtiden, hvordan skal heldøgnsomsorgen se ut? Frøya 
sykehjem er 30 år, bygningsmessig trenger bygget «et løft» ,  

• Er det behov for flere heldøgnsboliger 
• Hvordan tilrettelegge tilbudet i øyrekka 
• Hvordan få til et forpliktende samarbeid mellom oppvekst og helse og omsorg, livsfasetenking for 

å forebygge framtidige ressurskrevende brukere 
• Hvordan ta i bruk hverdagsrehabilitering og velferdsteknologi – funksjonelle boliger i alle aldre 
• Hvordan få til en god pårørendeomsorg og frivilligstrategi  
• Hvordan få til et enda sterkere fokus på forebyggende og helsefremmende arbeid i fremtiden 

 
Fremdrift 
Når kommunen nå skal inn i en betydelig og utfordrende prosess med å forme kommunens svar på 
«morgendagens omsorg» er det et klart behov og ønske, å i størst mulig grad å involvere lokale bruker – og 
interesseorganisasjoner i planprosessen. Slik involvering handler om å skape forståelse for nødvendige og 
ønskede endringer. Videre handler det om å få gode råd til både prosess og framtidige utforming av tjenester. 
Sist, men ikke minst, handler det om et samspill mellom offentlig omsorg, frivillighet og pårørende, for å sikre 
framtidige gode tjenester til kommunens innbyggere. 
 
Rådmannen ser for seg, når analysen foreligger å prioritere noen tema som skiller seg ut for videre jobbing. I den 
forbindelsen ønsker rådmannen i fortsettelsen å sette ned arbeidsgrupper som jobber konkret med utfordringene. 
Rådmannen ser for seg spesielt disse temaene; heldøgnsomsorgen, pårørendeomsorgen og frivilligstrategien, 
sosial aktivitet og sosial kontakt, hverdagsrehabilitering og velferdsteknologi, ressurskrevende tjenester 
til barn og unge med spesielle behov/ voksne/eldre 
 
I tillegg bør forebyggende arbeid få nødvendig kommunal prioritet, men denne bør muligens få en noe bredere 
tilnærming en bare å avgrense det til omsorg.  
 
Psykisk helse og rus må avstemmes opp mot det som planlegges gjennomført i regi interkommunal psykisk 
helsetjeneste.  
 
Sist, men ikke minst, må kommunens strategiske kompetanseplan for helse – og omsorg rulleres og revideres. 
Fylkesmannen har både i dialogkonferanse, og senere gjennom egne brev og tilsyn, uttrykt bekymring for 
kompetansestatusen i de kommunale pleie – og omsorgstjenestene i fylket. Samhandlingsreformen har gitt behov 
for ny og økt kompetanse og da kanskje i et større omfang en planlagt.  
 
Ut fra utfordringene skissert ovenfor har rådmannen inngått avtale med OTV rådgiving AS til å utføre en analyse 
av kommunens tjenestetilbud. Tilbyder er valgt ut fra kjennskap til kommunen, og at han gjennomfører en 
likelydende analyse av nabokommunen Hitra, som vi har mange interkommunale samarbeid sammen med. 
 
Analysen skal, i tillegg til hovedfokus på helse og omsorg, også inkludere en vurdering av samhandlingen med 
oppvekstsektoren når det gjelder tilbudet til utsatte barn og unge, og hvordan oppveksttjenestene framstår som 
forebyggende og mestringsorientert nok, eller kun har fokus på faglige opplæringsmål. Utfordringene med multi-
nasjonalitet i gruppen barn og unge, og for helse/omsorgstjenestene, må også trekkes inn i analysen. 
 
Analysen skal munne ut i en skriftlig tilbakemelding, inklusiv tilrådinger, for at Frøya kommune, helse og 
omsorg samt oppvekst, skal kunne møte dagens og morgendagens utfordringer innenfor en bærekraftig ramme. 
Når denne analysen er gjort settes det ned arbeidsgrupper som skal jobbe videre med disse tilrådningene. 
 
 
Foreløpig og grov framdriftsplan er slik: 
 
Milepæl Dato Resultat 

 
MP-1 November 2014 Informasjon og drøfting i hovedutvalg, brukerråd og eldreråd 

om prosessen «morgendagens omsorg» 
MP-2  Januar/februar 2015 Analyse gjennomgås. Beslutning om prioriterte tema i 

planprosessen. Dialogmøte, oppstart planprosess   
MP-3 Februar 2015 Oppnevning av lokale arbeidsgrupper for de ulike 

samspilltema. 
MP-4 April 2015 Rapport, med forslag til prioriterte tiltak og innsatsområder fra 

arbeidsgruppene. 
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MP-5 August 2015 Sluttarbeid i arbeidsgruppene 
Presentasjoner/nytt dialogmøte 

MP-6 September 2015 Utarbeidelse av revidert plan 
Politisk behandling 

MP-7  
 

Oktober 2015 Høring 

 
MP-8 

 
November 2015 

 
Sluttbehandling i politiske nemnder, råd og utvalg 

 
 
Vurdering 
 
Rådmannen tilrår at hovedutvalg for drift tar orienteringen om morgendagens omsorg til orientering. I tillegg 
tilrår rådmannen at hovedutvalget støtter forslaget om å foreta en analyse av drift, struktur, kompetanse og 
ressursbruk i kommunens helse- og omsorgstjeneste. 
 
Analysen skal også omfatte også samspill med øvrige kommunale tjenestesektorer, særlig oppvekstsektoren. 
Analysen dekkes innenfor dagens budsjett.  
 
Hovedutvalget får seg forelagt analysen og tilrådningene, med forslag til arbeidsgrupper som skal jobbe konkret 
med tilrådningene til hovedutvalgets møte i januar /februar 2015. 
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VERTSKOMMUNEAVTALE MELLOM FRØYA KOMMUNE OG ORKDAL K OMMUNE OM 
LEGEVAKT OG LEGEVAKTSENTRAL NOVEMBER 2014 
 
 
Forslag til vedtak: 
 

1. Frøya kommune slutter seg til vedlagte revidering av vertskommuneavtale om legevaktsamarbeid og 
legevaktsentral og avtale om drift av legevaktsentral i Orkdalsregionen. 

2. De økte utgiftene for SIO-samarbeidet i 2014 som framkommer av prognose 2014 og ekstra utgifter 
til drift av legevaktsentral 2014 er lagt inn i budsjett/økonomiplan 2015-2018 og dekkes således av 
familie/helses budsjett 

3. Utgiftene som framkommer i tilsendt budsjett for SIO-samarbeidet for 2015 er innarbeides i budsjett 
2015 for familie/helse og økonomiplan for perioden 2015 -2018.  

4. I tillegg kommer kommunens utgifter til nytt nødnett. Egen sak på dette fremlegges når eksakte 
opplysninger foreligger 

 
Vedlegg: 
 
1. Vertskommuneavtale om legevaktsamarbeid og legevaktsentral med 2 vedlegg:  

(1) Nærmere om legevaktsamarbeidet og  
(2) Om drift av legevaktsentral mellom St. Olavs Hospital HF (SOHHF) og samhandlingsenheten i 
Orkdalsregionen (SiO)  

2. SIO prognose 2014 og budsjett 2015 
 
Saksopplysninger:   
 
Vertskommuneavtaler om helsesamarbeid i Orkdalsregionen  
 
Legevakt: 
Samarbeidet omfatter drift av felles legevakt. For Frøya sin del gjelder dette på hverdager fra 20-08 og på helg 
og høytidsdager fra 20-10. Vertskommunesamarbeidet erstatter tidligere ordning etter kommunelovens § 27 nr 1 
– og det tidligere styret for ordningen utgår. 
 
Legevaktsentral: 
St. Olavs hospital helseforetak (SOHHF) har driftet legevaktsentralen i Orkdal de senere årene. Hver kommune 
har hatt egen avtale med SOHHF om legevaktsentral. Avtalen innebærer at SiO organiserer og driver 
legevaktsamarbeidet på vegne av kommunen som er med i samarbeidet.  
 
Økonomiske konsekvenser  
 
Kjente utgifter pr dato til SiO -2015 jfr vedlegg: 
 

  Sengepost 
Kreftprosjekt/ 

Orkdalsmodellen 
Legevakt-

samarbeidet 
Legevakt-
sentralen 

1620 Frøya 92 000 37 000 744 000 236 000 
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I tillegg er det bebudet at kommunene må dekke inn et sprik mellom kostnader og finansiering på kr 1,2 
millioner. Utgiftene til drift av legevaktsentral vil bli fordelt etter Agdenesmodellen. Utgifter for tilpasning, 
tilkobling og drift av nytt nødnett er lagt inn i avtalen. Størrelse på utgifter vedrørende nytt nødnett er ikke 
tilgjengelig ennå. Rådmannen kommer tilbake med nye opplysninger når disse foreligger. 
 
I kostnadsfordelingen til legevakt er det fortsatt hensyntatt at Frøya og Hitra kommuner har særavtaler om rabatt 
på 150 000 kr pr år for hver av kommunene (fordi vi har legevakt lokalt på kveld og helg). Utgiftene til legevakt 
er økt betydelig for å møte kvalitetskrav som bedre lokaler og tilgjengelig hjelpepersonell på vakt sammen med 
legen. 
 
Andre opplysninger til saken: 
I brev datert 25. oktober 2013 fra SOHHF til kommunene i legevaktsentralsamarbeidet beskriver SOHHF et 
sprik mellom kostnader og finansiering. Det var et ønske fra SOHHF sin side å ha en part å forholde seg til.  
 
Det har fra de involverte kommunene sin side vært satt ned et forhandlingsutvalg. Dette utvalget har bestått av 
representanter fra kommunegruppene Orkdalsregionen og Fosen, samt enkeltkommunene Surnadal og Oppdal. 
Gruppen har hatt som mandat å gå i forhandlinger med SOHHF om drift og finansiering av legevaktsentral. Det 
har vært avholdt flere møter i forhandlingsgruppen, samt et forhandlingsmøte med SOHHF. Sykehuset krever å 
få dekket differansen mellom inntekter og kostnader tilsvarende kr 1,2 millioner,- hensyntatt synergieffekten på 
kr 400.000,-  
 
Delegasjon 
Det er tatt høyde for delegasjon til den interkommunale nemda i SiO i Frøya kommunes vedtatte 
delegasjonsreglement (okt 2014) 
 
Vurdering  
 
Forhandlingsgruppen konkluderte med at kommunene ikke hadde noen reelle alternativ til drifting av 
legevaktsentral enn SOHHF. Kommunene ønsker derfor at SOHHF fortsatt skal drifte legevaktsentralen i 
Orkdal. Pr i dag omfatter dette 17 kommuner. Det er et ønske fra kommunene at SOHHF planlegger og drifter 
nytt nødnett. Rådmannen i Frøya tilslutter seg denne anbefalingen. 
 
Legevaktssamarbeidet inngås mellom 10 kommuner og Orkdal kommune som vertskommune. 
Samarbeidet styres av en interkommual nemd, hvor hver av kommunene har utpekt 2 representanter. For Frøya 
sin del er dette orfører og varaordfører. 
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SAMARBEIDSAVTALE OM "ORKDALSMODELLEN" MELLOM KREFTK LINIKKEN, ST. OLAVS 
HOSPITAL OG FRØYA KOMMUNE  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Hovedutvalg for drift tar samarbeidsavtale om «orkdalsmodellen» mellom kreftklinikken, st.olavs 
hospital og Frøya kommune til orientering 
 
Vedlegg: 
 
Samarbeidsavtale  
 
Saksopplysninger:   
 
Kreftklinikken, St.Olavs hospital og 12 kommuner i samhandlingsenheten i Orkdalsregionen (SIO) er parter i 
saken. Orkdalsmodellen er et helsetjenesteforskingsprosjekt som ble initiert da kreftklinikken St.Olavs hospital 
åpnet kreftpolikinikk ved Orkdal sykehus i november 2012. Prosjektet innebærer standardisering, optimalisering 
og evaluering av et diagnostisk behandlings- pleie og omsorgstilbud til kreftpasienter i orkdalsregionen gjennom 
bedre samhandling på tvers av helsetjenestenivå.  
 
Målsetting med Orkdalsmodellen  
Orkdalsmodellen er en unik modell for samhandling mellom spesialisthelsetjenesten og kommunehelsetjenesten 
hvis målsetting er å gi pasienter og pårørende i Orkdalsregionen et integrert behandlingstilbud for kreft og 
palliasjon. Hypotesen er at implementering av Orkdalsmodellen vil øke tiden pasientene tilbringer hjemme, 
medføre færre innleggelser på institusjon, øke antall pasienter som dør hjemme, redusere pasienters 
symptombelastning, medføre bedret helserelatert livskvalitet hos både pasienter og pårørende og øke 
helsepersonells kunnskap om kreft og lindrende behandling.  
Modellen vil kunne anvendes andre steder i landet og internasjonalt, og også for andre pasientgrupper med 
kroniske sykdommer. Dersom effektene er som forventet, vil dette kunne bli en nasjonal og internasjonal 
standard for hvordan å organisere helsetilbudet innen lindrende behandling.  
 
Kommunens plikter  
Kommunen forplikter seg til å legge til rette for god gjennomføring av Orkdalsmodellen gjennom tiltak knyttet 
til hvert av de viktigste elementene i modellen.  
 
Standardisert pasientforløp  
Kommunen forplikter seg til å:  
� Legge til rette for at helsepersonell får opplæring og informasjon om pasientforløpet  

� Sørge for at helsepersonell følger det standardiserte pasientforløpet og relaterte prosedyrer  

� Tilby kreftomsorg av høy kvalitet som inkluderer optimal pasientflyt i kommunehelsetjenesten  

� Bidra til god kommunikasjon mellom helsepersonell innad i kommunehelsetjenesten og til samarbeidspartnere 
i andre kommuner og i spesialisthelsetjenesten  
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� Oppnevne en HPH- veileder og/eller en ressursperson fra ressursnettverket for sykepleiere i SIO og Oppdal 
kommune, som skal bidra med implementering av pasientforløpet i sin kommune, såkalte 
«implementeringsagenter»  

� Arbeide for å implementere det standardiserte pasientforløp for den palliative kreftpasienten og HPH på alle 
aktuelle enheter i sin kommune  

� Arbeide for å innføre e-meldinger og følge opp arbeidet med meldingsutbredelse i SIO og Oppdal kommune  
 
Kompetanseheving  
Kommunen forplikter seg til å:  
� Legge til rette for at helsepersonell deltar på kompetansehevingsprogrammet i Orkdalsmodellen, et 
utdanningstilbud tilpasset regionen, så langt det lar seg gjøre innenfor de økonomiske rammene til kommunene 
og allerede eksisterende kompetanseplaner  

� Legge til rette for kunnskapsdeling gjennom internundervisning/kollegaveiledning på egen arbeidsplass  

� Legge til å rette for at helsepersonell med særskilt kompetanse bidrar med undervisning i 
kompetansehevingsprogrammet  

� Oppfordre til at minst en fastlege i hver kommune deltar på klinisk emnekurs i palliativ medisin i regi av 
Orkdalsmodellen  

� Utrede/ta beslutning om innkjøp av videokonferanseutstyr til bruk i undervisning, felleskonsultasjoner og 
informasjonsutveksling  
 
Informasjonsarbeid  
Kommunen forplikter seg til å:  
� Slutte opp om den utarbeidete informasjonsplanen i Orkdalsmodellen inkludert at relevante personer deltar på 
informasjonsmøter  

� Bidra til å spre informasjon om kreftomsorg og lindrende behandling og selve prosjektet til innbyggere, 
fastleger, annet helsepersonell, pasienter og pårørende gjennom kommunenes relevante kanaler  
 
Evaluering  
Kommunene forplikter seg til å:  
� Oppnevne ressursperson, såkalt «studiekontakt», på hver enhet som etter særskilt opplæring skal bistå med 
innsamling av data om bruk av helsetjenester i kommunen  

� Bidra til, å legge til rette for, at data fra kommunehelsetjenesten blir samlet inn til rett tid når pasienter fra 
kommunen er inkludert i studien  

� Legge til rette for og oppfordre til at helsepersonell deltar i kompetansekartleggingen  
 
Økonomi: 
Finansieringen vises i avtalens pkt 10. Frøya kommunes andel i dette er beregnet til kr 37.000 for 2015. Dette er 
lagt inn i økonomiplan 2015-2018. 
 
Vurdering:  
 
Rådmannen (v. kommunekoordinatorer i SiO) har vært involvert i utarbeidingen av vedlagte avtale, og deres 
innspill er blitt tatt hensyn til i forslag til avtale som her er vedlagt.  
Rådmannen mener det er viktig for Frøya å inngå et forpliktende samarbeid om «orkdalsmodellen» som 
beskrevet i saksfremstillingen med vedlegg. Da det økonomiske er ivaretatt gjennom budsjettarbeidet legges 
saken frem som en orienteringssak. 
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IKT-PLAN FOR FRØYA KOMMUNE 2015 - 2018  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
IKT plan for Frøya kommune 2015-2018 tas til orientering. 
 
Vedlegg: 
 
IKT plan for Frøya kommune 2015-2018 
 
Saksopplysninger:   
 
En IKT – plan skal bidra til at kommunens visjon, mål og overordnende retningslinjer kan realiseres. 
Planen skal angi retning og felles satsningsområder for de kommende årene innenfor IKT-området. 
 

 

Selv om kommunen i 2015 skal i gang med et interkommunalt samarbeid med Hitra kommune er det viktig å ha 
egne, kommunale mål for IKT tjenestene i årene som kommer.  
 
Dette er en plan som beskriver kommunens satsing innenfor IKT de nærmeste årene. 
 
Planen viser at Frøya kommune ønsker å arbeide aktivt og målrettet for å kunne utnytte IKT verktøy på best 
mulig måte i alle våre virksomheter. På denne måten kan vi yte enda bedre service til innbyggerne og brukerne.  
 
IKT har som mål å forenkle tilgangen til informasjon og tjenester. Innbyggere og næringsliv skal få tilgang til 
kvalitetssikret informasjon gjennom et bedre og raskere møte med det offentlige, og ansatte skal ha tilgang til 
velfungerende IKT-system som effektiviserer og forenkler arbeidet. 
 
Stortingsmeldingen Digital agenda for Norge påpeker at nettbaserte tjenester skal være hovedregelen for 
forvaltningens kommunikasjon med innbyggere og næringsliv. Videre står det at egnede tjenester tilbys digitalt 
og skal være den primære måten å kommunisere med forvaltningen på.  
 
Hovedmålet er altså at innbyggere og næringsliv faktisk ønsker å ta et «digitalt førstevalg». 
 
Vurdering:  
 
Rådmannen innstiller på at kommunestyret tar vedlagte IKT plan til orientering. 
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OPPMUNTRINGSPENGER TIL MEDHJELPER I KINO  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Det utbetales oppmuntringspenger til medhjelper innenfor virksomheten kultur etter en sats på for tiden 
kr. 15,00 pr. time. Kostnaden dekkes innenfor rammen av virksomhetens budsjett. 
 
Saksopplysninger:   
 
Frøya kultur- og kompetansesenter sysselsetter en medhjelper i forbindelse med kinodrift. Han er uføretrygdet og 
det er ønskelig at han på lik linje med andre ansatte i lignende tilfeller får tilkjent oppmuntringspenger for 
jobben han gjør. I dag er timesatsen på kr. 15,- 
Frøya kommune har tidligere gjort vedtak om oppmuntringspenger for personer som gis et aktiviseringstilbud 
gjennom kommunens ordinære drift (sak 02/03513 – Oppmuntringspenger til medhjelperne i kantina). Dette er 
også en ordning som benyttes i lignende tilbud for personer som aktiviseres i vernet bedrift. Ved Dalpro AS får 
vi opplyst at denne ordningen benyttes der også, og at satsen er den samme som Frøya kommune benytter. 
 
Vurdering:  
 
Ordningen med oppmuntringspenger har vært praktisert i Frøya kommune tidligere. Ordningen brukes ovenfor 
personer som ikke kan betraktes som ordinære arbeidstakere men som gis et aktiviseringstilbud gjennom å 
arbeide for kommunen. Dette er en ordning som både arbeidstaker og arbeidsgiver nyter godt av. Frøya 
kommune gir i dag et aktiviseringstilbud ved Frøya kino og ønsker å påskjønne denne personen for den 
oppgaven som utføres gjennom å utbetale oppmuntringspenger. 
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Saken skal behandles i følgende utvalg: 
69/14 Hovedutvalg for drift 25.11.2014 
 
 
KVARTALSRAPPORT  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Kvartalsrapport 3. kvartal 2014 tas til orientering. 
 
Vedlegg: 
 
1. Samlet kvartalsrapport med verbal del 
2. Kvartalsrapport BFT, økonomisk 
3. kvartalsrapport Nordskag oppvekstsenter, økonomisk 
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9/14 Kommunalt Brukerråd 26.11.2014 
/ Kommunestyret  
 
 
BUDSJETT 2015 OG ØKONOMIPLAN MED HANDLINGSPROGRAM 2 015 - 2018  
 
 
Formannskapets innstilling til kommunestyret: 
 
1.1 Formannskapets forslag til budsjett for 2015 vedtas slik det går fram av spesifisert driftsbudsjett og 

investeringsbudsjett og i handlingsplandokumentet med vedlegg. Første år i handlingsplanen vedtas 
som budsjett for 2015 for alle rammeområder.  
 

1.2 Kommunestyret vedtar å ta opp lån i samsvar med formannskapets forslag til investerings- og 
finansieringsplan for 2015. Rådmannen gis fullmakt til å avtale nærmere lånetidspunkt og lånevilkår 
og til å inngå de nødvendige låneavtaler. Fullmakten gjelder også refinansiering av lån innenfor 
tidligere vedtatt nedbetalingstid.  
 

1.3 Kommunestyret vedtar å låne 30 millioner kroner i startlånsmidler til videre utlåning i 2015. 
 

1.4 Kommunestyret slutter seg til rådmannens forslag til økonomiplan med handlingsprogram  
2015 – 2018. 

 
1.5 Rådmann gis fullmakt til å foreta tekniske opprettinger av budsjett med vedlegg der det er 

nødvendig.  
 
1.6 Rådmann pålegges å oversende budsjett og økonomiplan med handlingsprogram til Fylkesmannen 

med tilhørende pålagte vedlegg.  
 
1.7 Ytterligere effektiviseringstiltak, kostnadsreduksjoner og reduksjon av driftsutgifter må vurderes 

kontinuerlig i hele handlingsplanperioden.  
 
1.8 Investeringsbudsjett  

Foreslåtte investeringstiltak som foreløpig er lagt inn i økonomiplan for 2015 – 2018, 
fremstilles her som foreslått fra virksomhetene: 
 
 
 
 
 

 
 

Investeringsbudsjett 2015-2018  
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---- ---- 
 

År - 2015 2016 2017 2018 

- 

Sum investeringer fra nye tiltak  
 66 649 000 

 

50 070 000 17 100 000 13 100 000 

Sum bruk av driftsmidler   -4 529 800 -5 714 000 -2 320 000 -1 520 000 

Sum lån   -62 119 200 -44 356 000 -14 780 000 -11 580 000 

Sum renter og avdrag   760 648 3 568 966 5 156 641 5 738 230 

Netto driftskonsekvenser   760 648 3 568 966 5 156 641 5 738 230 

- 

Valgte tiltak  

- 

Usorterte tiltak   88 332 000 61 150 000 18 180 000 14 180 000 

    Adresseprosjektet   220 000 220 000 0 0 

    Ajourhold kart (Geovekstprosjekt)   250 000 250 000 0 0 

    Asfaltering kommunale veier   0 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

    Automatisk ringeanlegg Sula kapell   147 000 0 0 0 

    Avløpsutbygging   2 000 000 2 000 000 2 000 000 2 000 000 

    Brannvarslingsanlegg - kommunehuset   500 000 0 0 0 

    Bygging av vei Midtsian - Yttersian   0 0 3 000 000 0 

    Dyrøy boligfelt   2 000 000 0 0 0 

    Elevpcer   0 0 0 0 

    Erverv av grunn til Skarpneset næringsområde   0 0 0 0 

    Forprosjekt - Museum   200 000 0 0 0 

    Froan kapell - utsatt vedlikehold   100 000 0 0 0 

    Handikaptilpasning Hallaren kirke (innvendig og     

    utvendig)  

 142 000 0 0 0 

    Hålahauan boligfelt   5 000 000 0 0 0 

    Infrastruktur - Blått kompetansesenter   1 000 000 0 0 0 

    Investeringer IKT   2 500 000 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

    Kombinert tankvogn brann/vannverk   0 0 1 000 000 0 

    Kummer, høydebasseng og ledningsnett   2 500 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000 

    Kvalitetsheving DEK   250 000 0 0 0 

    Liggekai Sistranda   1 000 000 21 500 000 0 0 

    Miljøgata - flytting av vannledning og kummer   2 000 000 0 0 0 

    Nordhammarvik gravplass   200 000 0 0 0 

    Ny brannbil - restfinansiering ihht. KST vedtak   750 000 0 0 0 

    Ny brannbil Nordskag - fremskutt enhet   1 000 000 0 0 0 
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    Ny brannstasjon   0 0 0 0 

    Ny mindre traktor   500 000 0 0 0 

    Ny vannledning:   Nordhammervika-Hamarvik-  

    Skarpneset-Nordskag  

 10 000 000 10 000 000 0 0 

    Nye senger sykehjemmet   100 000 100 000 100 000 100 000 

    Nytt høydebasseng - Bergheia   6 000 000 6 000 000 0 0 

    Nytt høydebasseng - Bremnestuva   8 000 000 0 0 0 

    Oppgradering av sentrumsområde Sistranda   1 000 000 0 0 0 

    Opprydding kommunale    

    avløpsledninger/overvannsproblemer  

 5 000 000 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

    PC til ansatte (arbeidsredskap)   0 0 0 0 

    Parkeringsplass ved Titran kapell   250 000 0 0 0 

    Parkeringsplass ved Vågan gravplass   250 000 0 0 0 

    Planlegging universell utforming Titran og Sula   

    kapell  

 0 0 0 0 

    Påkostninger kommunale bygg i henhold til   

    vedlikeholdsplanen  

 4 000 000 4 000 000 4 000 000 4 000 000 

    Rammeplan avløp   500 000 0 0 0 

    Sak/arkivsystem   200 000 0 0 0 

    Sanering av avløp Mausund (Måøyholet)   2 000 000 0 0 0 

    Tilrettelegging - Trygdebolig på Hamarvik   300 000 0 0 0 

    Tilskudd brannutstyr - Bogøya   140 000 0 0 0 

    To smartboard Sistranda skole   0 0 0 0 

    Trafikksikkerhetstiltak   500 000 500 000 500 000 500 000 

    Utbedring av kommunale kaier   0 0 1 000 000 1 000 000 

    Utbedring tak Sletta kirke   150 000 0 0 0 

    Utbedringer av kaier i øyrekka - kommunal andel         

   (restbevilgning)  

 2 000 000 0 0 0 

    Utbygging Beinskardet - byggetrinn 2   4 000 000 0 0 0 

 

Tiltak som ikke er valgt i denne budsjettversjonen  

- 

Usorterte tiltak       

    Bygging av utleieboliger  5 000 000 0 0 0 

    Renter og avdrag  0 0 0 0 

    Utbygging helhetlig idrettspark inkl. flytting av   

    ballbinge 

 0 0 0 0 

    Renter og avdrag  0 0 0 0 
 
1.9 Skattevedtak 2015 
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Hjemmel for utskriving av eiendomsskatt er Eiendomsskatteloven § 2 og 3. I medhold av 
eiendomsskatteloven § 3 og 4 videreføres i 2015 utskriving av eiendomsskatt på verker og bruk samt 
anlegg i sjø. Eiendomsskattesatsen skal være på 7 promille.  

 
1.10 Skatteøret fastsettes til høyeste sats. Skatteinngangen fastsettes for 2015 til kr. 132.573.000 i              

henhold til Regjeringens forslag til statsbudsjett og til KS sin prognosemodell. Nybygg og nyanlegg 
forutsettes finansiert i samsvar med oversikt og vurderinger i budsjett- og handlingsplandokumentet. 
 

1.11 Formannskapets forslag til budsjett og handlingsprogram legges ut på høring. 
 
VERBAL DEL:  
   
Rammeområde folkevalgte: 
Kommunestyremøter avvikles fortsatt på dagtid for å ivareta småbarnsforeldre og representanter fra 
øyrekka. 
    
Rammeområdet rådmann: 
Etableringslån for yngre fiskere: 
Rådmann bes fremme en sak hvor det legges kriterier/ betingelser for å hjelpe yngre fiskere til å komme i 
gang som yrkesfisker. 
 
Kjøp av arkivartjenester tas ut. Overlappingen ytterligere 9 mnd inn i 2015 av to stillinger i OSK tilsier 
at oppgavene må kunne løses innenfor dagens bemanning. 
 
Tidlig Innsats: 
Midler til tidlig innsats legges inn for 2015 og i langtidsperioden. Det presiseres at midlene skal brukes i 
direkte tjenesteproduksjon slik at tilbudet styrkes på de enkelte enheter der ungene oppholder seg. 
 
100000 til morgendagens tjenester tas ut. Rådmannen kjører selv prosessen gjennom sitt lederteam/ 
lederforum. 
 
Frøyapakken opprettholdes i sin helhet. Tilbakemeldinger fra administrasjonen tilsier at dette er et godt 
rekrutteringstiltak for Frøya kommune.  
 
Overføringer til næringslivet opprettholdes med kr 275 000, dvs økt bevilgning på kr 125000. 
 
Sommerjobb for ungdom videreføres med kr 150000. Vi forutsetter med dette at næringslivet bidrar med 
tilsvarende midler som kommunen slik at ordningen ikke reduseres. Administrasjonen går i dialog med 
Næringsforumet ad denne saken. 
 
IKT: 
Ber om at det utarbeides en plan for rullering av pc i hver virksomhet. Ber også om at rådmann vurdere 
hva som er lønnsomt av leasing og innkjøp av pcèr.  
 
Næring: 
Næringskonsulenten settes vakant hele 2015. I den forbindelse ber vi rådmann gå i dialog med Frøya 
næringsforum om oppgaver som kan flyttes dit. Det forutsettes forøvrig at oppgavene kan løses innenfor 
dagens bemanning. 
Ber administrasjonen komme tilbake med sak når erverv av grunn på Skarpneset er aktuelt. 
Vi ber om at administrasjonen kartlegger potensielle næringsområder som ikke er sjønære. 
  
Boligpolitikk: 
Viser til sak behandlet i formannskapet. Det er viktig med en god og rullerende boligpolitikk, noe denne 
saken synliggjør. Vi har lagt inn 5 mill i investeringsbudsjettet. 
 Grendalagene: 
Vi er opptatt av å forskjønne sentrumet vårt og satser stort på det, men vi er også opptatt av grendene og 
den formidable jobben de gjør gjennom dugnadsarbeid.  
Frøya er i ferd med å bli mer og mer attraktiv for folk flest og for turister. I den forbindelse ønsker vi at 
rådmann henvender seg til grendene for å lage en rasteplass e.l gjerne en benk og raskdunk. Vi bevilger 
10.000,- til grender som ønsker å etablere og holde i orden en rasteplass. 
  
Lærlinger: 
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Det er svært viktig at administrasjonen følger opp tidligere vedtak knyttet til læringer i Frøya kommune. 
Læringer innenfor pleie og omsorg skal ha spesielt fokus. Vi ser dette som en strategisk satsing med tanke 
på å rekruttere kompetent arbeidskraft fremover i tid. 
       
Rammeområdet Oppvekst: 
Nordskag oppvekstsenter: 
Ber om at det lyses ut etter virksomhetsleder omgående og ansettes senest innen 01.04.15. 
  
Rammeområdet Helse og velferd: 
Pleie og omsorg: 
Skjærgårdssykepleier er et viktig tiltak for å gi et helhetlig tilbud til befolkningen spesielt i øyrekka, men 
også generelt i Frøya. Dette igangsettes som et prosjekt over 3 år. Midler legges inn også i 2016 og 2017. 
       
Rammeområde familie og helse 
Tilbudet dagsenter for demente utvides med en dag, dvs at tilbudet gis tre dager i uka. Dette 
 anser vi som et viktig tiltak for å gi denne gruppa muligheten til å bo i eget hjem så lenge som mulig. 
Kompetanseheving innenfor PLO stipulert til 200 000 bør kunne gjennomføres innenfor vedtatt budsjett 
for rammeområdet. 
  
Rammeområde næring og kultur: 
Helhetlig idrettspark:  
Satsningen på helhetlig idrettspark er viktig for alle aldersgrupper. Spesielt i lys av å ta vare på 
folkehelsa vår. Vi ber om at rådmann får fremmet en søknad innen søknadsfristen på spillemidler. 
Fremdrift og finansiering i forhold til prosjektet er ikke kommer så langt at bevilgninger foreløpig er 
aktuelt å ta inn. 
 
Festivalstøtten er redusert. Vi ber om at administrasjonen går i dialog med aktuelle søkere for  
sikre at denne justeringen ikke fører til nedleggelse av noen av arrangementene. 
 
Rammeområdet teknisk: 
Brannstasjon tas ut av investeringsbudsjettet for 2015 og 2016, jfr tidligere vedtak i formannskapet. 
Det er lagt inn en økning på inntektssiden som vi anser som realistisk. 
 
Vedtatt med 4 mot 3 stemmer. 
 
Formannskapets behandling i møte 13. og 14. 11.14 
 
Ap/H fremmet flg. forslag til endring: 
 
Endringer i forhold til rådmannens forslag til budsjett 
 
Folkevalgte: 
100 000 legges tilbake 
 
Rådmannen: 
Kjøp av arkivartjenester tas ut, 300 000 
Midler til tidlig innsats legges inn.  1,5 mill. Videreføres i langtidsperioden. 
 
100 000 til morgendagens tjenester tas ut.  
 
Frøyapakken opprettholdes, legges inn 275 000. Videreføres i langtidsperioden 
 
Overføringer til næringslivet økes med 125000. Videreføres i langtidsperioden 
 
Lærlingeordningen opptrappes som planlagt, 690 000.  
 
Sommerjobb for ungdom videreføres med 150 000.  
 
Stilling som næringskonsulent settes vakant hele 2015, Innsparing 520 000. 
 
Norskundervisning fremmedspråklige arbeidsinnvandrer, 150 000 legges inn. 
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100 000 avsettes til tiltak grendalagene. 
 
Oppvekst: 
Virksomhetsleder Nordskaget: 168 000 legges inn 
 
Familie og helse: 
40% stilling ved dagsenter for demente legges inn, 190 000. 
 
PLO 
Skjærgårdssykepleier legges inn som et prosjekt over tre år. Bevilgning 2015; 1 mill. Videreføres i 2016 og 
2017. 
    
Kultur og næring 
Driftsbudsjettet til frivillighetssentralen reduseres med 100 000. 
 
Teknisk 
Økte gebyrinntekter teknisk: 
Bygg 200 000.  
Kart  300 000 
Inntekt rentekompensasjon salg Beinskaret 500 000 
 
Det bevilges inntil kr 100.000,- til kjøkkeninnredning i fellesstuene for omsorgsboligene i Beinskardet. Tiltaket 
finansieres ved reduksjon i overføring til fond. 
  
Øvrig inndekning: 
 
 Midler til inndekning av prosjekt skjærgårdssykepleier og grendalagene tas fra fond,                
 tilsammen1,1 mill. 
   
Generelle innsparinger: 
600 000 hentes inn gjennom generelle effektiviseringstiltak. 
Skatteanslaget økes med kr 250 000 
Reserverte tilleggsbevilgninger reduseres med 100 000 
Gjenstående underdekning, ca 370 000 tas av fond. 
            
Endringer Investeringsbudsjettet: 
Følgende investeringer tas ut: 
    Elevpcer.                           100000 
    Ny brannstasjon.               10 mill, tas også ut i 2016 
    PC til ansatte.                    135000 
    Erverv av grunn til Skarpneset næringsområdet 10 mill, tas ut. 
    Planlegging universell utforming Titran/Sula kapell 218 000 
    Smartboard 70 000 
    Tilskudd brannutstyr, Gjæsingen tas ut/reduseres med 160000.     
    Vedlikeholdsbudsjettet reduseres med 1 000 000 
 
Følgende tiltak legges inn: 
Boliger 5 000 000 
 
 
VERBAL DEL:  
   
Rammeområde folkevalgte: 
Kommunestyremøter avvikles fortsatt på dagtid for å ivareta småbarnsforeldre og representanter fra øyrekka. 
    
Rammeområdet rådmann: 
Etableringslån for yngre fiskere: 
Rådmann bes fremme en sak hvor det legges kriterier/ betingelser for å hjelpe yngre fiskere til å komme i gang 
som yrkesfisker. 
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Kjøp av arkivartjenester tas ut. Overlappingen ytterligere 9 mnd inn i 2015 av to stillinger i OSK tilsier at 
oppgavene må kunne løses innenfor dagens bemanning. 
 
Tidlig Innsats: 
Midler til tidlig innsats legges inn for 2015 og i langtidsperioden. Det presiseres at midlene skal brukes i direkte 
tjenesteproduksjon slik at tilbudet styrkes på de enkelte enheter der ungene oppholder seg. 
 
100000 til morgendagens tjenester tas ut. Rådmannen kjører selv prosessen gjennom sitt lederteam/ lederforum. 
 
Frøyapakken opprettholdes i sin helhet. Tilbakemeldinger fra administrasjonen tilsier at dette er et godt 
rekrutteringstiltak for Frøya kommune.  
 
Overføringer til næringslivet opprettholdes med kr 275 000, dvs økt bevilgning på kr 125000. 
 
Sommerjobb for ungdom videreføres med kr 150000. Vi forutsetter med dette at næringslivet bidrar med 
tilsvarende midler som kommunen slik at ordningen ikke reduseres. Administrasjonen går i dialog med 
Næringsforumet ad denne saken. 
 
IKT: 
Ber om at det utarbeides en plan for rullering av pc i hver virksomhet. Ber også om at rådmann vurdere hva som 
er lønnsomt av leasing og innkjøp av pcèr.  
 
Næring: 
Næringskonsulenten settes vakant hele 2015. I den forbindelse ber vi rådmann gå i dialog med Frøya 
næringsforum om oppgaver som kan flyttes dit. Det forutsettes forøvrig at oppgavene kan løses innenfor dagens 
bemanning. 
Ber administrasjonen komme tilbake med sak når erverv av grunn på Skarpneset er aktuelt. 
Vi ber om at administrasjonen kartlegger potensielle næringsområder som ikke er sjønære. 
  
Boligpolitikk: 
Viser til sak behandlet i formannskapet. Det er viktig med en god og rullerende boligpolitikk, noe denne saken 
synliggjør. Vi har lagt inn 5 mill i investeringsbudsjettet. 
  
Grendalagene: 
Vi er opptatt av å forskjønne sentrumet vårt og satser stort på det, men vi er også opptatt av grendene og den 
formidable jobben de gjør gjennom dugnadsarbeid.  
Frøya er i ferd med å bli mer og mer attraktiv for folk flest og for turister. I den forbindelse ønsker vi at rådmann 
henvender seg til grendene for å lage en rasteplass e.l gjerne en benk og raskdunk. Vi bevilger 10.000,- til 
grender som ønsker å etablere og holde i orden en rasteplass. 
  
Lærlinger: 
Det er svært viktig at administrasjonen følger opp tidligere vedtak knyttet til læringer i Frøya kommune. 
Læringer innenfor pleie og omsorg skal ha spesielt fokus. Vi ser dette som en strategisk satsing med tanke på å 
rekruttere kompetent arbeidskraft fremover i tid. 
       
Rammeområdet Oppvekst: 
Nordskag oppvekstsenter: 
Ber om at det lyses ut etter virksomhetsleder omgående og ansettes senest innen 01.04.15. 
  
 
Rammeområdet Helse og velferd: 
Pleie og omsorg: 
Skjærgårdssykepleier er et viktig tiltak for å gi et helhetlig tilbud til befolkningen spesielt i øyrekka, men også 
generelt i Frøya. Dette igangsettes som et prosjekt over 3 år. Midler legges inn også i 2016 og 2017. 
       
Rammeområde familie og helse 
Tilbudet dagsenter for demente utvides med en dag, dvs at tilbudet gis tre dager i uka. Dette 
 anser vi som et viktig tiltak for å gi denne gruppa muligheten til å bo i eget hjem så lenge  
 som mulig. 
Kompetanseheving innenfor PLO stipulert til 200 000 bør kunne gjennomføres innenfor  
vedtatt budsjett for rammeområdet. 
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Rammeområde næring og kultur: 
Helhetlig idrettspark:  
Satsningen på helhetlig idrettspark er viktig for alle aldersgrupper. Spesielt i lys av å ta vare på folkehelsa vår. 
Vi ber om at rådmann får fremmet en søknad innen søknadsfristen på spillemidler. Fremdrift og finansiering i 
forhold til prosjektet er ikke kommer så langt at bevilgninger foreløpig er aktuelt å ta inn. 
 
Festivalstøtten er redusert. Vi ber om at administrasjonen går i dialog med aktuelle søkere for  
sikre at denne justeringen ikke fører til nedleggelse av noen av arrangementene. 
 
Rammeområdet teknisk: 
Brannstasjon tas ut av investeringsbudsjettet for 2015 og 2016, jfr tidligere vedtak i formannskapet. 
Det er lagt inn en økning på inntektssiden som vi anser som realistisk. 
 
Venstre/Frp fremmet flg. forslag til endring: 
 
Endring på drift- følgende legges inn: 
 
1 
Folkevalgte:  
1) Tapt arbeidsfortjeneste, politikk, kommunestyremøter beholdes. 
 
2 
Rammeområde rådmann: 
1) Tidlig innsats med vekt på tjenesteproduksjon på 1,5 mill kr. 
2) Opptrapping lærlinger fra 6 til 9. 
3) Sommerjobb for ungdom med kr 300.000,-. 
4) Overføring til næringslivet med kr 275.000,- opprettholdes. 
5) Stillingen som næringskonsulent settes som vakant. Det forutsettes at stillingens funksjon ivaretas. 
1) Norskopplæring for arbeidsinnvandrere med kr 150.000,-. 
2) Frøyapakken beholdes og tilføres med kr 275.000,-. 

 
3  
Rammeområde oppvekst: 
1) Vikarbudsjett for virksomhetene økes til 1 mill kr. 
2) Virksomhetsleder for Nordskag oppvekstsenter ansettes så snart som mulig i 2015. 
 
4  
Rammeområde for helse og velferd: 
3) 1 årsverk til NAV interkommunale sosiale tjenester- gjeldsrådgiving og oppfølging vanskeligstilte. 
4) Skjærgårdssykepleier. 
5) Kompetanseutvikling innen pleie og omsorg med kr 200.000,- 
6)40% stilling ved dagsentertilbud for hjemmeboende demente, jf stadsbudsjettet 2015. 
7)Fri egenandel trygghetsalarmer. 

 
5 
Rammeområde tekniske tjenester: 
1) Toalett fergeleier så lenge finansiering fra fylkeskommunen mangler. 
 
6 
Rammeområde kultur og næring: 
2) Tilskudd til grendalag økes med kr 100.000,- 

 
 

Ovennevnte tiltak legges inn årlig i planperioden. 
 
Økte kostnader: 5.5 mill kr. 
 
1) Tiltakene finansieres ved reduksjon i overføring til fond og effektiviseringstiltak, inkludert interkommunale 

tjenester. Rammeområdene oppvekst samt pleie og omsorg skjermes. Effektiviseringstiltakene legges fram for 
politisk behandling. 
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Endring på investeringer-følgende legges inn: 

 
1) Det bevilges inntil kr 100.000,- til kjøkkeninnredning i fellesstuene for omsorgsboligene i Beinskardet. 

Tiltaket finansieres ved reduksjon i overføring til fond. 
 
Verbal del: 
 
2) Et prosjekt for å sikre vekst og utvikling for Øyrekka prioriteres i hele planperioden. 
3) En refusjonsordning for pendlere til og fra Øyrekka utredes. 
4) Boligtiltak for mennesker med særskilte behov prioriteres. 
5) Det legges en plan med tiltak over pc-behov i alle skoler. 
6) Stønadsordning til egenkapital og lån til fiskefartøy og fiskekvoter utredes. 
7) Situasjonen rundt mobil og bredbåndsdekning utredes for å bedre forholdene.  
7) En plan for nye næringsarealer utarbeides. 
 
Votering: 
Rådmannens forslag:     Falt enstemmig. 
Rådmannens forslag med Ap/H sitt forslag til endring: Vedtatt med 4 mot 3 stemmer avgitt fra Ap/H. 
Rådmannens forslag med Frp/V sitt forslag til endring: Falt med 4 mot 3 stemmer avgitt fra Ap/H. 
 
 
Innstilling: 
 
1.1 Rådmannens forslag til budsjett for 2015 vedtas slik det går fram av spesifisert driftsbudsjett og 

investeringsbudsjett og i handlingsplandokumentet med vedlegg. Første år i handlingsplanen vedtas som 
budsjett for 2015 for alle rammeområder.  
 

1.2 Kommunestyret vedtar å ta opp lån i samsvar med formannskapets forslag til investerings- og 
finansieringsplan for 2015. Rådmannen gis fullmakt til å avtale nærmere lånetidspunkt og lånevilkår og til å 
inngå de nødvendige låneavtaler. Fullmakten gjelder også refinansiering av lån innenfor tidligere vedtatt 
nedbetalingstid.  
 

1.3 Kommunestyret vedtar å låne 30 millioner kroner i startlånsmidler til videre utlåning i 2015. 
 

1.4 Kommunestyret slutter seg til rådmannens forslag til økonomiplan med handlingsprogram  
2015 – 2018. 

 
1.5 Rådmann gis fullmakt til å foreta tekniske opprettinger av budsjett med vedlegg der det er nødvendig.  
 
1.6 Rådmann pålegges å oversende budsjett og økonomiplan med handlingsprogram til Fylkesmannen med 

tilhørende pålagte vedlegg.  
 
1.7 Ytterligere effektiviseringstiltak, kostnadsreduksjoner og reduskjon av driftsutgifter må vurderes 

kontinuerlig i hele handlingsplanperioden.  
 
1.8 Investeringsbudsjett  

Forelsåtte investeringstiltak som foreløpig ikke er lagt inn i økonomiplan for 2015 – 2018, 
fremstilles her som foreslått fra virksomhetene: 
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Investeringsbudsjett 2015-2018  

 

---- ---- 
 

År 
- 

2015 2016 2017 2018 

- 

Sum investeringer fra nye tiltak  
 88 332 000 61 150 000 18 180 000 14 180 000 

Sum bruk av driftsmidler  
 -6 866 400 -7 930 000 -2 536 000 -1 736 000 

Sum lån  
 -81 465 600 -53 220 000 -15 644 000 -12 444 000 

Sum renter og avdrag  
 760 648 3 568 966 5 156 641 5 738 230 

Netto driftskonsekvenser  
 760 648 3 568 966 5 156 641 5 738 230 

- 

Valgte tiltak  

- 

Usorterte tiltak  
 88 332 000 61 150 000 18 180 000 14 180 000 

    Adresseprosjektet  
 

220 000 220 000 0 0 

    Ajourhold kart (Geovekstprosjekt)  
 

250 000 250 000 0 0 

    Asfaltering kommunale veier  
 

0 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

    Automatisk ringeanlegg Sula kapell  
 

147 000 0 0 0 

    Avløpsutbygging  
 

2 000 000 2 000 000 2 000 000 2 000 000 

    Brannvarslingsanlegg - kommunehuset  
 

500 000 0 0 0 

    Bygging av vei Midtsian - Yttersian  
 

0 0 3 000 000 0 

    Dyrøy boligfelt  
 

2 000 000 0 0 0 

    Elevpcer  
 

100 000 60 000 60 000 60 000 

    Erverv av grunn til Skarpneset næringsområde  
 

10 000 000 0 0 0 

    Forprosjekt - Museum  
 

200 000 0 0 0 

    Froan kapell - utsatt vedlikehold  
 

100 000 0 0 0 

    Handikaptilpasning Hallaren kirke (innvendig og  utvendig)  
 

142 000 0 0 0 

    Hålahauan boligfelt  
 

5 000 000 0 0 0 

    Infrastruktur - Blått kompetansesenter  
 

1 000 000 0 0 0 

    Investeringer IKT  
 

2 500 000 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

    Kombinert tankvogn brann/vannverk  
 

0 0 1 000 000 0 

    Kummer, høydebasseng og ledningsnett  
 

2 500 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000 

    Kvalitetsheving DEK  
 

250 000 0 0 0 

    Liggekai Sistranda  
 

1 000 000 21 500 000 0 0 

    Miljøgata - flytting av vannledning og kummer  
 

2 000 000 0 0 0 

    Nordhammarvik gravplass  
 

200 000 0 0 0 

    Ny brannbil - restfinansiering ihht. KST vedtak  
 

750 000 0 0 0 

    Ny brannbil Nordskag - fremskutt enhet  
 

1 000 000 0 0 0 
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    Ny brannstasjon  
 

10 000 000 10 000 000 0 0 

    Ny mindre traktor  
 

500 000 0 0 0 

    Ny vannledning    Nordhammervika-Hamarvik-Skarp neset-

Nordskag  

 
10 000 000 10 000 000 0 0 

    Nye senger sykehjemmet  
 

100 000 100 000 100 000 100 000 

    Nytt høydebasseng - Bergheia  
 

6 000 000 6 000 000 0 0 

    Nytt høydebasseng - Bremnestuva  
 

8 000 000 0 0 0 

    Oppgradering av sentrumsområde Sistranda  
 

1 000 000 0 0 0 

    Opprydding kommunale avløpsledninger/overvannsp roblemer  
 

5 000 000 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

    PC til ansatte (arbeidsredskap)  
 

135 000 20 000 20 000 20 000 

    Parkeringsplass ved Titran kapell  
 

250 000 0 0 0 

    Parkeringsplass ved Vågan gravplass  
 

250 000 0 0 0 

    Planlegging universell utforming Titran og Sula  kapell  
 

218 000 0 0 0 

    Påkostninger kommunale bygg i henhold til 

vedlikeholdsplanen  

 
5 000 000 5 000 000 5 000 000 5 000 000 

    Rammeplan avløp  
 

500 000 0 0 0 

    Sak/arkivsystem  
 

200 000 0 0 0 

    Sanering av avløp Mausund (Måøyholet)  
 

2 000 000 0 0 0 

    Tilrettelegging - Trygdebolig på Hamarvik  
 

300 000 0 0 0 

    Tilskudd brannutstyr - Bogøya og Gjæsingen  
 

300 000 0 0 0 

    To smartboard Sistranda skole  
 

70 000 0 0 0 

    Trafikksikkerhetstiltak  
 

500 000 500 000 500 000 500 000 

    Utbedring av kommunale kaier  
 

0 0 1 000 000 1 000 000 

    Utbedring tak Sletta kirke  
 

150 000 0 0 0 

    Utbedringer av kaier i øyrekka - kommunal andel     

(restbevilgning)  

 
2 000 000 0 0 0 

    Utbygging Beinskardet - byggetrinn 2  
 

4 000 000 0 0 0 

 

Tiltak som ikke er valgt i denne budsjettversjonen  

- 

Usorterte tiltak  
     

    Bygging av utleieboliger 
 

0 0 0 0 

    Renter og avdrag 
 

0 0 0 0 

    Utbygging helhetlig idrettspark inkl. flytting av ballbinge 
 

0 0 0 0 

    Renter og avdrag 
 

0 0 0 0 
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1.9 Skattevedtak 2015 
Hjemmel for utskriving av eiendomsskatt er Eiendomsskatteloven § 2 og 3. I medhold av 
eiendomsskatteloven § 3 og 4 videreføres i 2015 utskriving av eiendomsskatt på verker og bruk samt anlegg 
i sjø. Eiendomsskattesatsen skal være på 7 promille.  
 

 
1.10 Skatteøret fastsettes til høyeste sats. Skatteingangen fastsettes for 2015 til kr 132.573.000 i              

henhold til Regjeringens forslag til statsbudsjett og til KS sin prognosemodell. Nybygg og nyanlegg 
forutsettes finansiert i samsvar med oversikt og vurderinger i budsjett- og handlingsplandokumentet. 

 
Vedlegg: 

 
1. Vedlikeholdsplan for Frøya kommune 
2. Vedtak veldikeholdsplan hovedutvalg for drift.  
3. Notat fra den norske kirke/Frøya sokn 
4. Verbal del: budsjett 2015 og økonomiplan med handlingsprogram for 2015 – 2018. 
        Med tilhørende vedlegg 1A, 1B, 2A, 2B, Hovedoversikt investeringsbudsjett 2015-2018, ønskede 

driftstiltak fra virksomhetene 2015-2018 
 
Saksopplysninger:   
 
Kommunens inntekter og utgifter 
 
Budsjettet for 2015 og handlingsprogram 2015 – 2018 bygger på de forutsetningene som følger av vedtatt 
handlingsprogram for 2014 – 2017. De politiske vedtakene som ble gjort i forbindelse med behandlingen av 
budsjettet for 2014, og som har effekter for 2015 – 2018, er innarbeidet i dette budsjettet. Frie inntekter øker 
med 5 prosent i forhold til revidert statsbudsjett. Anslag på frie midler for Frøya kommune er på kr 253.312.000  
 
Frøya kommune har et utgiftsbehov som er 9 % høyere enn landsgjennomsnittet. Indeks for beregnet 
utgiftsbehov skal motvikre forskjeller som skyldes at kommunen har ulike kostnader for å yte lovpålagte 
tjenester og innfri minstestandaren m.v. Slike kostnader kalles utgiftsbehov og det er lagt opp til at de statlige 
rammetilskuddene skal kompensere for variasjonene i utgiftsbehovet.  
 
Netto driftsresultat 
 
Rådmannens forslag til budsjett for 2015 viser et netto driftsresultat på 4,11 % av driftsinntektene. Netto 
driftsresultat blir ofte brukt til å beskrive kommunens økonomiske handlefrihet, som viser hva kommunen har til 
disposisjon til egenfinansiering av investeringer og avsetninger fra årets drift. Teknisk beregningsutvalg for 
kommunal økonomi anbefaler 3 – 3,5 prosent.  
 
Lønn og pris 
 
Effekten av lønnsoppgjøret i 2014 er lagt inn i budjsettet. For mellomoppgjøret i 2015 er det avsatt kr 1.850.000 
 
Pensjonspremie og arbeidsgiveravgift 
 
Arbeidsgiveravgiften er på 5,1 prosent. Pensjonspremien i budsjettet for 2015 settes for KLP til 21,78 prosent og 
for SPK 13,55 prosent. Disse inkluderer arbeidstaker andel på 2 prosent.  
 
Låneopptak og renteforutsetninger 
 
Investeringene som legges til grunn i budsjettforslaget vil medføre et samlet låneopptak over fire år på kr. 
162.774.000. Det budsjetteres med renter og avdrag på kr. 14.607.000 tilknyttet de nye investeringene i 
fireårsperioden. Total gjeldsbelastning ved utgangen av handlingsplanperioden vil være kr 888.886.000  
 
Kommunens rentekostnad beregnes ut fra følgende gjennomsnittlige rentesatser:  
 
 2015 2016 2017 2018 
Gjennomsnittlig rentesats, gamle og nye lån 2,77 3,02 3,21 4,0 
Lån me flytende rente 2,62 3,12 3,30 4,0 
Lån med fast rente 3,57 3,57 3,57 3,57 
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Inntektsforutsetninger 
 
Vekst i frie inntekter for 2015 er som foreslått i statsbudsjettet for 2015.  
Skatteinngangen for Frøya forutsettes/settes til 1,1 prosentpoeng høyere enn landet for øvrig.  

 
Kapitalfond 
 
Frøya kommune valgte å selge sine B-aksjer i Trønder Energi i 2004 og 90 millioner ble i sin helhet investert i 
verdipapirer. Det budsjetteres i 2015 og økonomiplanperioden 2015 -2018 med 6,6 millioner kroner i årlig 
avkastning. For å balansere budsjett 2015 er det fulgt samme avsetning som for 2014 med kr 1.880.485. For å 
sikre seg mot år med svak avkastning eller tap er det satt som mål at bufferfondet skal utgjøre 13 prosent av 
porteføljens markedsverdi. Kommunen vil følge utviklingen innenfor dette inntektsområdet nøye, da området er 
vanskelig å prognostisere. Kommunen hadde pr 01.01.14 kr. 154 millioner kroner i kapitalfond. Avkastningen i 
2013 ble på 12,7 millioner kroner.  

 
Reserverte tilleggsbevillinger 
 
Det er avsatt 550 000 kroner for hvert år i planperioden til reserverte tilleggsbevillinger.  
Rådmann har, for budsjett 2015 valgt å prioritere å videreføre dagens drift innenfor alle rammeområdene. Nye 
tiltak må i det store og hele løses innenfor eksisterende rammer/omprioriteres innenfor rammeområdene.  Noen 
få nye tiltak er det funnet rom for, men i det store og hele bildet er det tatt ned på driftsmidlene. 

Prioriteringer 

I en økonomiplan med handlingsprogram vil alltid behovene overstige hva den økonomiske rammen har 
mulighet for å romme. Som verbal del beskriver, viser virksomhetenes forslag og ønsker, at utfordringene er 
mange og komplekse. Rådmann har, for budsjett 2015 valgt, så langt det er mulig, å prioritere videreføre dagens 
drift innenfor alle rammeområdene. Nye tiltak må i det store og hele løses innenfor eksisterende 
rammer/omprioriteres innenfor rammeområdene.  Noen få nye tiltak er det funnet rom for, men i det store og 
hele bildet er det tatt ned på driftsmidlene. 

Rådmannen har prioritert følgende nye driftstiltak for 2015: 

• Arkiv.  OSK styrkes med 300`kr til kjøp av arkivartjenester  

• Ressurskrevende tjenester. Dyrøy oppvekstsenter styrkes med 200’kr  

• Morgendagens tjenester.  100’kr avsettes til «morgendagens omsorg» og «morgendagens oppvekst»  
• Pleie og omsorg. Vikarbudsjett oppjustert. 

• Valg. Utgifter til valg 2015 er lagt inn med 300`kr 

• Krisesenter. Lovpålagt tjeneste. 250’ kr er lagt inn 
 

Rådmannens IKKE prioriterte tiltak drift/forslag ti l inndekning: 

• Frøyapakken. Dekning av studielån foreslås tatt bort 

• Redusere overføring til næringslivet  

• Planlagt opptrapping lærlinger foretas ikke 

• Tapt arbeidsfortjeneste politisk, kommunestyrmøter tas ut 

• Sommerjobb for ungdom videreføres ikke 

• Avsatte midler til tidlig innsats videreføres ikke 

• Reduksjon i tilskudd til private barnehager 

• Sommer SFO videreføres ikke  

• Festivalstøtte reduseres 

• Skjærgårdssykepleier iverksettes ikke 

• Egenandel trygghetsalarmer legges inn 

• Husleieøkning på kommunale leiligheter 

• Toalett ferjeleier tas ut 
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Vurdering: 
 
Tallene fra SSB viser at antall innbyggere på Frøya fortsetter å øke, og det forventes vekst i et langsiktig 
perspektiv, særs med innvandring. Økt antall innbyggere er positivt, men økt tilflyning og innvandring gir også 
kommunen utfordringer. Kommunens velferdstilbud utfordres på grunn av dette, både med hensyn til kapasitet 
og kvalitet.  

Frøya kommunes visjon og mål er svært ambisiøse. For å nå disse målene i årene som kommer må kommunen 
derfor være innovativ, både med måten det arebeides på, og i måten vi samhandler med innbyggerne på. Ut fra 
dette må det tas kloke valg, - sammen, på hvordan våre tjenestetilbud skal løses fremover. 
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FRØYA KOMMUNE 
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Saksbehandler: 
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Saken skal behandles i følgende utvalg: 
71/14 Hovedutvalg for drift 25.11.2014 
 
 
ORIENTERING/SPØRRERUNDE  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
 
 
 
 



 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Janne Andersen Arkiv:   
Arkivsaksnr.:  14/1425    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Hovedutvalg for drift 
 
 
GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 21.10.14  
 
 
Forslag til vedtak: 
Protokoll fra møte 21.10.14 godkjennes som framlagt.  
 
 
Vedlegg: 
 
Protokoll fra møte 21.10.14.  
 
 
 
 













 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Frida Hanø Kvingedal Arkiv:   
Arkivsaksnr.:  14/1347    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Hovedutvalg for drift 
 
 
REFERATSAKER  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Referatet tas til orientering. 
 
Vedlegg: 
 
Antakelse av tilbud på utbygging av Nordskag oppvekstsenter. 
 
 
 
 
 











 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Beathe Sandvik Meland Arkiv:   
Arkivsaksnr.:  14/323    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Hovedutvalg for drift 
 
 
KVALITETSLØFT FRØYA, INNFASING AV HELSE OG 
OMSORGSTJENESTENE – UNDERVEISRAPPORT 
 
Forslag til vedtak: 
 
Hovedutvalg for drift tar rådmannens underveisrapport om innfasing av helse og omsorgstjenestene i 
utviklings- og kvalitetssikringsprogrammet Kvalitetsløft Frøya (KLF) til orientering, og godkjenner 
de foretatte justeringene knyttet til kommunestyrets vedtak av 22.05.14. 
 
 
Vedlegg ikke vedlagt: 
Kommunestyresak K-53/14 av 22.05.14: Kvalitetsløft Frøya, innfasing av helse og 
omsorgstjenestene 
 
Saksopplysninger:   
 

Kort om utviklings- og kvalitetssikringsprogrammet Kvalitetsløft Frøya (KLF) 

Kvalitetsløft Frøya er et Frøya-utviklet program for utvikling og kvalitetssikring av brukerrelaterte 
tjenester i kommunene. Programideen er kort fortalt å konsentrere forbedringsarbeidet mot 
vesentlige innsatsfaktorer – fokusområder - innenfor virksomhetenes/enhetenes kjerneområder, 
kombinert med en gjennomgående refleksjon knyttet til planlegging, status og oppfølging 

 
Forbedringsarbeidet følger to årshjul med felles utgangspunkt og berøringspunkter underveis.  

Årshjulene håndterer både politiske og administrative målsettinger, 
og virksomhetenes/ enhetenes egenvurderinger knyttet til engen 
praksis med utgangspunkt i såkalte vurderingsområder 
 
Det digitaliserte programmet er nå i aktiv bruk i oppvekstsektoren, 
og med jevnlige innspill fra brukerne til ytterligere forbedringer. 
Programmet er høsten 2014 under innfasing i Helse/Omsorg og 
Kultur. 
 

Det er en klar hensikt at programmet skal være vesentlig tidsbesparende når det gjelder rapportering 
fra virksomhetene/enhetene til fordel for brukerrelaterte kjerneoppgaver innenfor tjenesteområdene. 
KLF har sin politiske forankring knyttet til kommunestyrevedtak fra 13.09.11, 17.04.12 og 21.03.13. 
 
Politisk involvering ved bruk av programmet 



Programmet forutsetter at kommunestyret kan vedta hvilke tjenesteområder som skal involveres, 
bestemme tjenesteområdenes fokusområder for utvikling og kvalitetssikring, samt fastsette inntil 9 
mål for hvert av tjenesteområdene. Der kommunestyret tar denne rollen, er det en forutsetning at et 
politisk utvalg eller nemnd følger opp kommunestyrets vilje. For øvrig håndteres arbeidet av 
rådmannen og virksomhets- og enhetsledere.  

 

Fig 1 

Figuren viser politisk involvering 
gjennom måldebatt og underveisrapport. 

Det er en erfaring, og da spesielt i en 
innfasingsperiode, at brukerne av 
systemet ser at det kan være 
hensiktsmessig å foreta 
presiseringer/justeringer av politiske 
føringer, ikke minst om nødvendig for å 
tydeliggjøre oppdraget. I så fall er det en 
forutsetning i at dette forelegges politisk 
utvalg for godkjenning sammen med 
underveisrapporten. 

 

 

Årshjulet er ikke lenger knyttet opp mot spesielle tidspunkt. Dette innebærer for eksempel at 
måldebatten kan tas på et hvilket som helst tidspunkt i året. 

 

Om innfasing av Helse- og omsorgstjenestene 

Med bakgrunn i kommunestyrets vedtak om tjenesteområder, fokusområder og mål, har 
tjenestene innenfor helse-og omsorgsområdet nå utarbeidet egne lokale utviklingsplaner. Dette er 
gjort elektronisk. En utviklingsplan skal inneholde mål, indikatorer for måloppnåelse, og tiltak med 
ansvarlig person for gjennomføring. 
 
Der kommunestyrets vedtak om tjenesteområder, fokusområder og mål er endret eller ikke fulgt opp, 
er dette en godkjenningssak for hovedutvalget (se tabellene 1 og 2 nedenfor). 
 
Politisk vedtatte tjenesteområder med tilhørende fokusområder for hvert av områdene er vist i  
tabell 1. Nødvendige justeringer i innfasingsprosessen er kommentert. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Tabell 1  
Tjenesteområder Fokusområde 1 Fokusområde 2 Fokusområde 3 

(obligatorisk) 



Institusjon 
(Frøya sykehjem og 
Beinskaret) 

Heltidskultur Livsglede sykehjem Internkontroll - 
Kvalitetssikring 

Hjemmebaserte 
tjeneste 
(Hjemmetjeneste, 
Tjenester 
funksjonshemmede og 
Psykisk helse) 

Heltidskultur Habilitering – 
rehabilitering 

Internkontroll - 
Kvalitetssikring 

Barne- og 
familietjenesten 1) 

Ledelse Kompetanse-heving Internkontroll - 
Kvalitetssikring 

Legetjenesten 2) Forebyggende og 
helsefremmende 
arbeid 

Folkehelse-arbeid Internkontroll - 
Kvalitetssikring 

Helsestasjonstjenesten 
(Helsestasjon) 

Kompetanseheving 
 

Samarbeid Internkontroll - 
Kvalitetssikring 

 
1) Barne- og ungdomstjenesten foreslås definert som et eget tjenesteområde. Siden tjenesten inngår 

i vertskommunesamarbeidet med Hitra kommune, bør det vurderes om politisk håndtering av 
utviklings- og kvalitetssikringsprogrammet skal tillegges Felles folkevalgt nemnd – selv om 
Frøya er vertskommune. 

2) Legetjenesten finner det unaturlig å delta i dette programmet som egen enhet, de er derfor tatt 
inn i andre tjenesteområder (jfr helsestasjonstjenesten og sykehjemstjenesten) 

3) Endret til Foreldrekompetanse etter råd fra virksomheten selv 
 

 
Tabell 2 nedenfor viser vedtatte mål knyttet til tjenesteområder og fokusområder for utvikling og 
kvalitetssikring. Justeringer av mål framkommer som pilpunkt i kursiv. Alle justeringene er gjort 
etter initiativ fra virksomhetene/enhetene selv. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Tabell 2  

IN S
TF1:Heltidskultur F2:Livsglede sykehjem F3: Kvalitetssikring/ 

Internkontroll 



Prøve ut tiltak og modeller 
som avskaffer ufrivillig deltid 
og øker gjennomsnittlig 
stillingsstørrelse, slik at 
kommunen på sikt etablerer en 
heltidskultur. 
� Etablere en heltidskultur 

ved Frøya sykehjem 

Frøya sykehjem skal bli 
sertifisert som et 
livsgledesykehjem. 

Gjennom sertifiseringsordningen må 
virksomheten dokumentere hvordan 
livsgledekriteriene ivaretas. 
Sertifiseringen skal inngå som en del av 
virksomhetens internkontroll og 
kvalitetssystem. 
� Gjennomføre total revisjon av 

sykehjemmets 
medikamenthåndteringsrutiner. 
(Unntatt tjenesten Beinskaret) 

Frøya sykehjem skal ha fokus på 
medikamenthåndtering, og gjennomgå 
en total revisjon av sine rutiner, med et 
mål om å redusere antall avvik. 
� Redusere antall avvik i 

medikamentbehandlingen 
 

F1:Heltidskultur F2:Habilitering, 
rehabilitering 

F3: Kvalitetssikring/ 
Internkontroll 

H
JE

M
M

E
B

A
S

E
R

T
E

  T
JE

N
E

S
T

E
R

 

Prøve ut tiltak og modeller 
som avskaffer ufrivillig deltid 
og øker gjennomsnittlig 
stillingsstørrelse, slik at 
kommunen på sikt etablerer en 
heltidskultur. 
� Avskaffe ufrivillig deltid 

for arbeidstaker og 
arbeidsgiver 

Gjennom prosjekt 
hverdagsrehabilitering, lage 
en plan for hvordan 
kommunen skal innføre 
arbeidsmetoden på 
permanent basis. 
� Hverdagsrehabilitering 

er en etablert 
arbeidsmetode i den 
hjemmebaserte 
tjenesten – målgruppe 
eldre.(Unntatt 
tjenestene Psykisk 
helse og Tjenester for 
funksjonshemmede) 

Hjemmebaserte tjenester skal ha ekstra 
fokus på medikamenthåndtering, og 
gjennomgå en total revisjon av sine 
rutiner, med et mål om å redusere antall 
avvik. 
� Revisjon av 

medikamenthåndteringsprosedyren
e og retningslinjene (Unntatt 
tjenesten Psykisk helse) 

� Redusere antall avvik i 
medisinhåndteringen (Unntatt 
tjenesten Psykisk helse) 

 

F1:Kompetanseheving 
(foreldrekompetanse) 

F2:Samarbeid F3: Kvalitetssikring/ 
Internkontroll 

H
E

LS
E

S
T

A
S

JO
N

S
T

JE
N

E
S

T
E

N
 

Helsestasjonen utarbeider 
konkrete tiltak som skal bidra 
til å styrke 
foreldrekompetansen hos 
foreldre på Frøya 
� Styrke 

foreldrekompetansen 
 
 
 
 
 

Helsestasjonen, i samarbeid 
med øvrige hjelpetjenester, 
utarbeider gode 
retningslinjer for å styrke 
samarbeidet med 2.-
linjetjenesten. 
� Bedre kommunal 

oversikt over barn og 
unges helsetilstand 

Helsestasjonen skal ha ekstra fokus på 
medikamenthåndtering, og gjennomgå 
en total revisjon av sine rutiner, med et 
mål om å redusere antall avvik. 
� Lukke avvik etter Fylkesmannens 

tilsyn 2013 
 

En utviklingsplan kan også inneholde opptil 6 lokale mål (inntil 2 mål for hvert fokusområde) med 
tilhørende indikatorer og tiltak, altså hva gjelder mål som kun er forankret i og angår den enkelte 
virksomhet, enhet eller tjeneste (tabell 3) 
 
 



Tabell 3  
F1:Heltidskultur F2:Livsglede sykehjem F3: Kvalitetssikring/ 

Internkontroll 

IN
S

T
I.

 

Ingen Ingen Ingen 

F1:Heltidskultur F2:Habilitering, 
rehabilitering 

F3: Kvalitetssikring/ 
Internkontroll 

H
JE

M
M

E
T

J.
 

Tjenester funksjonshemmede 
Prøve ut tiltak og modeller 
som avskaffer ufrivillig deltid 
og øker gjennomsnittlig 
stillingsstørrelser, slik at 
kommunen på sikt etablerer en 
heltidskultur 

Tjeneste: Psykisk helse 
� Behandle 

angst,depresjon og 
utbrenthet. Forebygge 
forverring av alvorlig 
psykisk lidelse. Gi 
støtte til personer i 
belastende 
livssituasjoner 

� Gi dagtilbud til 
mennesker med 
psykiske utfordringer. 
Fokus på sosial 
mestring 

Tjenester 
funksjonshemmede 
Jobbe aktivt med å gi et 
helhetlig tilbud til 
tjenestemottakere som 
omhandler hele dagnet, og 
som ivaretar alle behov 
tjenestemottakeren måtte 
ha 

 

 

Tjeneste: Psykisk helse 
� Oppdatere kvalitetslosen med de til 

enhver tid gjeldene prosedyrer og 
rettningslinjer.  

� Holde gjeldene fagprogramm 
(Profil) oppdatert til enhver tid. 

Tjenester funksjonshemmede 
� Tjenesten skal ha ekstra fokus på 

medikamentshåndtering, og 
gjennomgår en total revisjon av 
sine rutiner, med et mål om å 
redusere antall avvik 

� Oppdatere Kvalitetslosen med de til 
enhver tid gjeldende prosedyrer og 
retningslinjer 

F1:Kompetanseheving 
(foreldrekompetanse) 

F2:Samarbeid F3: Kvalitetssikring/ 
Internkontroll 

H
E

LS
E

S
T

. 

Ingen Ingen Ingen 

 
For hvert fokusområde velger et tjenesteområde vurderingsområder for lettere å kunne analysere, 
drøfte status og videreutvikling med alle involverte fra alle nivå, og da ikke minst ansatte med 
direkte brukerkontakt. Vurderingsområdene som kanskje er den viktigste utviklings- og 
kvalitetssikringsmekanismen i programmet, har i utgangspunktet ingen kobling til målene.  
 
Det kan velges inntil 6 vurderingsområder for hvert av de to fokusområdene for utvikling, og 7 for 
fokusområdet kvalitetssikring/internkontroll. For sistnevnte fokusområde kommer i tillegg kommer 5 
obligatoriske vurderingsområder (medarbeidertilfredshet, brukertilfredshet, støtteapparatet, 
sykefravær og økonomistyring). Vurderingsområdene forutsettes valgt av rådmannen i et samarbeid 
med virksomhetsledere/enhetsledere. 
Vurderingsområdene (tabell 4) skal til sammen danne grunnlag for å kunne vurdere og reflektere 
over enhetens kvalitative ståsted  («helsetilstand») sett opp mot prioriterte områder for innsats 
(fokusområder).  
 



Alle ansatte forutsettes å delta i denne vurderingsprosessen. Resultatet av prosessen vil være basis 
for styringsdialogen som er rådmannens møte på arbeidsplassen med ledelse og ansatte.  
 
Tabell 4 – vurderingsområder (med obligatoriske områder i kursiv) 

F1:Heltidskultur F2:Livsglede sykehjem F3: Kvalitetssikring/ 
Internkontroll 

IN
S

T
IT

U
S

JO
N

 

• Stillingsstørrelse 
• Organisering av arbeidet 
• Vikarbruken 

• Begrepskjennskap 
(ansatte) 

• Hobby, fritidssysler og 
kultur (brukernes 
mulighet for 
opplevelse) 

• Ut i frisk luft 
(beboernes mulighet) 

• Samarbeid med skole, 
barnehage, frivillige 
organisasjoner og 
pårørende 

• Hyggelig ramme rundt 
måltidene 

• Opplevelse av årstider 

• Medarbeidertilfredshet 
• Brukertilfredshet 
• Støtteapparatet for tjenesten 
• Økonomi 
• Sykefravær 
• Bruk av Kvalitetslosen 
• Bruk av Profil journalsystem 
• Bruk av informasjonskanaler 
• Forvaltning og vedtakshåndtering 

F1:Heltidskultur F2:Habilitering, 
rehabilitering 

F3: Kvalitetssikring/ 
Internkontroll 

H
JE

M
M

E
T

JE
N

E
S

T
E

 • Holdninger 
• Kompetanse/kunnskap 
• Økonomi, ressurser 
• Samarbeid- mellom 

virksomhetene, 
tillitsvalgte etc. tre-part-
samarbeid 

 
 

• Kompetanse for ansatte 
• Informasjon/kjennskap 

hos brukere/pårørende 
• Innføring av 

tankemønster 
«Hverdagsmestring» 

• Holdninger 
• Økonomi og ressurser 

• Medarbeidertilfredshet 
• Brukertilfredshet 
• Støtteapparatet for tjenesten 
• Økonomi 
• Sykefravær 
• Holdninger 
• Ressurser (kompetanse, tid, utstyr 

etc.) 
• Kompetanse/opplæring 
• Kvalitetslosen 
• Lovverket 

F1:Kompetanseheving 
(foreldrekompetanse) 

F2:Samarbeid F3: Kvalitetssikring/ 
Internkontroll 

H
E

LS
E

S
T

. • Barn som sliter 
• Foreldre som sliter 
• Henvendelser til 

helsestasjon/BFV utenom 
ordinært program 

• Foreldrerollen/foreldreans
var 

• Oversikt over barn og 
unges helsetilstand 

• Samarbeidsrutiner med 
2.linjetjenesten 

• Felles rutiner rundt 
barn/ unge for det 
lokale hjelpeapparatet 

• Ansvarsavklaringer 

• Medarbeidertilfredshet 
• Brukertilfredshet 
• Støtteapparatet for tjenesten 
• Økonomi 
• Sykefravær 
• Tilsyn 2013 
• Rutiner/prosedyrer 
• IKT 

 
 
 
 
Vurdering: 
 
Rådmannen mener at helse- og omsorgsområdet er kommet godt i gang med innfasing av 
refleksjonssystemet for utvikling- og kvalitetssikring «Kvalitetsløft Frøya» (KLF), og er samtidig 



innforstått med at det nødvendigvis må ta noe tid før metodikken i systemet er på plass fullt ut. 
Rådmannen mener videre at systemet vil kunne gi ønsket fokus på hovedutfordringene i 
tjenesteapparatet. Rådmannen vil etter planen og med bakgrunn i nåværende framdrift i 
innfasingsprosessen, ha klar sin ståstedsrapport for Helse og omsorgstjenestene i løpet av mars 
2015 med tanke på temadebatt i kommunestyret. 
 
Framdriftsplanen  ser nå slik ut (jfr. fig 1 ovenfor). 
� Enhetsanalyse 1 (vurdering av fokusområdene 1 og 2 for utvikling) -> innen 1.des. 14 
� Enhetsanalyse 2 (vurdering av fokusområdet 3 for kvalitetssikring/Internkontroll -> innen 

1.jan.15  
� Målanalyse (statusrapport for mål) -> innen 1.jan 15 
� Rådmannens styringsdialog med virksomhetene/enhetene -> innen 1.mars 15 
� Rådmannens ståstedsrapport -> innen 1.april 15 
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1. Hovedutvalg for drift tar orienteringen om morgendagens omsorg til orientering. 
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kompetanse og ressursbruk i kommunens helse- og omsorgstjenester. Analysen 
omfatter også samspill med øvrige kommunale tjenestesektorer, særlig 
oppvekstsektoren. 
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Bakgrunn for saken 



Frøya kommunestyre vedtok i møte 27/9-12, sektorplanen  
Helhetlig omsorgsplan for Frøya kommune 2012-2017 
 
Planen skisserte 9 ulike satsingsområder for planperioden 

 
1. En god folkehelse 
2. Gode rehabiliterings og habiliteringstjeneste 
3. En aktiv helse og omsorgstjeneste 
4. Informasjons og kommunikasjonsteknologi 
5. Sykehjem med fokus på behandling 
6. Boliger med trygghet for omsorgstjenester hele døgnet 
7. En personalpolitikk som rekrutterer, utvikler og beholder  

 ansatte/kompetanseutvikling 
8. God organisering, forvaltning og ledelse 
9. Partnerskap med familie og lokalsamfunn 

 
Samhandlingsreformen har som kommunens omsorgsplan skisserer, krevd omstilling av 
kommunehelsetjenesten på Frøya. Tjenestene har jobbet aktivt med dette, og mot de øvrige 
målene og tiltakene i planen. Noen mål er nådd, andre ikke. 
 
Statlige myndigheter har nå bedt kommunen starte forberedelsene til «morgendagens 
omsorg» - det skisseres nye og store utfordringer i fremtiden for kommunene innenfor de 
kommunale pleie – og omsorgstjenestene. 
 

Omsorgsplan 2015 og 2020 beskriver en utvikling der kravene til kommunal helse og 
omsorg stadig økes. (Omsorgsplan 2020 er en del av Melding til Stortinget 29 (2012-2013) 
Morgendagens omsorg. Omsorgsplan 2015 er en del av Stortingsmelding nr. 25 (2005-2006) 
Mestring, muligheter og mening - framtidas omsorgsutfordringer. ) 

St. Melding 29- «morgendagens omsorg» er en mulighetsmelding som kommer med forslag 
til hvordan kommunene kan innrette seg framover.  
 
Tema som spesielt vektlegges i stortingsmeldingen er blant annet: 

• Innovasjon 
• Hverdagsrehabilitering 
• Kompetanse 
• Frivillighet som ressurs 
• Velferdsteknologi 
• Helsefremmende og forebyggende arbeid 

 

Reformen skal først og fremst gi helse- og omsorgstjenestens brukere nye muligheter til å 
klare seg selv bedre i hverdagen til tross for sykdom, problemer eller funksjonsnedsettelse.  

Samtidig skal den gi grunnlag for å videreutvikle det faglige arbeidet, både for de som har 
størst behov for lindring og pleie, og de som daglig trenger assistanse gjennom et helt liv.  



Den skal også skape trygghet for at vi gjennom nyskaping og fornyelse fortsatt kan satse på 
de fellesskapsløsninger vi har bygd opp i vårt land. Vi skal ikke bare forsvare, men også 
utvikle velferdsstaten. 

I stedet for å la bekymringen for de økonomiske problemene i vår del av verden ta overhånd 
og la de demografiske utfordringer vi står overfor gjøre oss handlingslammet, vil denne 
meldingen utforske mulighetene og lete etter nye måter å løse omsorgsoppgavene på. 

Meldingen har på denne bakgrunn tre hovedsiktemål: 

• Få kunnskap om, lete fram, mobilisere og ta i bruk samfunnets samlede 
omsorgsressurser på nye måter. 

• Utvikle nye omsorgsformer gjennom ny teknologi, ny kunnskap, nye faglige metoder 
og endringer av organisatoriske og fysiske rammer. 

• Støtte og styrke kommunenes forsknings-, innovasjons- og utviklingsarbeid på 
omsorgsfeltet. 

 
Status Frøya 
For Frøya sin del så øker andelen yngre og eldre med hjelpebehov i årene framover.  
Kommunen har i dag relativt mange ressurskrevende tjenester, og vi vet det kommer flere.  
 
I tillegg viser befolkningsprognoser at antallet eldre stiger. Som et eksempel viser prognosen 
at gruppen 67 år eller eldre i 2014 er på 315, mens i 2025 er den samme gruppen på 417 
personer.  Ut fra dette vet vi at nye måter å jobbe på innen omsorgssektoren blir nødvendig, 
og vi vet at kravet til kompetanse og spisskompetanse er økende. Samhandlingsreformen har 
bidratt til endringer i måten omsorgstjenestene skal drives.  
 
Kommunen har i dag en «tradisjonell» pleie og omsorgstjeneste, med ett sykehjem og en 
relativt godt utbygd hjemmetjeneste. I 2013 åpnet beinskardet heldøgns- omsorgsboliger. 
Det spesielle i vår kommune er øyrekka, og tilbudet som ytes og skal ytes der fremover. 
 
Kommunen er relativ «institusjonstung», i større grad enn våre nabokommuner. Den 
forestående analysen vil si mer om kostnader og ressursbruk.  
 
Noen av de spørsmål som stilles og som det søkes et svar på er 
 

• Hvordan skal sykehjemmet drives i fremtiden, hvordan skal heldøgnsomsorgen se 
ut? Frøya sykehjem er 30 år, bygningsmessig trenger bygget «et løft» ,  

• Er det behov for flere heldøgnsboliger 

• Hvordan tilrettelegge tilbudet i øyrekka 

• Hvordan få til et forpliktende samarbeid mellom oppvekst og helse og omsorg, 
livsfasetenking for å forebygge framtidige ressurskrevende brukere 

• Hvordan ta i bruk hverdagsrehabilitering og velferdsteknologi – funksjonelle 
boliger i alle aldre 

• Hvordan få til en god pårørendeomsorg og frivilligstrategi  
• Hvordan få til et enda sterkere fokus på forebyggende og helsefremmende arbeid i 

fremtiden 
 



Fremdrift 
Når kommunen nå skal inn i en betydelig og utfordrende prosess med å forme kommunens 
svar på «morgendagens omsorg» er det et klart behov og ønske, å i størst mulig grad å 
involvere lokale bruker – og interesseorganisasjoner i planprosessen. Slik involvering 
handler om å skape forståelse for nødvendige og ønskede endringer. Videre handler det om å 
få gode råd til både prosess og framtidige utforming av tjenester. Sist, men ikke minst, 
handler det om et samspill mellom offentlig omsorg, frivillighet og pårørende, for å sikre 
framtidige gode tjenester til kommunens innbyggere. 
 
Rådmannen ser for seg, når analysen foreligger å prioritere noen tema som skiller seg ut for 
videre jobbing. I den forbindelsen ønsker rådmannen i fortsettelsen å sette ned 
arbeidsgrupper som jobber konkret med utfordringene. Rådmannen ser for seg spesielt disse 
temaene; heldøgnsomsorgen, pårørendeomsorgen og frivilligstrategien, sosial aktivitet 
og sosial kontakt, hverdagsrehabilitering og velferdsteknologi, ressurskrevende 
tjenester til barn og unge med spesielle behov/ voksne/eldre 
 
I tillegg bør forebyggende arbeid få nødvendig kommunal prioritet, men denne bør 
muligens få en noe bredere tilnærming en bare å avgrense det til omsorg.  
 
Psykisk helse og rus må avstemmes opp mot det som planlegges gjennomført i regi 
interkommunal psykisk helsetjeneste.  
 
Sist, men ikke minst, må kommunens strategiske kompetanseplan for helse – og omsorg 
rulleres og revideres. Fylkesmannen har både i dialogkonferanse, og senere gjennom egne 
brev og tilsyn, uttrykt bekymring for kompetansestatusen i de kommunale pleie – og 
omsorgstjenestene i fylket. Samhandlingsreformen har gitt behov for ny og økt kompetanse 
og da kanskje i et større omfang en planlagt.  
 
Ut fra utfordringene skissert ovenfor har rådmannen inngått avtale med OTV rådgiving AS 
til å utføre en analyse av kommunens tjenestetilbud. Tilbyder er valgt ut fra kjennskap til 
kommunen, og at han gjennomfører en likelydende analyse av nabokommunen Hitra, som vi 
har mange interkommunale samarbeid sammen med. 
 
Analysen skal, i tillegg til hovedfokus på helse og omsorg, også inkludere en vurdering av 
samhandlingen med oppvekstsektoren når det gjelder tilbudet til utsatte barn og unge, og 
hvordan oppveksttjenestene framstår som forebyggende og mestringsorientert nok, eller kun 
har fokus på faglige opplæringsmål. Utfordringene med multi-nasjonalitet i gruppen barn og 
unge, og for helse/omsorgstjenestene, må også trekkes inn i analysen. 
 
Analysen skal munne ut i en skriftlig tilbakemelding, inklusiv tilrådinger, for at Frøya 
kommune, helse og omsorg samt oppvekst, skal kunne møte dagens og morgendagens 
utfordringer innenfor en bærekraftig ramme. Når denne analysen er gjort settes det ned 
arbeidsgrupper som skal jobbe videre med disse tilrådningene. 
 
 
Foreløpig og grov framdriftsplan er slik: 
 
Milepæl Dato Resultat 

 



MP-1 November 2014 Informasjon og drøfting i hovedutvalg, brukerråd og 
eldreråd om prosessen «morgendagens omsorg» 

MP-2  Januar/februar 
2015 

Analyse gjennomgås. Beslutning om prioriterte tema i 
planprosessen. Dialogmøte, oppstart planprosess   

MP-3 Februar 2015 Oppnevning av lokale arbeidsgrupper for de ulike 
samspilltema. 

MP-4 April 2015 Rapport, med forslag til prioriterte tiltak og 
innsatsområder fra arbeidsgruppene. 

MP-5 August 2015 Sluttarbeid i arbeidsgruppene 
Presentasjoner/nytt dialogmøte 

MP-6 September 2015 Utarbeidelse av revidert plan 
Politisk behandling 

MP-7  
 

Oktober 2015 Høring 

 
MP-8 

 
November 2015 

 
Sluttbehandling i politiske nemnder, råd og utvalg 

 
 
Vurdering 
 
Rådmannen tilrår at hovedutvalg for drift tar orienteringen om morgendagens omsorg til 
orientering. I tillegg tilrår rådmannen at hovedutvalget støtter forslaget om å foreta en analyse 
av drift, struktur, kompetanse og ressursbruk i kommunens helse- og omsorgstjeneste. 
 
Analysen skal også omfatte også samspill med øvrige kommunale tjenestesektorer, særlig 
oppvekstsektoren. Analysen dekkes innenfor dagens budsjett.  
 
Hovedutvalget får seg forelagt analysen og tilrådningene, med forslag til arbeidsgrupper som 
skal jobbe konkret med tilrådningene til hovedutvalgets møte i januar /februar 2015. 
 
 
 
 
 
 
 
 







Stortingsmelding 29- Morgendagens Omsorg

En mulighetsmelding for omsorgsfeltet



Innledning

 Brukerne skal gis mulighet til å klare seg selv             
(hverdagsrehabilitering)

 Nyskaping og fornyelse i omsorgssektoren
 Fellesskapsløsninger
 Utvikling av kvalitet i helse- og omsorgstjenesten- i 

samarbeid med KS



Mulighetene, - et løft i samarbeid med KS 
og Regjeringen
 Få kunnskap, lete, mobilisere og ta i bruk samfunnets 

samlede omsorgsressurser på nye måter
 Utvikle nye omsorgsformer gjennom teknologi, 

kunnskap, faglige metoder, endringer av 
organisatoriske og fysiske rammer

 Støtte og styrke kommunenes forskning,- innovasjons 
og utviklingsarbeid innen omsorgsfeltet



Meldingen legger vekt på: 

 Ny eldregenerasjon
 Omsorg for hele livsløpet
 En moderne pårørendepolitikk
 Medborgerskap og solidaritet mellom generasjonene
 Mangfold og likestilling
 Liv og helse
 Næromsorg
 Innovasjon/ gjøre ting på nye måter



Samhandlingsreformen

 Som grunnlag for å tenke nytt ( ny kommunerolle)
 Omsorgstjenestenes utfordringer : vekst, nye 

brukere, knapphet på frivillig omsorg, knapphet på 
personell, manglende samhandling og medisinsk 
oppfølging, mangel på aktivitet og dekning av 
psykososiale behov, den enkelte kommune må vite 
hvilket rekrutteringsmarked de har, tjenestetilbydere, 
pasienter og brukere



Hva er utfordringene? 

 Hvordan håndterer vi utfordringene? 
 Gode planer for kommende rekruttering
 Endring av kompetanse- nye krav- utvikling av 

eksisterende kompetanse
 Legge til rette for at den enkelte fagarbeider ønsker å 

ta videre utdanning
 Skape bedre realkompetanse- ikke bare 

formalkunnskap
 Legedekning i sykehjem



Bakgrunn og utgangspunkt

 Hagen-utvalget; rapport om løsninger for omsorgsfeltet fram mot 
2025

 Næromsorg- den andre samhandlingsreformen
 Nye rom- framtidens boligløsninger og nærmiljø
 Teknoplan- teknologistøtte til omsorg
 Kommunalt innovasjonsprogam
 Omsorg som næring og eksport
 Kaasa-utvalget- forsterke fellesskapsløsningen ved å styrke samspillet 

mellom kommunale tjenester og sivilsamfunn
 Bedre betingelser for frivillig arbeid
 Utvidet pleiepengeordning
 Ny forsterket omsorgsstønad
 Lovfestet pårørendestøtte



Åtte prinsipper for god omsorgstjeneste

 Helhetlig menneskesyn
 Medbestemmelse, respekt og verdighet
 Tilpasset brukernes individuelle behov
 Respekt og omsorg til pårørende
 Kompetente ledere og ansatte
 Vektlegge helsefremmende aktiviteter og forebyggende tiltak
 Fleksibel, forutsigbar og tilbyr koordinerte og helhetlige 

tjenester
 Lærende, innovativ og nyskapende



Brukeren skal i større grad være ressurs i 
eget liv

 Utviklingssentrene for hjemmetjenester og sykehjem 
får en større og viktigere rolle

 Satsning på kompetansesentre
 Sikre dokumentasjon og forskning
 Forbedre kunnskapsgrunnlaget for planlegging, 

utvikling og innovasjon



Nasjonal satsning for frivillig arbeid på 
helse- og omsorgsfeltet
 Mobilisering, organisering og koordinering
 Nettverksarbeid
 Arenaer for frivillighet
 Livsgledesykehjem
 Kunnskap og forskning



Morgendagens omsorgstjeneste:

 Skal skape tjenestetilbudet sammen med brukerne, 
samhandle med pårørende, ta i bruk 
velferdsteknologi og mobilisere lokalsamfunnet på 
nye måter

 Jobbe med: 
 Aktiv omsorg
 Hverdagsrehabilitering
 Lindrende omsorg ved livets slutt – også ved barns 

død.



Lindrende behandling- Fylkesmannen i 
Sør-Trøndelag behandler søknader for 
hele Midt-Norge



Faglig omstilling og bredere kompetanse

 Sterkere vektlegging av rehabilitering, tidlig 
innsats, aktivisering, nettverksarbeid, 
miljøbehandling, veiledning av pårørende og frivillige 
og velferdsteknologi

 Heve kompetansen i omsorgssektoren, større 
faglig bredde, flere med høgskoleutdanning

 Krever faglig omlegging som får konsekvenser for 
hvordan tjenester er organisert ( eks; spesialiserte 
tjenester i sykehjem jf. Samhandlingsreformen)



Menn i helse og omsorg
 Menn, den største uutnyttede ressursen i 

omsorgssektoren
 Fremtidens omsorgsoppgaver krever flere menn
 Eks; Menn i Helse i Trondheim
 Rekruttering av menn må settes i høysetet i 

kommuner, utdanningsinstitusjoner og organisasjoner
 Innovasjonsarbeid med tiltak som bidrar til bedre 

kjønnsbalanse på arbeidsplassen i hele 
omsorgssektoren



Prosjektleder Frode Rønsberg



Morgendagens omsorgsomgivelser

 Et nytt konsept for sykehjem og omsorgsboliger        
( sykehjem i egen bolig, og egen bolig i sykehjem)

 Finansiering og egenbetaling uavhengig av boform
 Velferdsteknologiprogrammet; utvikling av 

velferdsteknologiske løsninger, kunnskapsgenerering 
og spredning, utvikling av gode modeller, 
kompetanseheving og juridiske rammer



Hverdagsrehabilitering

 Tidsavgrensede, planlagte prosesser med klare mål 
og virkemidler, hvor flere aktører samarbeider om å 
gi nødvendig bistand til pasientens og brukerens 
egen innsats for å oppnå best mulig funksjons- og 
mestringsevne, selvstendighet og deltakelse sosialt 
og i samfunnet. 



Fra «salongbord-piloten»…



.. til mestring i eget liv



Hverdagsrehabilitering

 Naturlig og sentral del i all omsorg og pleie
 Krever faglig omstilling i den kommunale 

omsorgstjenesten gjennom forebygging og tidlig 
innsats

 Hjemmetjenesten skal involveres i arbeidet
 Avdekke hvilke muligheter brukeren selv har for å 

gjenopprette eller øke funksjonsnivå
 Ansatte må jobbe sammen med, og ikke for brukeren



Så hva kan Fylkesmannen bidra med?

 Iverksetting av helsepolitiske satsninger i fylket
 Dialogmøtene
 Helseledernettverk i samarbeid med KS
 Omsorgskonferanse
 Samarbeid med Utviklingssentrene og kompetansesentrene
 Deltakelse i driftsledermøtene i Samhandlingsreformen
 Demensnettverk
 Oppfølging av velferdsteknologiprosjektet
 Nettverk innen Kompetanseløftet



Fylkesmannens bidrag..

 Støtte til Livsglede for eldre
 Støtte til Menn i Helse
 Støtte til bruker- og pårørendeorganisasjoner
 Generell råd og veiledning
 Utvikling av APO- et verktøy for kommunal 

planlegging



Økonomisk støtte

 Skjønnsmidler
 «Kompetanseløftet» – midler til videre- og 

etterutdanning
 Videreutdanning i saksbehandling, og støtte til 

nettverksarbeid
 Midler til lindrende behandling og omsorg ved livets 

slutt



Støtte fra Fylkesmannen

 Rådgivning i samarbeid med Husbanken- bygging av 
sykehjem og omsorgsboliger

 Muligheter til å iverksette kurs/opplæring på områder 
der kommunene melder behov



 http://www.youtube.com/watch?v=MKVkd9etLHw



 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Beathe Sandvik Meland Arkiv:   
Arkivsaksnr.:  14/1340    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Hovedutvalg for drift 
Kommunestyret  
 
VERTSKOMMUNEAVTALE MELLOM FRØYA KOMMUNE OG ORKDAL 
KOMMUNE OM LEGEVAKT OG LEGEVAKTSENTRAL  
 
Forslag til vedtak: 
 

1. Frøya kommune slutter seg til vedlagte revidering av vertskommuneavtale om 
legevaktsamarbeid og legevaktsentral og avtale om drift av legevaktsentral i 
Orkdalsregionen. 

2. De økte utgiftene for SIO-samarbeidet i 2014 som framkommer av prognose 2014 og 
ekstra utgifter til drift av legevaktsentral 2014 er lagt inn i budsjett/økonomiplan 2015-
2018 og dekkes således av familie/helses budsjett 

3. Utgiftene som framkommer i tilsendt budsjett for SIO-samarbeidet for 2015 er 
innarbeides i budsjett 2015 for familie/helse og økonomiplan for perioden 2015 -2018.  

4. I tillegg kommer kommunens utgifter til nytt nødnett. Egen sak på dette fremlegges 
når eksakte opplysninger foreligger 

 
 
 
Vedlegg: 
 
1. Vertskommuneavtale om legevaktsamarbeid og legevaktsentral med 2 vedlegg:  

(1) Nærmere om legevaktsamarbeidet og  
(2) Om drift av legevaktsentral mellom St. Olavs Hospital HF (SOHHF) og 
samhandlingsenheten i Orkdalsregionen (SiO)  
 

2. SIO prognose 2014 og budsjett 2015 
 
Saksopplysninger:   
 
Vertskommuneavtaler om helsesamarbeid i Orkdalsregionen  
 
Legevakt: 
Samarbeidet omfatter drift av felles legevakt. For Frøya sin del gjelder dette på hverdager fra 20-08 
og på helg og høytidsdager fra 20-10. Vertskommunesamarbeidet erstatter tidligere ordning etter 
kommunelovens § 27 nr 1 – og det tidligere styret for ordningen utgår. 
 
Legevaktsentral: 



St. Olavs hospital helseforetak (SOHHF) har driftet legevaktsentralen i Orkdal de senere årene. Hver 
kommune har hatt egen avtale med SOHHF om legevaktsentral. Avtalen innebærer at SiO 
organiserer og driver legevaktsamarbeidet på vegne av kommunen som er med i samarbeidet.  
 
Økonomiske konsekvenser  
 
Kjente utgifter pr dato til SiO -2015 jfr vedlegg: 
 

  Sengepost 
Kreftprosjekt/ 

Orkdalsmodellen 
Legevakt-

samarbeidet 
Legevakt-
sentralen 

1620 Frøya 92 000 37 000 744 000 236 000 
 
 
I tillegg er det bebudet at kommunene må dekke inn et sprik mellom kostnader og finansiering på kr 
1,2 millioner. Utgiftene til drift av legevaktsentral vil bli fordelt etter Agdenesmodellen. Utgifter for 
tilpasning, tilkobling og drift av nytt nødnett er lagt inn i avtalen. Størrelse på utgifter vedrørende 
nytt nødnett er ikke tilgjengelig ennå. Rådmannen kommer tilbake med nye opplysninger når disse 
foreligger. 
 
I kostnadsfordelingen til legevakt er det fortsatt hensyntatt at Frøya og Hitra kommuner har 
særavtaler om rabatt på 150 000 kr pr år for hver av kommunene (fordi vi har legevakt lokalt på 
kveld og helg). Utgiftene til legevakt er økt betydelig for å møte kvalitetskrav som bedre lokaler og 
tilgjengelig hjelpepersonell på vakt sammen med legen. 
 
Andre opplysninger til saken: 
I brev datert 25. oktober 2013 fra SOHHF til kommunene i legevaktsentralsamarbeidet beskriver 
SOHHF et sprik mellom kostnader og finansiering. Det var et ønske fra SOHHF sin side å ha en part 
å forholde seg til.  
 
Det har fra de involverte kommunene sin side vært satt ned et forhandlingsutvalg. Dette utvalget har 
bestått av representanter fra kommunegruppene Orkdalsregionen og Fosen, samt enkeltkommunene 
Surnadal og Oppdal. Gruppen har hatt som mandat å gå i forhandlinger med SOHHF om drift og 
finansiering av legevaktsentral. Det har vært avholdt flere møter i forhandlingsgruppen, samt et 
forhandlingsmøte med SOHHF. Sykehuset krever å få dekket differansen mellom inntekter og 
kostnader tilsvarende kr 1,2 millioner,- hensyntatt synergieffekten på kr 400.000,-  
 
Delegasjon 
Det er tatt høyde for delegasjon til den interkommunale nemda i SiO i Frøya kommunes vedtatte 
delegasjonsreglement (okt 2014) 
 
Vurdering  
 
Forhandlingsgruppen konkluderte med at kommunene ikke hadde noen reelle alternativ til drifting av 
legevaktsentral enn SOHHF. Kommunene ønsker derfor at SOHHF fortsatt skal drifte 
legevaktsentralen i Orkdal. Pr i dag omfatter dette 17 kommuner. Det er et ønske fra kommunene at 
SOHHF planlegger og drifter nytt nødnett. Rådmannen i Frøya tilslutter seg denne anbefalingen. 
 
Legevaktssamarbeidet inngås mellom 10 kommuner og Orkdal kommune som vertskommune. 
Samarbeidet styres av en interkommual nemd, hvor hver av kommunene har utpekt 2 representanter. 
For Frøya sin del er dette orfører og varaordfører. 
 
 
 











































 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Beathe Sandvik Meland Arkiv:  H11 &01  
Arkivsaksnr.:  14/1477    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Hovedutvalg for drift 
 
 
SAMARBEIDSAVTALE OM "ORKDALSMODELLEN" MELLOM 
KREFTKLINIKKEN, ST. OLAVS HOSPITAL OG FRØYA KOMMUNE   
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Hovedutvalg for drift tar samarbeidsavtale om «orkdalsmodellen» mellom kreftklinikken, 
st.olavs hospital og Frøya kommune til orientering 
 
 
 
Vedlegg: 
 
Samarbeidsavtale  
 
Saksopplysninger:   
 
Kreftklinikken, St.Olavs hospital og 12 kommuner i samhandlingsenheten i Orkdalsregionen 
(SIO) er parter i saken. Orkdalsmodellen er et helsetjenesteforskingsprosjekt som ble initiert 
da kreftklinikken St.Olavs hospital åpnet kreftpolikinikk ved Orkdal sykehus i november 
2012. Prosjektet innebærer standardisering, optimalisering og evaluering av et diagnostisk 
behandlings- pleie og omsorgstilbud til kreftpasienter i orkdalsregionen gjennom bedre 
samhandling på tvers av helsetjenestenivå.  
 
Målsetting med Orkdalsmodellen  
Orkdalsmodellen er en unik modell for samhandling mellom spesialisthelsetjenesten og 
kommunehelsetjenesten hvis målsetting er å gi pasienter og pårørende i Orkdalsregionen et 
integrert behandlingstilbud for kreft og palliasjon. Hypotesen er at implementering av 
Orkdalsmodellen vil øke tiden pasientene tilbringer hjemme, medføre færre innleggelser på 
institusjon, øke antall pasienter som dør hjemme, redusere pasienters symptombelastning, 
medføre bedret helserelatert livskvalitet hos både pasienter og pårørende og øke 
helsepersonells kunnskap om kreft og lindrende behandling.  
Modellen vil kunne anvendes andre steder i landet og internasjonalt, og også for andre 
pasientgrupper med kroniske sykdommer. Dersom effektene er som forventet, vil dette  



kunne bli en nasjonal og internasjonal standard for hvordan å organisere helsetilbudet innen 
lindrende behandling.  
 
Kommunens plikter  
Kommunen forplikter seg til å legge til rette for god gjennomføring av Orkdalsmodellen 
gjennom tiltak knyttet til hvert av de viktigste elementene i modellen.  
 
Standardisert pasientforløp  
Kommunen forplikter seg til å:  
� Legge til rette for at helsepersonell får opplæring og informasjon om pasientforløpet  

� Sørge for at helsepersonell følger det standardiserte pasientforløpet og relaterte prosedyrer  

� Tilby kreftomsorg av høy kvalitet som inkluderer optimal pasientflyt i 
kommunehelsetjenesten  

� Bidra til god kommunikasjon mellom helsepersonell innad i kommunehelsetjenesten og til 
samarbeidspartnere i andre kommuner og i spesialisthelsetjenesten  

� Oppnevne en HPH- veileder og/eller en ressursperson fra ressursnettverket for sykepleiere 
i SIO og Oppdal kommune, som skal bidra med implementering av pasientforløpet i sin 
kommune, såkalte «implementeringsagenter»  

� Arbeide for å implementere det standardiserte pasientforløp for den palliative 
kreftpasienten og HPH på alle aktuelle enheter i sin kommune  

� Arbeide for å innføre e-meldinger og følge opp arbeidet med meldingsutbredelse i SIO og 
Oppdal kommune  
 
Kompetanseheving  
Kommunen forplikter seg til å:  
� Legge til rette for at helsepersonell deltar på kompetansehevingsprogrammet i 
Orkdalsmodellen, et utdanningstilbud tilpasset regionen, så langt det lar seg gjøre innenfor de 
økonomiske rammene til kommunene og allerede eksisterende kompetanseplaner  

� Legge til rette for kunnskapsdeling gjennom internundervisning/kollegaveiledning på egen 
arbeidsplass  

� Legge til å rette for at helsepersonell med særskilt kompetanse bidrar med undervisning i 
kompetansehevingsprogrammet  

� Oppfordre til at minst en fastlege i hver kommune deltar på klinisk emnekurs i palliativ 
medisin i regi av Orkdalsmodellen  

� Utrede/ta beslutning om innkjøp av videokonferanseutstyr til bruk i undervisning, 
felleskonsultasjoner og informasjonsutveksling  
 
Informasjonsarbeid  
Kommunen forplikter seg til å:  
� Slutte opp om den utarbeidete informasjonsplanen i Orkdalsmodellen inkludert at 
relevante personer deltar på informasjonsmøter  

� Bidra til å spre informasjon om kreftomsorg og lindrende behandling og selve prosjektet 
til innbyggere, fastleger, annet helsepersonell, pasienter og pårørende gjennom kommunenes 
relevante kanaler  
 
Evaluering  



Kommunene forplikter seg til å:  
� Oppnevne ressursperson, såkalt «studiekontakt», på hver enhet som etter særskilt 
opplæring skal bistå med innsamling av data om bruk av helsetjenester i kommunen  

� Bidra til, å legge til rette for, at data fra kommunehelsetjenesten blir samlet inn til rett tid 
når pasienter fra kommunen er inkludert i studien  

� Legge til rette for og oppfordre til at helsepersonell deltar i kompetansekartleggingen  
 
Økonomi: 
Finansieringen vises i avtalens pkt 10. Frøya kommunes andel i dette er beregnet til kr 
37.000 for 2015. Dette er lagt inn i økonomiplan 2015-2018. 
 
Vurdering:  
 
Rådmannen (v. kommunekoordinatorer i SiO) har vært involvert i utarbeidingen av vedlagte 
avtale, og deres innspill er blitt tatt hensyn til i forslag til avtale som her er vedlagt.  
Rådmannen mener det er viktig for Frøya å inngå et forpliktende samarbeid om 
«orkdalsmodellen» som beskrevet i saksfremstillingen med vedlegg. Da det økonomiske er 
ivaretatt gjennom budsjettarbeidet legges saken frem som en orienteringssak. 
 
 
 
 
 





















 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Roger Tvervåg Arkiv:  056 &30  
Arkivsaksnr.:  14/1490    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Hovedutvalg for drift 
Kommunestyret 
 
 
IKT-PLAN FOR FRØYA KOMMUNE 2015 - 2018  
 
Forslag til vedtak: 
 
IKT plan for Frøya kommune 2015-2018 tas til orientering 
 
 
 
Vedlegg: 
IKT plan for Frøya kommune 2015-2018 
 
Saksopplysninger:   
 
En IKT – plan skal bidra til at kommunens visjon, mål og overordnende retningslinjer 
kan realiseres. Planen skal angi retning og felles satsningsområder for de kommende 
årene innenfor IKT-området. 
 

 

Selv om kommunen i 2015 skal i gang med et interkommunalt samarbeid med Hitra 
kommune er det viktig å ha egne, kommunale mål for IKT tjenestene i årene som kommer.  
 
Dette er en plan som beskriver kommunens satsing innenfor IKT de nærmeste årene. 
 
Planen viser at Frøya kommune ønsker å arbeide aktivt og målrettet for å kunne utnytte IKT 
verktøy på best mulig måte i alle våre virksomheter. På denne måten kan vi yte enda bedre 
service til innbyggerne og brukerne.  
 
IKT har som mål å forenkle tilgangen til informasjon og tjenester. Innbyggere og næringsliv 
skal få tilgang til kvalitetssikret informasjon gjennom et bedre og raskere møte med det 
offentlige, og ansatte skal ha tilgang til velfungerende IKT-system som effektiviserer og 
forenkler arbeidet. 
 
Stortingsmeldingen Digital agenda for Norge påpeker at nettbaserte tjenester skal være 
hovedregelen for forvaltningens kommunikasjon med innbyggere og næringsliv. Videre står 
det at egnede tjenester tilbys digitalt og skal være den primære måten å kommunisere med 
forvaltningen på.  
 



Hovedmålet er altså at innbyggere og næringsliv faktisk ønsker å ta et «digitalt førstevalg». 
 
 
Vurdering:  
 
Rådmannen innstiller på at kommunestyret tar vedlagte IKT plan til orientering. 
 
 
 
 























 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Maciej Karpinski Arkiv:   
Arkivsaksnr.:  14/1492    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Hovedutvalg for drift 
 
 
OPPMUNTRINGSPENGER TIL MEDHJELPER I KINO  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Det utbetales oppmuntringspenger til medhjelper innenfor virksomheten kultur etter 
en sats på for tiden kr. 15,00 pr. time. Kostnaden dekkes innenfor rammen av 
virksomhetens budsjett. 
 
 
 
Saksopplysninger:   
 
Frøya kultur- og kompetansesenter sysselsetter en medhjelper i forbindelse med kinodrift. 
Han er uføretrygdet og det er ønskelig at han på lik linje med andre ansatte i lignende tilfeller 
får tilkjent oppmuntringspenger for jobben han gjør. I dag er timesatsen på kr. 15,- 

Frøya kommune har tidligere gjort vedtak om oppmuntringspenger for personer som gis et 
aktiviseringstilbud gjennom kommunens ordinære drift (sak 02/03513 – 
Oppmuntringspenger til medhjelperne i kantina). Dette er også en ordning som benyttes i 
lignende tilbud for personer som aktiviseres i vernet bedrift. Ved Dalpro AS får vi opplyst at 
denne ordningen benyttes der også, og at satsen er den samme som Frøya kommune benytter. 
 
Vurdering:  
 
Ordningen med oppmuntringspenger har vært praktisert i Frøya kommune tidligere. 
Ordningen brukes ovenfor personer som ikke kan betraktes som ordinære arbeidstakere men 
som gis et aktiviseringstilbud gjennom å arbeide for kommunen. Dette er en ordning som 
både arbeidstaker og arbeidsgiver nyter godt av. Frøya kommune gir i dag et 
aktiviseringstilbud ved Frøya kino og ønsker å påskjønne denne personen for den oppgaven 
som utføres gjennom å utbetale oppmuntringspenger. 
 



 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Mona Åsen Arkiv:   
Arkivsaksnr.:  14/1369    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Hovedutvalg for drift 
 
 
KVARTALSRAPPORT  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Kvartalsrapport 3. kvartal 2014 tas til orientering. 
 
 
 
Vedlegg: 
 

1. Samlet kvartalsrapport med verbal del 
2. Kvartalsrapport BFT, økonomisk 
3. kvartalsrapport Nordskag oppvekstsenter, økonomisk 

 
 
 
 
 
 



 

 

 

  

 

Kvartalsrapport 3. Kvartal 2014 
Frøya Kommune 

 



1 
 

Helse og omsorgstjenestene 3. kvartal 2014 

 

Familie og helse 

Del 1: Rammebetingelser/økonomi/aktivitet – Økonomistyring  

 

Tabell II: Tallene i denne tabellen fylles ut av virksomhetsleder 

 

Avdeling Årsverk Sykefravær % Budsjett Regnskap Kommentar 

3100 – Familie- og helse 2,00 6,4% 1 870 672 1 625 980 + 244 693 

3101 – Åpen barnehage 0,50       92 408      59 335 + 33 073 

3102 – Voksenopplæringen 1,00   - 201 194    178 609 + 379 802 

3103 – Helsestasjon/  

            jordmortjeneste 

5,50     918 855    877 374 + 41 481 

3104 – Dagsenter – psykisk    

             helse/ eldre 

1,62     270 011    170 813 + 119 198 

3105 – Frøya legekontor 8,53  1 776 126 1 803 299 - 27 173 (ferieavvikling, linsensavtaler ift data) 

3106 – Legevakt 1,00     278 357    696 810 - 418 453 (avtalefestet utg Legevakt LiO, overføring 
til andre kommuner etc) 



2 
 

Avdeling Årsverk Sykefravær % Budsjett Regnskap Kommentar 

3107 – Fysioterapi/  

            Hjelpemidler 

2,00     481 474    446 424 + 35 050 

3108 – Psykisk helse 6,20     989 402    960 035 + 29 367 

3109 - BPA 1,48     169 710    219 890 - 50 179 (kontert lønn feil sted – skulle ha vært 
kontert på omsorgslønn 3100.254) 

3110 – Frisklivskoordinator 0,50      48 875 0 + 48 875 

3111 – Øvergården 17,08 11,3% 3 059 511 3 125 259 - 65 748 (ferieavvikling) 

3112 - Moa 13,85 8,7% 2 487 971 2 675 503 - 187 532 (lønnsutg, regulativ, ferieavvikling) 

3113 – Cafe`Kysthaven 0,80     107 555    119 096 - 11 541 

SUM 62,06  12 369 734 12 958 425 - 588 691 (mangler refusjon for perioden på flere 
tjenesteområder) 

 

Virksomhetsleders kommentar til økonomi – følgende punkt kommenteres: 

 Realistisk budsjett – samsvar mellom mål og rammer 
Budsjettet er ikke realistisk ift avtalebaserte utgifter som Familie/Helse har på de forskjellige tjenesteområdene. Eks Legevakt Sio med en årlig utgift 

på kr 650 000,- og busjettet har kr 350 000,- 

Refusjoner for bl.a. interkommunale tjenester som jordmortjenesten, psykisk helsearbeid er ikke ført inn som inntekt i 3.kvartal. Dette er 

halvårsbaserte og helårsbaserte refusjoner. 

Refusjoner for bl.a. kommunal fysioteraput, div fra Helfo, LiO – legevakt, Frøya videregående skole er ikke med i 3.kvartalsregnskapet.  
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Dette fører til et gap mellom utgift og inntekt, der utgiften totalt for 3.kvartal er kr 588 691,- mer enn budsjettert. Når inntektene blir bokført vil 

totalbudsjettet for virksomheten var i +. 

 Økonomistyringen 
I 3.kvartal har økonomistyringen bestått mye av budsjettarbeid for 2015. Jeg har hatt bistand fra tidligere virksomhetsleder Torhild Borgen i dette 

arbeidet. For å ivareta oppgaven godt nok fremover, har jeg behov for å øke min kompetanse på arbeidsområdet/ansvarområdet økonomi og 

budsjettarbeid.  

Min arbeidsstraegi er å følger opp og inneha kontroll ift inntekter og utgifter på budsjettene. Jeg rapporterer videre dersom det foreligger store 

avvik, eller det foreligger noe ukjent i regskapet/budsjettet på virksomheten. 

 Effektiv ressursbruk og tjenesteproduksjon 
I dette kvartalet har flere tjenesteområder avviklet hovedferien på sine enheter. Gjennomføring av ferieavviklingen i bofellesskapen og på Frøya 

legekontor har gått veldig bra. Det ble leid inn ferievikarlege fra vikarbyrå, og bolig ble leid ved Frøya Hotell (leilighet).  

Virksomheten leverer mange og gode tjenester. Tjenesteområdene har stor aktivitet, noe som gir seg utslag i vansker med å prioritere tid til interne 

oppgaver i hverdagen eks div møter og samlinger.  

Virksomhetsleder kommentar til sykefravær %: 

Sykefraværsrapporten er inndelt slik at Øvergården bofellesskap og Moa /Moa – Midtre/Moatunet bofellesskap blir målt hver for seg. Resten av 

tjenesteområdene blir målt under Familie/Helse dvs. Åpen Barnehage, Helsestasjon/jordmortjenesten, Legekontoret, Avd psykisk helsearbeid, 

Fysioterapeut, Hjelpemiddelkoordinator, Voksenopplæringen, Cafe Kysthaven.  
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Del 2: Oppsummering av virksomheten 

 

 Helsestasjon har registrert i år 48 fødsler tom oktober 2014, av disse er det 50% som har en eller begge foreldre med annet morsmål enn norsk. 

 Spesielle/aktuelle hendelser  
Datatilganger; Nettilgangen til bofellesskapene Øvergården og Moatunet/ Moa-Midtre på kveld og natt har blitt bedre og mer stabilt, noe 

personalet setter stor pris på og som har stor betydning for det lovpålagte dokumentasjonsplikten. 

Strømstans ved legekontoret, konsekvensene av strømstans er ufullstendige konsultasjoner, legene kommer ikke inn på dataen ift journal, kan ikke 

betjene div bestillinger fra publikum, ingen strøm på skadestuen osv. situasjonen ved strømstans blir gradet som alvorlig.  

 Brukermedvirkning – hvordan er det ivaretatt? 
Helsestasjon, barn-familieveilederen og psykisk helse har økt sitt bruk av tolketjeneste ved konsultasjoner. Dette sees på som positivt, bedre 

kommunikasjon og sikring av forståelse for begge parter. Brukermedvirkning blir veldig god ivaretatt her. 

 Måloppnåelse i henhold til aktuelle planer for området (fagplaner, virksomhetsplaner, kommuneplan, prosjekter, etc.). Dersom fastsatte 
mål/tiltak for virksomhetsområdet ikke er nådd kommenteres dette 
I virksomheten jobbes det med å innføre Kvalitetsløftet – Frøya i som verktøy. Ut ifra fremdriftsplanen for innføringen er det i 3.kvartal gjennomført 

div møter ift veiledning og oppklaring. Virksomheten har skrevet mål, tiltak og er nå i gang med enhetsanalysen 1 og 2. 

Kvalitetlosen – ansatte i virkksomheten arbeider med å revidere og legge inn nye rutiner, retningslinjer, prosedyrer etc.i verktøyet fortløpende. 

 Bemanningssituasjonen, rekruttering/vakanser etc. Evnt. nye stillinger og ekstraressurser, eller nedskjæringer, i løpet av året kommenteres 
a. Økonomiske og driftsmessige utfordring ift at mange ansatte i virksomheten har det kommunale seniortiltaket. Det er ikke budsjettert ift de 

ekstra utgiftene. Eks  Øvergården bofellesskap har tilknyttet dette tilbudet til minst 6 av sine ansatte. 
b. Psykisk helse: en ansatt sluttet 30.09.14, stillingen har vært utlyst men ingen takket ja av de aktuelle søkerne. Har behov for å gjennomføre 

en 2.gang utlysning. Det er ikke enkelt å rekruttere til seg personer med videreutdanning innen feltet. 
Interkommunal Prosjektstill. Klinisk psykolog utlyst for 2.gang. 
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 Kort om utfordringer/strategi for området videre  
a. Arbeidssenteret, evaluere driften og legg ny strategi for videre drift. 
b. Evaluering av driften ved Moatunet bofellesskap, se på organiseringen av oppgavene og arbeidsfordelingen slik at ansattegruppen blir bedre 

rustet til å ivareta de utfordringer er og som kommer. 
c. VO- samarbeid med Nav ift flykninger – Introduksjonsprogrammet/ Norskopplæring 
d. Datautfordringer – ingen scannerfunksjon i tilknyttning til fagprogrammet på Helsestasjon Winmed 3 og fagprogrammet Profil som 

Tjenesten for funskjonshemmede, fysio/ergo/hjelpemiddeltjenesten og psykisk helse bruker. Her må det nå gjøres en satsning for å få dette 
på plass. 

e. Helsestasjon – jobbe for økt ressurser, styrking av skolehelsetjenesten, sette av tid til refleksjoner, ta i bruk foreldreintervju som en del av 
kartleggingen ift barn  og unge som sliter. 

f. Helsestasjon og Tjenesten for funksjonshemmede skal gjennomføre brukerundersøkelse. 
g. Frøya legekontor; innkjøp av nytt fagsystem. Prosessen er igangsatt. 
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Pleie og omsorg 

Del 1: Rammebetingelser/økonomi/aktivitet – Økonomistyring  

Tabell I : Tallene i denne tabellen hentes fra Visma (øk. avd kan kontaktes ved behov for hjelp) 

Virksomhetsområde/ansvar Budsjett 2014 Regnskap  

dette kvartal 

% iht 
årsbudsjett 

Avvik iht periodisering 

253 Institusjon 22 973 213 27 203 605  Her mangler periodisering på refusjon 
ressurskrevende tjenester. Refusjon for 
hverdagsrehabilitering på 700 000 kr. Refusjon for 
dialyse 650 000 kr. 

254  33 354 362   35 248 934  Refusjon for ressurskrevende tjenester kommer i 
september 2015. En foreløpig beregning gir 3,7 
millioner i refusjon 

 

Tabell II: Tallene i denne tabellen fylles ut av virksomhetsleder 

Avdeling Årsverk Sykefravær % Budsjett Regnskap Aktivitetstall –eks antall 
elever/brukere/konsultasjoner osv. 

Korttidsavdeling og 
hjemmesykepleie 

43,7 6,4 %   221 brukere 

Sykehjem 45,3 11,8   58 plasser 

SUM 89,1 9,4   Inkluderes hjemmehjelp og matombringing har 
tjenesten i dag nærmere 300 brukere. 
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Virksomhetsleders kommentar til økonomi – følgende punkt kommenteres: 

 Realistisk budsjett – samsvar mellom mål og rammer 

 Økonomistyringen 

 Effektiv ressursbruk og tjenesteproduksjon 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Regnskapet for fast lønn med faste tillegg er i tråd med budsjett etter tredje kvartal. Både på hjemmebaserte tjenester og på sykehjemmet er det 

utfordringer med å nå mål for vikarinnleie etter korttidsfravær. For de hjemmebaserte tjenestene er avviket på 60 000 kroner mens det på 

sykehjemmet pr dd ligger 370 000 kroner over budsjett. 

På innleie ved ferieavvikling har virksomheten utfordringer med å nå sine budsjettmål. For sykehjemmet er dette avviket på 400 000 kroner, og her har 

vi fortsatt noen som har holdt av ferie til siste kvartal. Hjemmebasert omsorg ser ut til å være tilnærmet i balanse i budsjett, men her er det benyttet 

bemanningsselskap for å få de mest kritiske ferieukene avviklet. Dette har gitt en kostnad på 70 000 kroner. 

Virksomheten har de siste årene brukt mellom 300 000 og 400 000 kroner i året til ekstrainnleie. Dette benyttes ved terminalpleie, spesielt 

utfordrende adferd, og ved andre helt spesielle behov. I år har enheten benyttet ekstra innleie mer en tidligere. Dette har sammenheng med 

opprettelsen av et omfattende tjenestetilbud på slutten av sommeren. Etter hvert har vi fått tilsetninger og arbeidsplaner som har fått dette inn i et 

bedre system. Samlet har sykehjemmet brukt 900 000 på ekstra innleie. Om lag halvparten av dette er knytte til nevnte tjeneste. Dette vil være 

refusjonsberettiget til inntil 80 % av utgiften. 

På inntektssiden er det god sammenheng mellom budsjett og regnskap for vederlag og egenbetaling. Refusjoner for ressurskrevende tjenester kommer 

først året etter og er ikke periodisert ift kvartal. Inntekt etter egenbetaling for dagavlasting  ligger fortsatt budsjettert på virksomheten selv om disse 

inntektene er flyttet til virksomheten familie og helse. 

Sykehjemmet har videre utfordringer med å nå budsjettmål for medikamenter, medisinsk forbruksmateriell og matvarer. Samlet er avviket pr dd. På 

400 000 kroner. 
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Del 2: Oppsummering av virksomheten  

 Spesielle/aktuelle hendelser – eks tilsyn,  

 Brukermedvirkning – hvordan er det ivaretatt? 

 Måloppnåelse i henhold til aktuelle planer for området (fagplaner, virksomhetsplaner, kommuneplan, prosjekter, etc.). Dersom fastsatte mål/tiltak 
for virksomhetsområdet ikke er nådd kommenteres dette.  

 Bemanningssituasjonen, rekruttering/vakanser etc. Evnt. nye stillinger og ekstraressurser, eller nedskjæringer, i løpet av året kommenteres 

 Omstillingstiltak – beskrivelser og konsekvenser 

 Kort om utfordringer/strategi for området videre 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1. Virksomheten har i dette kvartalet startet omfattende tjenester, med høye krav til presisjon. Samarbeidet med St. Olavs hospital har 

vært tett og mange ansatte har hatt grundig opplæring. Tilbudet har vært behandlet politisk med bakgrunn i økte utgifter for 

kommunen. 

2. Selv om tilbudet har fått de økonomiske rammene det trenger, har det vært krevende for virksomheten å få tilbudet på plass. 

Ansettelser, organisering av arbeidet, opplæring, og utmåling av riktig nivå har vært utfordrende, men har i dag langt på vei kommet 

på plass. 
2. Organiseringen av hjemmebasert omsorg i øyrekka har vært en bekymring lenge. Det har vært utfordrende å rekruttere fagarbeidere til vakante 

stillinger, og følge opp kvaliteten på arbeidet. Det kravet vi har til effektiv bruk av våre ressurser er også utfordrende da kollektivtrafikk mellom øyene 

ikke gir mulighet for å fylle vaktene fra både Sula og Mausund. På helg har vi i dag enkeltstående vakter på begge øyene selv om behovet for tjenester i 

seg selv ikke kan forsvare dette. Pr dd er tilgangen på fagarbeidere akutt. 

3. Livsglede for eldre. Ett av hovedmålene for sykehjemmet er å samarbeide med stiftelsen ”livsglede for eldre”, som til slutt skal resultere i 

sertifisering av sykehjemmet. Ansatte har vært på besøk i et sykehjem i Trondheim som har mottatt sertifisering. Tilbakemeldingene på dette har vært 

positive. Vi erfarte også at aktivitetsnivået på vårt eget sykehjem er høyt, men at det kan sette bedre i system. 

 

4. Hverdagsrehabilitering og hverdagsmestring er hovedmålsetting for hjemmebasert omsorg. Vi fikk prosjektmidler fra fylkeskommune for å drive 

dette arbeidet, og har ønsket å frikjøpe ergoterapeuten fra sin stilling for å drive dette arbeidet. Dessverre har det vært utfordrende å finne noen til å 

fylle eksisterende oppgaver, samtidig som mengden oppgaver i den daglige driften har vært økende. I dag har vi ansatt en vikar, som har oppstart 10. 

november. Vi har høye forventninger til dette arbeidet og tror det vil gi et svært tilbud til mange av våre innbyggere. 
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NAV 

Del 1: Rammebetingelser/økonomi/aktivitet – Økonomistyring  

Tabell I : Tallene i denne tabellen hentes fra Visma (øk. avd kan kontaktes ved behov for hjelp) 

Virksomhetsområde/ansvar Budsjett 2014 Regnskap  

dette kvartal 

% iht. 
årsbudsjett 

Avvik iht. periodisering 

NAV Hitra Frøya 

/sosialtjenesten - Frøya kommune 

 

4 160 166 

 

3. kv 

 

 

 

Avvik tilsvarende – kr.42.850 

 

 

Tabell II: Tallene i denne tabellen fylles ut av virksomhetsleder 

 

Avdeling Årsverk Sykefravær % Budsjett Regnskap Aktivitetstall – eks antall 
elever/brukere/konsultasjoner osv. 

NAV 3300 

(kommunalt ansatte i FK) 

 

2,5 

 

0  

 

3 074 463 

 

3 117 313 

Noe avvik iht. periodisering  

14717 /Bidrag livsopphold 

14718 / Bidrag boutgifter 

Prosjektstilling 1     

SUM      
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Virksomhetsleders kommentar til økonomi – følgende punkt kommenteres: 

 Realistisk budsjett – samsvar mellom mål og rammer 

 Økonomistyringen 

 Effektiv ressursbruk og tjenesteproduksjon 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Realistisk budsjett – samsvar mellom mål og rammer: 

3300 NAV Sosialtjenesten:  

Vi ser et sterkt behov for å øke stillingen som Gjeldsrådgiver fra 50 % stilling til 100 % stilling. Et sterkt økende antall brukere med gjeld søker bistand 

hos NAV, bare dette året er 12 nye saker kommet inn. Dette er ofte brukere med sammensatte og store utfordringer, hvor tvangssalg av hus hvor det 

er barn involvert ikke er uvanlig. 

Det tar tid å finne gode løsninger ifht kreditorer og vi ser oftere behovet for frivillig forvaltning, hvor vi må ta over økonomistyringen. 

Med den stillingsprosenten Gjeldsrådgiver har i dag, er det kun rom for korte samtaler og lite kontinuitet i oppfølgingen. Dette medfører at vi har 

brukerne tilbake i en ny gjeldssituasjon kort tid etter at første løsning er funnet. 

Økonomistyring: 

10100 – Fast lønn: 

Overforbruk pga at en prosjektstillinger ført på fast lønn. Dette skal budsjettjusteres. 

Effektiv ressursbruk: 

Vi utnytter fordelene av å være en interkommunal sosialtjeneste fagmessig sett, men med utgangspunkt i en marginal bemanning i begge kommunene 

gir ikke dette effekt på personalressursen. 
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Del 2: Oppsummering av virksomheten  

 Spesielle/aktuelle hendelser – eks tilsyn,  

 Brukermedvirkning – hvordan er det ivaretatt? 

 Måloppnåelse i henhold til aktuelle planer for området (fagplaner, virksomhetsplaner, kommuneplan, prosjekter, etc.). Dersom fastsatte mål/tiltak 
for virksomhetsområdet ikke er nådd kommenteres dette.  

 Bemanningssituasjonen, rekruttering/vakanser etc. Evnt. nye stillinger og ekstraressurser, eller nedskjæringer, i løpet av året kommenteres 

 Omstillingstiltak – beskrivelser og konsekvenser 

 Kort om utfordringer/strategi for området videre 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Virksomhetsplan: Følges opp i faste kontormøter.  
Kompetanseplan: Egen tidfestet Opplæringsplan er utarbeidet for siste halvår. 
Markedsplan: Følges opp i ukentlige Markedsmøter 

Prosjekt:  

 Tilskuddsmidler fra FMST – RUS: Oppstart av «Ambulant team – ifht brukergruppen som har en kombinasjonslidelse rus/psykiatri». Et 
samarbeidsprosjekt mellom NAV og Psykisk helse i 2014. 

 Opprettelse av Lavterskeltilbud for Rus. Egen arbeidsgruppe nedsatt. Statusrapport i interkommunal nemd i okt. 2014 

 Bosetting av flyktninger: Egen arbeidsgruppe nedsatt. Det sees på en alternativ måte å organisere Voksenopplæringen på, og dette i 
samarbeid med Hitra kommune. Flyktningkonsulent ansettes i 100 % stilling. 

 
Utfordringer:  

- For liten personalressurs ifht å skulle oppfylle lovkrav slik vi ser det i dag. Spesielt går dette på tid til god veiledning og oppfølging. 
- Behovet for sosialboliger må dekkes, spesielt ifht brukere som er avhengige av rusmidler og som har forspilt sine muligheter for å leie ordinær 

bolig på det private markedet. 
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Oppvekst og undervisning 3. kvartal 2014 

 

Nesset barnehage 

Del 1: Rammebetingelser/økonomi/aktivitet – Økonomistyring  

Tabell I : Tallene i denne tabellen hentes fra Visma (øk. avd kan kontaktes ved behov for hjelp) 

Virksomhetsområde/ansvar Budsjett 2014 Regnskap  

dette kvartal 

% iht 
årsbudsjett 

Avvik iht periodisering 

201  6.346.849,- 4.326.091,- 76,4 (brukt 93 %) 

211 583.519,- 403.702,- 77,76 (brukt 95 %) 

 

Tabell II: Tallene i denne tabellen fylles ut av virksomhetsleder 

Avdeling Årsverk Sykefravær % Budsjett Regnskap Aktivitetstall –eks antall 
elever/brukere/konsultasjoner osv. 

2800 – Nesset barnehage 15,1 6,8 % i 3. kvartal 6.930.368,- 4.729.793,- 54 barn 

SUM      
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Virksomhetsleders kommentar til økonomi – følgende punkt kommenteres: 

 Realistisk budsjett – samsvar mellom mål og rammer 

 Økonomistyringen 

 Effektiv ressursbruk og tjenesteproduksjon 
 

 

 

 

Del 2: Oppsummering av virksomheten  

 Spesielle/aktuelle hendelser – eks tilsyn,  

 Brukermedvirkning – hvordan er det ivaretatt? 

 Måloppnåelse i henhold til aktuelle planer for området (fagplaner, virksomhetsplaner, kommuneplan, prosjekter, etc.). Dersom fastsatte mål/tiltak 
for virksomhetsområdet ikke er nådd kommenteres dette.  

 Bemanningssituasjonen, rekruttering/vakanser etc. Evnt. nye stillinger og ekstraressurser, eller nedskjæringer, i løpet av året kommenteres 

 Omstillingstiltak – beskrivelser og konsekvenser 

 Kort om utfordringer/strategi for området videre 
 

 

 

 

 

 

 

Vanskelig å ikke ha vikarbudsjett utenom fast personalramme.  

Økonomistyringen er ok – vi forholder oss til det vi har. Savner å få justert inn 20 % for den dagen virksomhetsleder har jobbet på kommunehuset.  

- Personalet jobber godt med målsettinger vi har satt oss. Viser her til styringsdokumentet. 
- Vi har nå fått kjøpt inn nytt kjøkken, og blitt enige med ledende vaktmester om at vi setter  i gang renoveringen i januar 2015. 
- Har 2 nye barnehagelærere og godt med faglig kompetanse i personalgruppa. 
- Har nå fått internett-tilgang i hus 2, og er svært glade for dette. 
- Viser ellers til det som er skrevet i rapporter tidligere i år. 
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Sistranda skole 

 

Del 1: Rammebetingelser/økonomi/aktivitet – Økonomistyring  

Tabell I : Tallene i denne tabellen hentes fra Visma (øk. avd kan kontaktes ved behov for hjelp) 

 

Virksomhetsområde/ansvar Budsjett 2014 Regnskap  

dette kvartal 

% iht 
årsbudsjett 

Avvik iht periodisering 

2500- Sistranda skole 23.437.801 17.626.261 101,96 -338,886 

     

 

Tabell II: Tallene i denne tabellen fylles ut av virksomhetsleder 

 

Avdeling Årsverk Sykefravær % Budsjett Regnskap Aktivitetstall –eks antall 
elever/brukere/konsultasjoner osv. 

 38,9 5,9   294 elever pr. 23.okt. 

      

SUM      
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Virksomhetsleders kommentar til økonomi – følgende punkt kommenteres: 

 Realistisk budsjett – samsvar mellom mål og rammer 

 Økonomistyringen 

 Effektiv ressursbruk og tjenesteproduksjon 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Realistisk budsjett – samsvar mellom mål og rammer:  
o Budsjettet er ikke realistisk i henhold til utfordringene på enkeltelever, som krever full oppdekning av lærer og assistent. For å ivareta 

opplæringstilbudet på best mulig måte til disse elevene, har jeg sett det helt nødvendig å ansette personell utover stillingsrammen. 
Dette fører til at skolen starter budsjettåret med overforbruk på stillingsrammen.  

o Overforbruket 3.kvartal er kr. 338.887,-. Overforbruket er i hovedsak rettet mot lønnsutgifter. Skolen har, vår 2014,   
gitt tilbud om Naustprosjektet som alternativ læringsarena, blant annet etter stort påtrykk fra ulike hold. Det er ikke tilført ekstra 

midler til dette. Utgifter mht Naustprosjektet utgjør pr. 2.kvartal kr. 94976,-. Fra høst 2014 er tilbud om Naust tatt bort. 

o På grunn av defekte lærerpcér, var det nødvendig å oppgradere pc`parken for lærerne med 15 pc`er, til sammen kr. 137.000,-. 

 Økonomistyringen: 
o Vi ser det som viktig å holde seg innenfor tildelt ramme, og er opptatt av å gjøre det, men som ansvarlig for elevenes læring og 

læringsutbytte er jeg blitt nødt til å ta valg som dessverre går utover tildelt ramme. 
o Samtidig er det viktig å presisere at vi har god oversikt over økonomibruken. 
o Utestående refusjoner: 37,5% stilling pga kompetanseheving på kr. 33.000, pr 3.kvaral. Ref. sykelønn 50% stilling kr…. Ref. fra annen 

kommune, høst 2014, kr….. Ref. fra fylkeskommunen ang fagprøver kr….. Ref. MOT-informatør 12%   
kr. 59.125,- ( jmfr.Kommunestyresak 42/13). Ref for SFO tilbud i juli 2014, kostander kr. 81.793,-  Ref på 20% stilling mht 

hovedtillitsvalgte i Utdanningsforbundet kr….. Det har ikke lyktes meg pr.dd. å  innhente alle tall på utestående refusjoner. 

 Effektiv ressursbruk og tjenesteproduksjon: 
o Så langt det er mulig brukes virksomhetens ansatte ved sykefravær, annet fravær. 
o Det brukes også gruppesammenslåinger for å utnytte ressursene best mulig. 
o Timer til nødvendige oppgaver foruten undervisning er tatt ned til det minimale. Eksempelvis: Sosiallærer/Rådgiver. 
o På grunn av at det er skjært ned på undervisningsressurs, kombinert med store utfordringer for enkeltelever med spesielle behov, 

påvirker dette tjenesteproduksjonen. 
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Del 2: Oppsummering av virksomheten  

 Spesielle/aktuelle hendelser – eks tilsyn,  

 Brukermedvirkning – hvordan er det ivaretatt? 

 Måloppnåelse i henhold til aktuelle planer for området (fagplaner, virksomhetsplaner, kommuneplan, prosjekter, etc.). Dersom fastsatte mål/tiltak 
for virksomhetsområdet ikke er nådd kommenteres dette.  

 Bemanningssituasjonen, rekruttering/vakanser etc. Evt. nye stillinger og ekstraressurser, eller nedskjæringer, i løpet av året kommenteres 

 Omstillingstiltak – beskrivelser og konsekvenser 

 Kort om utfordringer/strategi for området videre 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Brukermedvirkning – hvordan er det ivaretatt: Det jobbes kontinuerlig for å ivareta og forbedre brukermedvirkning på mest mulig måte. 
Elevundersøkelsen gjennomføres hvert år, det samme gjøres med foreldreundersøkelsen. Medarbeiderundersøkelsen gjennomføres hvert 
andre år. 

 Måloppnåelse i henhold til aktuelle planer for området (fagplaner, virksomhetsplaner, kommuneplan, prosjekter, etc.). Dersom fastsatte 
mål/tiltak for virksomhetsområdet ikke er nådd kommenteres dette.  

a. Viser til resultater på nasjonale prøver og grunnskolepoeng. Virksomheten har ikke nådd sine mål. Imidlertid er dette et langsiktig 
arbeid som det jobbes med kontinuerlig, og det er viktig at dette arbeides med på alle nivå. Det er stort fokus på tiltak for å nå bedre 
læringsresultater som er et av de viktigste målene. Tidlig innsats, større fagfokus og spesielt fokus på læringsmiljøet der det også er 
inngått et samarbeid med eksterne fagfolk, er noe av tiltakene. 

b. Det jobbes godt i forhold til læringsmiljøet mht til planer, kursing. Bla jobbes det med å bli gode på forebygging og handtering av 
mobbing. Dette er et viktig arbeid, også i samarbeid med foresatte. 

 Kort om utfordringer/strategi for området videre: 
a. Det er lagt opp til å intensivere videreutviklingen av metodebruk, planer, brukermedvirkning iht fagtrykk og læringsmiljø. Det jobbes 

også intenst med å gi enkeltelever med helt spesielle utfordringer et best mulig opplæringstilbud. Dette krever flere ressurser enn det 
oppleves at skolen har pr. i dag. Det er derfor en utfordring å holde budsjettrammene slik de er pr. i dag. Det lages spesifikke planer 
på de ulike utfordringsområdene. 
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Nabeita oppvekstsenter 

Del 1: Rammebetingelser/økonomi/aktivitet – Økonomistyring  

Tabell I : Tallene i denne tabellen hentes fra Visma (øk. avd kan kontaktes ved behov for hjelp) 

Virksomhetsområde/ansvar 

Nabeita oppvekstsenter 

Budsjett 2014__ Regnskap  

dette kvartal 

% iht 
årsbudsjett 

Avvik iht periodisering 

Skole/sfo 2300 7150405 5083751 78,75 131779 (97,47% - periodisert) 

Barnehage 2700 4966657  3374251 75,64 230000 (93,61 periodisert) 

 

Tabell II: Tallene i denne tabellen fylles ut av virksomhetsleder 

 

Avdeling Årsverk Sykefravær % Budsjett Regnskap Aktivitetstall –eks antall 
elever/brukere/konsultasjoner osv. 

skole/sfo 12,31 4,4 7150405 5083751 109 elever 

barnehage 13,00 8,5 4966657 3374251 50 barn 

      

SUM 25,31 Totalt for 
oppvekstsenteret: 6,2 

12117062 8458002 159 barn 
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Sørburøy skole 

 Regnskap 

3 kvartal 

Budsjett  

periodisert 

Avvik i NOK Forbruk i % Budsjett hele året 

Sørburøy skole 

Alle poster 

 

1.331.172,- 

 

1.415.247,- 

 

- 84.075,- 

 

          94% 

 

1.934.226,- 

Lønn og sosiale 

utgifter 

 

1.329.904,- 

 

1.213.328,- 

 

         116.576,- 

  

        109,6% 

 

1.665.001,- 

Driftsposter utenom 

lønn 

   

      248.329,- 

   

    201.919,- 

  

          46.410,- 

      

        123% 

 

     269.225,- 

Inntekter 

 

 

- 274.204,- 

 

- 20.745,- 

 

- 253.459,- 

  

- 1322% 

 

- 27.659,- 

 

Leders kommentarer: 

For å tolka denne rekneskapen riktig er det viktig å vera klar over at det ligg uvanleg høge inntekter inne fordi vi har fått store sjukelønnsrefusjonar frå NAV 
etter langtidsfråver i staben. 

Desse inntektene har delvis vorte brukte i lønsbudsjettet til to ting: Innsetting av delvis vikarpost i jobben til den sjukmelde, og midlertidig auke av 
deltidsstillinga til tidleg innsats-læraren i inneverande skuleår for å fylgja opp systematisk arbeid i småsteget. 

Ein del er også forvalta på driftspostar, særleg med tanke på å fornya og skaffa materiell innretta på dei minste elevane. Dette er fordi elevtalet i 
barneskulen vil auka den næraste tida, medan vi dei siste par åra har hatt eit stort ungdomssteg til oss å vera. 

Tilsynelatande overforbruk innan løn og drift er dermed balansert med refusjonane som står på inntekter. 

Eg forventar at rekneskapen vil gå inn med ca. 100% forbruk på grunn av to større rekningar som blir bokført i fjerde kvartal: Betaling av fjernundervisning 
(som blir berre delvis dekt av etterskotsvis refusjon frå staten), og betaling av eit leikeapparat til skulegarden som allereie er sendt frå produsenten i 
skrivande stund. 

På grunn av vedvarande behov for deling av elevgruppa i utvalde timar ynskjer eg å behalda mellombels tidleg innsats-lærar i nær 36 % stilling, noko som 
krev at delar av midlane til denne stillinga blir spart inn på driftsbudsjett (innkjøp av varer og tenester) i 2015. Eventuelle kutt i budsjettramma til eininga i 
den vanskelege økonomiske situasjonen kommunen er i, vil ramma høvet til  delvis todeling av elevgruppa i det omfanget vi gjennomfører i dag, og dermed 
tilpasninga til ungdomsskuleelevane og småskuleborna. 
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Dyrøy oppvekstsenter 

Del 1: Rammebetingelser/økonomi/aktivitet – Økonomistyring  

Tabell I : Tallene i denne tabellen hentes fra Visma (øk. avd kan kontaktes ved behov for hjelp) 

Virksomhetsområde/ansvar Budsjett 2014 Regnskap  

dette kvartal 

% iht 

årsbudsjett 

Avvik iht periodisering 

Dyrøy oppvekstsenter  4236 000 3267 000 48,25 - 84 000,-. 102 % bruk. 

 

Tabell II: Tallene i denne tabellen fylles ut av virksomhetsleder 

Avdeling Årsverk Sykefravær % Budsjett Regnskap Aktivitetstall –eks antall 

elever/brukere/konsultasjoner osv. 

Dyrøy oppvekstsenter 7,9 8,6 %   26 elever ved skolen. 13 barn i barnehagen 

SUM      
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Virksomhetsleders kommentar til økonomi – følgende punkt kommenteres: 

 Realistisk budsjett – samsvar mellom mål og rammer 

 Økonomistyringen 

 Effektiv ressursbruk og tjenesteproduksjon 
 

 

 

 

 

 

 

 

Del 2: Oppsummering av virksomheten  

 Spesielle/aktuelle hendelser – eks tilsyn,  

 Brukermedvirkning – hvordan er det ivaretatt? 

 Måloppnåelse i henhold til aktuelle planer for området (fagplaner, virksomhetsplaner, kommuneplan, prosjekter, etc.). Dersom fastsatte mål/tiltak 
for virksomhetsområdet ikke er nådd kommenteres dette.  

 Bemanningssituasjonen, rekruttering/vakanser etc. Evnt. nye stillinger og ekstraressurser, eller nedskjæringer, i løpet av året kommenteres 

 Omstillingstiltak – beskrivelser og konsekvenser 

 Kort om utfordringer/strategi for området videre 
 

 

Det er ekstra ressurs knyttet til enkeltelev som utgjør underskuddet. All «vakanse», eksempelvis på SFO inneværende halvår er gått inn i denne saken 
for å gjøre underskuddet minst mulig. 

Estimert underskudd i løpet av året ser ut til å bli ca 150 000,-.  

Innsparingstiltak inneværende år vil være at: 

-barnehagen vil levere mindreforbruk i 2014  

-skolens driftsdel vil levere mindreforbruk i 2014  

Det er vanskelig å drive god økonomistyring når nødvendige og akutte tiltak godkjennes og iverksettes i løpet av året uten at justeringer i budsjettet 
gjøres. 

Høyt sykefravær skyldes at ansatt har en helse som gjør det vanskelig/umulig å stå i denne jobben. Det er pr i dag ingen gode tiltak å iverksette. 
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Mausund skole og barnehage 

Del 1: Rammebetingelser/økonomi/aktivitet – Økonomistyring  

Tabell I : Tallene i denne tabellen hentes fra Visma (øk. avd kan kontaktes ved behov for hjelp) 

Virksomhetsområde/ansvar Budsjett 2014 Regnskap  

dette kvartal 

% iht 

årsbudsjett 

Avvik iht periodisering 

Skole 3.894.937 2.405.932 61,8 % 441.204 (84,5 %) 

Barnehage 1.121.834 699.850 62,4 % 118.676 (85,5 %) 

 

Tabell II: Tallene i denne tabellen fylles ut av virksomhetsleder 

Avdeling Årsverk Sykefravær % Budsjett Regnskap Aktivitetstall –eks antall 

elever/brukere/konsultasjoner osv. 

Skole 5,55 
10,7 % 

3.894.937 2.405.932 21 elever 

Barnehage 1,92 1.121.834 699.850 5 barn 

      

SUM 7,47 10,7 % 5.016.771 3.105.782  
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Virksomhetsleders kommentar til økonomi – følgende punkt kommenteres: 

 Realistisk budsjett – samsvar mellom mål og rammer 

 Økonomistyringen 

 Effektiv ressursbruk og tjenesteproduksjon 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Realistisk budsjett – samsvar mellom mål og rammer: 
Periodisert regnskapet viser et relativt stort mindreforbruk etter 3. kvartal, på kr. 560.089,-. Hvis man ser isolert på 3. kvartal ser vi at man 

har et mindreforbruk på kr. 305.445,- på disse tre månedene. I denne perioden har vi fått refusjoner på kr. 323.496,-. Når man videre vet at 

det ikke har vært satt inn vikarer for de sykemeldte i hele juli og deler av august forklarer dette store deler av mindre forbruket. I forhold til 

mindreforbruket totalt sett, har tidligere virksomhetsleder vært sykemeldt fra midten av mars til arbeidsforholdet ble avsluttet i august. Det 

er virksomhetsleder ved Dyrøy oppv.senter som har fungert som virksomhetsleder hos oss i perioden medio mars til medio august, uten at 

noe av hans lønn har vært belastet oss. Dermed blir refusjonene i forhold til dette å regne som ren inntekt på vårt regnskap. 

I perioden mars til august har man i realiteten vært uten virksomhetsleder ved vår virksomhet. Videre har ny virksomhetsleder ikke følt 

100% kontroll i forhold til økonomistyringen før ca. medio september. Man har derfor ikke gjort noen innkjøp ut over høyst nødvendig 

forbruksmateriell og løpende utgifter i hele perioden fra mars.  

I tillegg har vi 0,88 årsverk vakant, som fører til at vi har større lønnsbudsjett enn vi bruker. 

På bakgrunn av de nevnte forhold vil jeg derfor vurdere budsjettet til Mausund skole og barnehage som realistisk til tross for at regnskapet 

viser et stort mindreforbruk. 

 Økonomistyringen: 
Økonomistyringen har vært en utfordring dette kvartalet. Ny virksomhetsleder startet i august. Perioden etter dette har i stor grad vært 

brukt til å sette seg inn i virksomhetens budsjett og regnskap, og virksomhetens mål. Å deretter bruke økonomiinformasjonen til å treffe og 

implementere beslutninger i forhold til målene har man dermed ikke kommet i gang med i tilfredsstillende grad. 

 Effektiv ressursbruk og tjenesteproduksjon: 
Som nevnte i første kulepunkt har man omtrent ikke gjort noen innkjøp ut over høyst nødvendig forbruksmateriell og løpende utgifter i hele 

perioden fra mars. Dette har imidlertid ikke gått ut over tjenesteproduksjonen i perioden. Ressursbruken må derfor anses som svært 

effektiv. Vi har imidlertid behov for å gjøre noen større innkjøp nå, da spesielt i forhold til datamaskiner til ansattaog 

undervisningsmateriell. Den innførte innkjøpsstoppen kom derfor svært ubeleilig. Spesielt i forhold til innkjøp av datamaskiner for ansatte 

er dette uheldig, da de ville blitt langt mer effektive og tilfredse med nytt utstyr. 
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Del 2: Oppsummering av virksomheten  

 Spesielle/aktuelle hendelser – eks tilsyn,  

 Brukermedvirkning – hvordan er det ivaretatt? 

 Måloppnåelse i henhold til aktuelle planer for området (fagplaner, virksomhetsplaner, kommuneplan, prosjekter, etc.). Dersom fastsatte mål/tiltak 
for virksomhetsområdet ikke er nådd kommenteres dette.  

 Bemanningssituasjonen, rekruttering/vakanser etc. Evnt. nye stillinger og ekstraressurser, eller nedskjæringer, i løpet av året kommenteres 

 Omstillingstiltak – beskrivelser og konsekvenser 

 Kort om utfordringer/strategi for området videre 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Det som bør nevnes fra 3. kvartal er at vi har hatt mange ansettelser i perioden. Virksomhetsleder og 2 av 4 lærere var nye fra august. Dette har vært 

utfordrende i forhold til kontinuiteten i spesielt utviklingsarbeid, men det gir også et «friskt på » for virksomheten å få inn nye hoder. 

I forhold til brukermedvirkning hadde vi et storforeldremøte i slutten av august, med spesielt fokus på opplæringslovens § 9a-3 «Det psykososiale 

miljøet». Dette på bakgrunn i at det i perioden uten virksomhetsleder har vært utfordringer i forhold til dette. Videre kan det i forhold til 

brukermedvirkning nevnes at elevrådet har kommet godt i gang med sitt arbeid. 

Arbeidet med måloppnåelse i forhold til aktuelle planer har dette vært spesielt utfordrende denne perioden. Dette pga. ny virksomhetsleder som har 

trengt tid for å sette seg inn i planene. Vi skal i dag (23.10.14) ha styringsdialog. Jeg sier derfor ikke mer om måloppnåelse her, da rapporten derfra vil 

gå nokså grundig inn i dette. 

I forhold til bemanningssituasjonen og omstillingstiltak, bør det nevnes at skolen har gått fra å være 4-delt forrige skoleår til 3-delt dette skoleåret. (Vi 

er fortsatt 4-delt i kjernefagene.) Dette har ført til at bemanningsbehovet er noe redusert. På bakgrunn av dette vil vi redusere med 0,88 årsverk fra 

2015. (Dette står pr. nå som vakant.) 

Hovedutfordringen for oss på lengre sikt er å opprettholde barne-/elevtall. Vi skal i dialog med arbeidsgruppene i den såkalte «Idédugnad for 

Øyrekka», og ser også med spenning på det som skjer i forhold til prosjektet med «Øyrekka inn i framtida» som er i støpeskjea for tida. Vi har også 

blitt utfordret av Teknisk i forhold til at vi har en nokså stor bygningsmasse i forhold til antall elever. Her er vi i dialog med Pleie og omsorg, i forhold 

til et samarbeid om arealer i forbindelse med ansettelse av såkalt Skjærgårdssykepleier.  
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Øvrige virksomheter 3. kvartal 2014 

 

Teknisk 

Del 1: Rammebetingelser/økonomi/aktivitet – Økonomistyring  

Tabell I : Tallene i denne tabellen hentes fra Visma  

Virksomhetsområde/ansvar Budsjett 2014 Regnskap  

dette kvartal 

% iht 

årsbudsjett 

Avvik iht periodisering 

Teknisk  21.468.889 19.443.953 90,5 Resultatet skal forbedres som følge av siste termin 

for avgifter innkreves først i november. Dette bedrer 

resultatet med kr. 2.200.000,-. 

Dette medfører at forbruk i forhold til budsjett er på 

ca. 80 %.   

 

Tabell II: Tallene i denne tabellen fylles ut av virksomhetsleder 

Avdeling Årsverk Sykefravær % Budsjett Regnskap Aktivitetstall –eks antall 

elever/brukere/konsultasjoner osv. 

Teknisk 42 4,1    

SUM      
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Virksomhetsleders kommentar til økonomi – følgende punkt kommenteres: 

 Realistisk budsjett – samsvar mellom mål og rammer 

 Økonomistyringen 

 Effektiv ressursbruk og tjenesteproduksjon 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 De budsjetterte midler til drift- og vedlikehold av våre bygg og anlegg dekker på langt nær de behov vi har for vedlikehold. Vår realkapital har 
blitt redusert drastisk de siste årene. Dette vil fortsette om ikke det blir økte midler både til drift(strøm, kommunale gebyrer, drift av 
ventilasjonsanlegg m.m.) og til vanlig vedlikehold av vår bygningsmasse og våre veger og kaier. 

 Det er stor svikt i gebyrinntektene når det gjelder byggesaker. Totalt er det for de første 3 kvartaler innkommet 36% av budsjettert beløp som 
tilsvarer en svikt på ca. kr. 1 mill. Byggeaktiviteten er langt mindre i 2014 enn i 2013. Det vil i løpet av november bli fremlagt budsjettjustering 
hvor man må justere denne inntekten i samsvar med en realistisk forventet inntekt. 

 Gebyrinntektene for kart/oppmåling viser også nedgang, men her har vi en del fradelinger som vil bli utfakturert i 4 kvartal, slik at man kan 
forvente å oppnå budsjettallet. Gebyr for reguleringsplaner ser ut til å holde budsjettet. 

 For drift/vedlikehold av VAR har vi stor økning i inntekt for vannavgifter. Dette skyldes i hovedsak vannforbruket til INNOVAMAR. Denne 
bedriften bruker nå ca. 1/3 av vår vannproduksjon. Vi har derfor nå bygget opp betydelig med fonds som nå enten må benyttes til vedlikehold 
eller nedsetting av vannavgiften. 
For avløp og slam må det her forventes en betydelig økning i gebyret som følge av at vi i 2015 skal ut på anbud vedr. slambehandling. Vi har i 

dag en kontrakt som er svært rimelig og hvor entreprenøren taper penger. Dette har sin bakgrunn i at slammottaket på Strømøya ble stengt og 

alt avvannet slam må nå kjøres til Verdal. Dette er en kostnad som fullt ut faller på entreprenøren, da det i kontrakten ikke er tatt forbehold 

vedrørende en slik situasjon. Entreprenøren har henvendt seg til kommunen om mulig å få en minnelig ordning vedrørende denne 

ekstrakostnaden, men vi har vist til kontrakten hvor det ikke er noe forbehold vedrørende en evt. nedlegging av slammottaket på Strømøya. 

 For brann og beredskap har vi en økning i forhold til lønnsutbetalinger. Dette som en følge av at vi har betydelig økning i antall utrykninger i 
forhold til samme periode i 2013 

 Det er også avvik i regnskapet som kan forklares med manglende periodisering av budsjettet. Dette gjelder spesielt innen våre interne 
overføringer og ikke minst avgifter innen VAR, hvor vi har 3 forfall pr år og som derfor ikke samsvarer med 4 kvartaler. Dette betyr at vi for de 
tre første kvartaler har sent ut 2 terminer for kommunale avgifter og har bare 1 termin i siste halvår(Forfall 01.03, 01.07 og 01.11) 
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Del 2: Oppsummering av virksomheten  

 Spesielle/aktuelle hendelser – eks tilsyn,  

 Brukermedvirkning – hvordan er det ivaretatt? 

 Måloppnåelse i henhold til aktuelle planer for området (fagplaner, virksomhetsplaner, kommuneplan, prosjekter, etc.). Dersom fastsatte mål/tiltak 
for virksomhetsområdet ikke er nådd kommenteres dette.  

 Bemanningssituasjonen, rekruttering/vakanser etc. Evnt. nye stillinger og ekstraressurser, eller nedskjæringer, i løpet av året kommenteres 

 Omstillingstiltak – beskrivelser og konsekvenser 

 Kort om utfordringer/strategi for området videre 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ut fra regnskapsrapporten for 3. kvartal har vi et merforbruk på drift og vedlikehold. Dette betyr at vi nå har innført innkjøpsstopp. Driftsutgiftene 

våre har økt og dette har selvsagt sin sammenheng med at disse budsjettposene ikke er økt i takt med prisstigningen og økning i de kommunale 

avgifter til vann, avløp, feiing og renovasjon. Det kan her nevnes at vi allerede har brukt 215% av bevilgningen til renovasjon, vann og avløp til Frøya 

sykehjem. Denne budsjettposten har vært underbudsjettert i flere år uten at den er blitt regulert.  

Det er i alle årsrapporter gjort oppmerksom på at det ikke er samsvar mellom budsjett og de faktiske utgifter i en rekke driftposter, da spesielt 

kommunale avgifter, uten at det er blitt regulert. 

 

Vi har i løpet av året fått tilsatt 2 byggesaksbehandlere, men dessverre forlot den ene oss allerede etter 5 mndr, da han hadde fått stilling nærmere 

Trondheim. Vi fikk imidlertid tilsatt ny sakbehandler i lkøpet av 3. kvartal. Teknisk sjef har varslet at han går av med pensjon i løpet av 2015 og det er 

nå tilsatt ny teknisk sjef som tiltrer fra 01.01.2015. Formelt tar hun over stillingen fra 01.04.2015, mens nåværende teknisk sjef går over i en 

seniorstilling frem til 01.09.2015 da han går av med pensjon  

I dag har vi en gjennomsnittsalder på våre ingeniører/sivilingeniører på 63 år. Vi står derfor foran en betydelig utfordring for å rekruttere nye 

ingeniører. Hittil har vi ikke fått ingeniører/sivilingeniører som søkere på noen av de stillingene som har været utlyst de siste årene. Dette er svært 

betenkelig, da vi er avhengig av denne kompetansen og erstatte de personer som i de nærmeste årene går ut i pensjon. Hvis ikke vi lykkes med dette 

vil vi være i en situasjon hvor konsulenter utarbeider og styrer all teknisk utbygging og vi har ikke selv kompetanse til å styre og lede disse 

prosjektene. Her må noe gjøres umiddelbart for å få nyrekruttering og beholde våre ansatte lenger. Lønn er her selvsagt et viktig virkemiddel, da vi 

konkurrerer med det private markedet hvor lønnsnivået er langt høyere innen denne yrkesgruppen. 
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Kultur 

Del 1: Rammebetingelser/økonomi/aktivitet – Økonomistyring  

Tabell I : Tallene i denne tabellen hentes fra Visma (øk. avd kan kontaktes ved behov for hjelp) 

Virksomhetsområde/ansvar Kultur Budsjett 2014__ Regnskap dette 
kvartal (hittil i 
år) 

% iht 
årsbudsjett 

Avvik iht periodisering 

4100 5473564 4076398 74,47  

4200 389004 3620015 930  

 

Tabell II: Tallene i denne tabellen fylles ut av virksomhetsleder 

Avdeling Årsverk Sykefravær % Budsjett Regnskap Aktivitetstall –eks antall 
elever/brukere/konsultasjoner osv. 

Frivilligsentral 1,0 0 195318 238580  

Hallen (kommunale idrettsbygg) 1,5 0 836125 852445  

Bibliotek 1,7 4,9 1142392 971113  

Kultur (kulturkontoret) 2,0 0 1846382 1175594  

Svømmehallen 0,73 0 589761 324000  

Aktivitetstilbud barn og unge   693586 433526  

Museum   170000 86626  

Kino 0,5 0   Flyttet nylig til FKK 
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Frøya kultur- og 
kompetansesenter 

1,5 0   Samme som 4200 

SUM 8,93     

 

Virksomhetsleders kommentar til økonomi – følgende punkt kommenteres: 

 Realistisk budsjett – samsvar mellom mål og rammer 

 Økonomistyringen 

 Effektiv ressursbruk og tjenesteproduksjon 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Det er stor ubalanse i område 4200 Frøya kultur- og kompetansesenter. Grunnen til dette er ikke overførte midler for utstyr og gjennomføring av 

Åpningsuka på 1.000.000.- I tillegg kommer inntekter som balanserer dette. I løpet av siste kvartal vil regnskapet se annerledes ut. 

Økonomi generelt vil bli gått gjennom på slutten av dette året og ryddet opp i. Det er ikke store avvik ellers. 
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Del 2: Oppsummering av virksomheten  

 Spesielle/aktuelle hendelser – eks tilsyn,  

 Brukermedvirkning – hvordan er det ivaretatt? 

 Måloppnåelse i henhold til aktuelle planer for området (fagplaner, virksomhetsplaner, kommuneplan, prosjekter, etc.). Dersom fastsatte mål/tiltak 
for virksomhetsområdet ikke er nådd kommenteres dette.  

 Bemanningssituasjonen, rekruttering/vakanser etc. Evnt. nye stillinger og ekstraressurser, eller nedskjæringer, i løpet av året kommenteres 

 Omstillingstiltak – beskrivelser og konsekvenser 

 Kort om utfordringer/strategi for området videre 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1. Biblioteket jobber med anskaffelse av spesiell ordning i forhold til arbeidsstasjon for biblioteksjef. 
2. Det er gjennomført ukentlige møter med ansatte (mellomledere) 
3. Måloppnåelse er god ift virksomhetsplana. 
4. Det er lagt inn behovsanalyse i forhold til stillinger i kultur. Det er spesielt bibliotek og hallen hvor behovet er størst 
5. Ingen spesielle omstillingstiltak er meldt foreløpig 
6. Generell opprydding iht økonomi i hallen og svømmehallen er nødvendig. 
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Strategi og utvikling 

Del 1: Rammebetingelser/økonomi/aktivitet – Økonomistyring  

 

 

 

 

 

Del 2: Oppsummering av virksomheten  

 Spesielle/aktuelle hendelser – eks tilsyn,  

 Brukermedvirkning – hvordan er det ivaretatt? 

 Måloppnåelse i henhold til aktuelle planer for området (fagplaner, virksomhetsplaner, kommuneplan, prosjekter, etc.). Dersom fastsatte mål/tiltak 
for virksomhetsområdet ikke er nådd kommenteres dette.  

 Bemanningssituasjonen, rekruttering/vakanser etc. Evnt. nye stillinger og ekstraressurser, eller nedskjæringer, i løpet av året kommenteres 

 Omstillingstiltak – beskrivelser og konsekvenser 

 Kort om utfordringer/strategi for området videre 
 

 

 

 

 

 

 

Siden strategi og utvikling ble en egen virksomhet har assisterende rådmann, virksomhetsleder offentlig servicekontor undertegnede arbeidet med å 

fordele budsjettet til «gamle» stab for å gi virksomheten strategi og utvikling et eget budsjett. Dette arbeidet forventes å være ferdigstilt innen 

utgangen av året.  
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Folkehelsekoordinator er nå på plass og arbeider strategisk, sammen med Hitra kommune, med fokus på folkehelseperspektivet. Det legges opp til en 

debatt om folkehelse i kommunestyret i januar. Samtidig arbeides det med en ungdomsbrukerundersøkelse og vil gi oss faktaopplysninger på flere 

temaer ungdommen i våre kommuner er opptatt av.  

Rekruterings- og tilflyttingssjef har det siste kvartalet hatt full fokus på boliger, både for vanskeligstilte, ansatte og flyktninger. Det arbeides ut i fra 

boligplan med å finne utleieboliger, utleieboliger med utbygging gjennom SIVA og Sintef, private aktører på Frøya. Behovet er stort og rekruterings- 

og tilflyttingssjefen har fått en god oversikt over behovene til både Frøya kommune og private aktører på Frøya.  

Kommuneplanlegger, i samarbeid med styringsgruppen og prosjektgruppen, har fulgt den vedtatte framdriftsplanen for samfunnsplanen. Det er 

gjennomført medvirkning av innbyggere og ansatte, gjennom framtidsverksted, temamøter, folkemøte, og involvering av lederforum. Det er 

forventet at samfunnsplanen vil bli vedtatt i april 2015. Samtidig er det vedtatt oppstart av kommunedelplan for Sistranda med ekstern bistand. 

Saken legges ut på Doffin så snart kravspesifikasjonen er klar. Det vil bli gjennomført en helhetlig ROS analyse i den nærmeste fremtid.  

Frøya kommune sin kontroller har arbeidet særlig med fokus på strategisk innkjøp, innfordring via Lindorf og startlån. Pr dags dato har vi lånt ut ca 15 

millioner og har en ramme på 30 millioner. Siden budsjettoppstart har kontroller fått en viktig rolle i det praktiske arbeidet med budsjett 2015 og 

økonomiplan med handlingsplan 2015 – 2018, som blir prioritert til kommunestyret har vedtatt budsjett for 2015 og økonomiplan 2015 – 2018.  

Rådgiver for kompetanse innen helse- og omsorg har hatt stor fokus på rekrutteringspatruljen, som har besøkt både ungdomsskoler og videregående 

på Frøya og Hitra. Det arbeides også opp i mot alle nettverk i Orkdalsregionen.  

Rådmannen er svært opptatt av kvalitet i tjenestene, derfor settes det stadig fokus på bruk av Kvalitetslosen, et dataprogram som gir alle ansatte 

muligheten til å finne alle de rutiner og gjeldene praksis som er etablert i vår kommune.  

Aktiviteten innenfor næringsområdet er stor. Det foregår mange prosesser med strategisk næringsplan, næringsfondsaker og kontakt med 

næringslivet og andre samarbeidspartnere som TKK, Siva, Sintef og Frøya næringsforum. Forslag til strategisk næringsplan vil i november bli forelagt 

politisk behandling. Næringsrådgiver har sagt opp sin stilling og det lyses nå ut etter ny næringsrådgiver.  

Virksomheten strategi og utvikling vil i november måned starte et arbeidsseminar for virksomheten med fokus på kunnskap, holdninger og 

ferdigheter for å utøve strategisk ledelse. Lederutøvelsen skal knytte seg til virksomhetens målsetting. Det er en ambisjon at avdelingens ansatte kan 

formulere og meddele virksomhetens mål og konsekvenser for vår strategiske ledelse til rådmann og andre virksomheter i Frøya kommune. 
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Kulturskolen 

Del 1: Rammebetingelser/økonomi/aktivitet – Økonomistyring  

Tabell I : Tallene i denne tabellen hentes fra Visma (øk. avd kan kontaktes ved behov for hjelp) 

Virksomhetsområde/ansvar Budsjett 2014 Regnskap  

dette kvartal 

% iht 

årsbudsjett 

Avvik iht periodisering 

2900 – 383 2 965.416,- 2 275.202,- 76,72%  

     

 

Tabell II: Tallene i denne tabellen fylles ut av virksomhetsleder 

Avdeling Årsverk Sykefravær % Budsjett Regnskap Aktivitetstall –eks antall 

elever/brukere/konsultasjoner osv. 

Frøya kulturskole 5,65 0 2 965.416,- 2 275.202,- Antall elevtimer: 178 

SUM 5,65 0 2 965.416,- 2 275.202,- Antall elevtimer: 178 
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Virksomhetsleders kommentar til økonomi – følgende punkt kommenteres: 

 Realistisk budsjett – samsvar mellom mål og rammer 

 Økonomistyringen 

 Effektiv ressursbruk og tjenesteproduksjon 
 

 

 

 

 

 

Del 2: Oppsummering av virksomheten  

 Spesielle/aktuelle hendelser – eks tilsyn,  

 Brukermedvirkning – hvordan er det ivaretatt? 

 Måloppnåelse i henhold til aktuelle planer for området (fagplaner, virksomhetsplaner, kommuneplan, prosjekter, etc.). Dersom fastsatte mål/tiltak 
for virksomhetsområdet ikke er nådd kommenteres dette.  

 Bemanningssituasjonen, rekruttering/vakanser etc. Evnt. nye stillinger og ekstraressurser, eller nedskjæringer, i løpet av året kommenteres 

 Omstillingstiltak – beskrivelser og konsekvenser 

 Kort om utfordringer/strategi for området videre 
 

 

 

 

Dette er den første kvartalsrapporten fra kulturskolen som egen virksomhet. 

Vi ble egen virksomhet 1.juni, og har fått skilt ut vårt budsjett fra kulturetaten. 

Kulturskolen har i lang tid hatt inntekter av solgte tjenester. Vi har nå laget bindende langsiktige avtaler med flere av dem vi selger tjenester til for å 

øke vår forutsigbarhet med tanke på bruk av ressurser og økonomiplanlegging. 

Vi kommer ikke til å ha problemer framover med å styre økonomien og til å få årets budsjett i balanse, ut fra det vi vet pr. i dag.  

 

Vi har nylig ansatt en lærer i 20%. 10% av disse prosentene er fast, 5% kommer fra tidlig innsats-midler, og 5% fra solgte tjenester. Dermed har vi fått 

oppnådd å tilby et nytt kulturfag; teater i henhold til kulturplanen.  

Utfordringene videre blir å klare å opprettholde de tilbudene vi nå har over til 2015, dersom vi blir nødt til å skjære ned på budsjettet.  

Dersom vi slipper nedskjæringer i årsverk, vil vi klare å øke antall elever ettersom de nye tilbudene får etablert seg.  
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OSK 

Del 1: Rammebetingelser/økonomi/aktivitet – Økonomistyring  

Tabell I : Tallene i denne tabellen hentes fra Visma (øk. avd kan kontaktes ved behov for hjelp) 

Virksomhetsområde/ansvar Budsjett 2014 Regnskap  

dette kvartal 

% iht 

årsbudsjett 

Avvik iht periodisering 

Offentlig Servicekontor     

     

 

Tabell II: Tallene i denne tabellen fylles ut av virksomhetsleder 

Avdeling Årsverk Sykefravær % Budsjett Regnskap Aktivitetstall –eks antall 

elever/brukere/konsultasjoner osv. 

Offentlig Servicekontor 7,5 0,3    

SUM      
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Virksomhetsleders kommentar til økonomi – følgende punkt kommenteres: 

 Realistisk budsjett – samsvar mellom mål og rammer 

 Økonomistyringen 

 Effektiv ressursbruk og tjenesteproduksjon 
 

 

 

 

 

Del 2: Oppsummering av virksomheten  

 Spesielle/aktuelle hendelser – eks tilsyn,  

 Brukermedvirkning – hvordan er det ivaretatt? 

 Måloppnåelse i henhold til aktuelle planer for området (fagplaner, virksomhetsplaner, kommuneplan, prosjekter, etc.). Dersom fastsatte mål/tiltak 
for virksomhetsområdet ikke er nådd kommenteres dette.  

 Bemanningssituasjonen, rekruttering/vakanser etc. Evnt. nye stillinger og ekstraressurser, eller nedskjæringer, i løpet av året kommenteres 

 Omstillingstiltak – beskrivelser og konsekvenser 

 Kort om utfordringer/strategi for området videre 
 

 

 

Status etter 3.kvartal for budsjett OSK er at dette er vanskelig å rapportere på. Noen av budsjettpostene er flyttet over til OSK, mens det som er 

kostnadsført ikke har blitt med. Dette gir da et skjevt bilde av hva som er faktisk regnskap i budsjettet for virksomheten OSK. 

Som en konsekvens av dette har virksomheten vært varsom med bruk av midler samt utsatt flere tiltak/småprosjekter som man gjerne skulle utført 

inneværende år, til neste år. 

 

OSK har inneværende budsjettår 7,5 årsverk i virksomheten. Her er det overlapping for ansatte som skal gå av med pensjon 2015, samt for å løse flere 

og nye oppgaver. 

 I tillegg er det engasjert en medarbeider i 4 mnd i 50% stilling for å utarbeide et bildearkiv for kommunen. 

Midler til denne stillingen ble etter avtale med virksomhetsleder SU flyttet fra SU til OSK.  

Midlene ble tilgjengelig da Folkehelsekoordinatorstillingen var vakant i 2mnd. 

 

 



 
 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Svanhild Mosebakken Arkiv:  

Arkivsaksnr.: 14/1332    

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

Formannskapet 
Kommunestyret 
 

 

BUDSJETT 2015 OG ØKONOMIPLAN MED HANDLINGSPROGRAM 2015 - 2018  
 
 

Forslag til vedtak: 
 
1.1 Rådmannens forslag til budsjett for 2015 vedtas slik det går fram av spesifisert 

driftsbudsjett og investeringsbudsjett og i handlingsplandokumentet med vedlegg. Første 
år i handlingsplanen vedtas som budsjett for 2015 for alle rammeområder.  
 

1.2 Kommunestyret vedtar å ta opp lån i samsvar med formannskapets forslag til investerings- 
og finansieringsplan for 2015. Rådmannen gis fullmakt til å avtale nærmere lånetidspunkt 
og lånevilkår og til å inngå de nødvendige låneavtaler. Fullmakten gjelder også 
refinansiering av lån innenfor tidligere vedtatt nedbetalingstid.  
 

1.3 Kommunestyret vedtar å låne 30 millioner kroner i startlånsmidler til videre utlåning i 
2015. 
 

1.4 Kommunestyret slutter seg til rådmannens forslag til økonomiplan med handlingsprogram  
2015 – 2018. 

 
1.5 Rådmann gis fullmakt til å foreta tekniske opprettinger av budsjett med vedlegg der det er 

nødvendig.  
 
1.6 Rådmann pålegges å oversende budsjett og økonomiplan med handlingsprogram til 

Fylkesmannen med tilhørende pålagte vedlegg.  
 
1.7 Ytterligere effektiviseringstiltak, kostnadsreduksjoner og reduskjon av driftsutgifter må 

vurderes kontinuerlig i hele handlingsplanperioden.  
 
1.8 Investeringsbudsjett  

Forelsåtte investeringstiltak som foreløpig ikke er lagt inn i økonomiplan for 2015 – 2018, 
fremstilles her som foreslått fra virksomhetene: 
 
 
 

 
 

 



Investeringsbudsjett 2015-2018 

 

---- ---- 

 

År 
- 

2015 2016 2017 2018 

- 

Sum investeringer fra nye tiltak  88 332 000 61 150 000 18 180 000 14 180 000 

Sum bruk av driftsmidler  -6 866 400 -7 930 000 -2 536 000 -1 736 000 

Sum lån  -81 465 600 -53 220 000 -15 644 000 -12 444 000 

Sum renter og avdrag  760 648 3 568 966 5 156 641 5 738 230 

Netto driftskonsekvenser  760 648 3 568 966 5 156 641 5 738 230 

- 

Valgte tiltak 

- 

Usorterte tiltak  88 332 000 61 150 000 18 180 000 14 180 000 

    Adresseprosjektet  220 000 220 000 0 0 

    Ajourhold kart (Geovekstprosjekt)  250 000 250 000 0 0 

    Asfaltering kommunale veier  0 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

    Automatisk ringeanlegg Sula kapell  147 000 0 0 0 

    Avløpsutbygging  2 000 000 2 000 000 2 000 000 2 000 000 

    Brannvarslingsanlegg - kommunehuset  500 000 0 0 0 

    Bygging av vei Midtsian - Yttersian  0 0 3 000 000 0 

    Dyrøy boligfelt  2 000 000 0 0 0 

    Elevpcer  100 000 60 000 60 000 60 000 

    Erverv av grunn til Skarpneset næringsområde  10 000 000 0 0 0 

    Forprosjekt - Museum  200 000 0 0 0 

    Froan kapell - utsatt vedlikehold  100 000 0 0 0 

    Handikaptilpasning Hallaren kirke (innvendig og utvendig)  142 000 0 0 0 

    Hålahauan boligfelt  5 000 000 0 0 0 

    Infrastruktur - Blått kompetansesenter  1 000 000 0 0 0 

    Investeringer IKT  2 500 000 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

    Kombinert tankvogn brann/vannverk  0 0 1 000 000 0 

    Kummer, høydebasseng og ledningsnett  2 500 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000 

    Kvalitetsheving DEK  250 000 0 0 0 

    Liggekai Sistranda  1 000 000 21 500 000 0 0 

    Miljøgata - flytting av vannledning og kummer  2 000 000 0 0 0 

    Nordhammarvik gravplass  200 000 0 0 0 



    Ny brannbil - restfinansiering ihht. KST vedtak  750 000 0 0 0 

    Ny brannbil Nordskag - fremskutt enhet  1 000 000 0 0 0 

    Ny brannstasjon  10 000 000 10 000 000 0 0 

    Ny mindre traktor  500 000 0 0 0 

    Ny vannledning    Nordhammervika-Hamarvik-Skarpneset-

Nordskag 

 10 000 000 10 000 000 0 0 

    Nye senger sykehjemmet  100 000 100 000 100 000 100 000 

    Nytt høydebasseng - Bergheia  6 000 000 6 000 000 0 0 

    Nytt høydebasseng - Bremnestuva  8 000 000 0 0 0 

    Oppgradering av sentrumsområde Sistranda  1 000 000 0 0 0 

    Opprydding kommunale avløpsledninger/overvannsproblemer  5 000 000 1 000 000 1 000 000 1 000 000 

    PC til ansatte (arbeidsredskap)  135 000 20 000 20 000 20 000 

    Parkeringsplass ved Titran kapell  250 000 0 0 0 

    Parkeringsplass ved Vågan gravplass  250 000 0 0 0 

    Planlegging universell utforming Titran og Sula kapell  218 000 0 0 0 

    Påkostninger kommunale bygg i henhold til 

vedlikeholdsplanen 

 5 000 000 5 000 000 5 000 000 5 000 000 

    Rammeplan avløp  500 000 0 0 0 

    Sak/arkivsystem  200 000 0 0 0 

    Sanering av avløp Mausund (Måøyholet)  2 000 000 0 0 0 

    Tilrettelegging - Trygdebolig på Hamarvik  300 000 0 0 0 

    Tilskudd brannutstyr - Bogøya og Gjæsingen  300 000 0 0 0 

    To smartboard Sistranda skole  70 000 0 0 0 

    Trafikksikkerhetstiltak  500 000 500 000 500 000 500 000 

    Utbedring av kommunale kaier  0 0 1 000 000 1 000 000 

    Utbedring tak Sletta kirke  150 000 0 0 0 

    Utbedringer av kaier i øyrekka - kommunal andel    

(restbevilgning) 

 2 000 000 0 0 0 

    Utbygging Beinskardet - byggetrinn 2  4 000 000 0 0 0 

 

Tiltak som ikke er valgt i denne budsjettversjonen 

- 

Usorterte tiltak      

    Bygging av utleieboliger  0 0 0 0 

    Renter og avdrag  0 0 0 0 

    Utbygging helhetlig idrettspark inkl. flytting av ballbinge  0 0 0 0 

    Renter og avdrag  0 0 0 0 

 



1.9 Skattevedtak 2015 
Hjemmel for utskriving av eiendomsskatt er Eiendomsskatteloven § 2 og 3. I medhold av 
eiendomsskatteloven § 3 og 4 videreføres i 2015 utskriving av eiendomsskatt på verker og 
bruk samt anlegg i sjø. Eiendomsskattesatsen skal være på 7 promille.  
 

 
1.10 Skatteøret fastsettes til høyeste sats. Skatteingangen fastsettes for 2015 til kr 132.573.000 i              

henhold til Regjeringens forslag til statsbudsjett og til KS sin prognosemodell. Nybygg og 
nyanlegg forutsettes finansiert i samsvar med oversikt og vurderinger i budsjett- og 
handlingsplandokumentet. 

 

 

 
Vedlegg: 

 
1. Vedlikeholdsplan for Frøya kommune 
2. Vedtak veldikeholdsplan hovedutvalg for drift.  
3. Notat fra den norske kirke/Frøya sokn 
4. Verbal del: budsjett 2015 og økonomiplan med handlingsprogram for 2015 – 2018. 
        Med tilhørende vedlegg 1A, 1B, 2A, 2B, Hovedoversikt investeringsbudsjett 2015-2018, 

ønskede driftstiltak fra virksomhetene 2015-2018 

 

Saksopplysninger:   
 
Kommunens inntekter og utgifter 
 
Budsjettet for 2015 og handlingsprogram 2015 – 2018 bygger på de forutsetningene som følger av 
vedtatt handlingsprogram for 2014 – 2017. De politiske vedtakene som ble gjort i forbindelse med 
behandlingen av budsjettet for 2014, og som har effekter for 2015 – 2018, er innarbeidet i dette 
budsjettet. Frie inntekter øker med 5 prosent i forhold til revidert statsbudsjett. Anslag på frie midler 
for Frøya kommune er på kr 253.312.000  
 
Frøya kommune har et utgiftsbehov som er 9 % høyere enn landsgjennomsnittet. Indeks for beregnet 
utgiftsbehov skal motvikre forskjeller som skyldes at kommunen har ulike kostnader for å yte 
lovpålagte tjenester og innfri minstestandaren m.v. Slike kostnader kalles utgiftsbehov og det er lagt 
opp til at de statlige rammetilskuddene skal kompensere for variasjonene i utgiftsbehovet.  
 

Netto driftsresultat 
 
Rådmannens forslag til budsjett for 2015 viser et netto driftsresultat på 4,11 % av driftsinntektene. 
Netto driftsresultat blir ofte brukt til å beskrive kommunens økonomiske handlefrihet, som viser hva 
kommunen har til disposisjon til egenfinansiering av investeringer og avsetninger fra årets drift. 
Teknisk beregningsutvalg for kommunal økonomi anbefaler 3 – 3,5 prosent.  
 

Lønn og pris 
 
Effekten av lønnsoppgjøret i 2014 er lagt inn i budjsettet. For mellomoppgjøret i 2015 er det avsatt 
kr 1.850.000 
 
 

Pensjonspremie og arbeidsgiveravgift 
 



Arbeidsgiveravgiften er på 5,1 prosent. Pensjonspremien i budsjettet for 2015 settes for KLP til 
21,78 prosent og for SPK 13,55 prosent. Disse inkluderer arbeidstaker andel på 2 prosent.  
 

Låneopptak og renteforutsetninger 
 
Investeringene som legges til grunn i budsjettforslaget vil medføre et samlet låneopptak over fire år 
på kr. 162.774.000. Det budsjetteres med renter og avdrag på kr. 14.607.000 tilknyttet de nye 
investeringene i fireårsperioden. Total gjeldsbelastning ved utgangen av handlingsplanperioden vil 
være kr 888.886.000  
 
 
Kommunens rentekostnad beregnes ut fra følgende gjennomsnittlige rentesatser:  
 

 2015 2016 2017 2018 

Gjennomsnittlig rentesats, gamle og nye lån 2,77 3,02 3,21 4,0 

Lån me flytende rente 2,62 3,12 3,30 4,0 

Lån med fast rente 3,57 3,57 3,57 3,57 

 

Inntektsforutsetninger 
 
Vekst i frie inntekter for 2015 er som foreslått i statsbudsjettet for 2015.  
Skatteinngangen for Frøya forutsettes/settes til 1,1 prosentpoeng høyere enn landet for øvrig.  

 

Kapitalfond 
 
Frøya kommune valgte å selge sine B-aksjer i Trønder Energi i 2004 og 90 millioner ble i sin helhet 
investert i verdipapirer. Det budsjetteres i 2015 og økonomiplanperioden 2015 -2018 med 6,6 
millioner kroner i årlig avkastning. For å balansere budsjett 2015 er det fulgt samme avsetning som 
for 2014 med kr 1.880.485. For å sikre seg mot år med svak avkastning eller tap er det satt som mål 
at bufferfondet skal utgjøre 13 prosent av porteføljens markedsverdi. Kommunen vil følge 
utviklingen innenfor dette inntektsområdet nøye, da området er vanskelig å prognostisere. 
Kommunen hadde pr 01.01.14 kr. 154 millioner kroner i kapitalfond. Avkastningen i 2013 ble på 
12,7 millioner kroner.  

 

Reserverte tilleggsbevillinger 
 
Det er avsatt 550 000 kroner for hvert år i planperioden til reserverte tilleggsbevillinger.  
Rådmann har, for budsjett 2015 valgt å prioritere å videreføre dagens drift innenfor alle 

rammeområdene. Nye tiltak må i det store og hele løses innenfor eksisterende rammer/omprioriteres 

innenfor rammeområdene.  Noen få nye tiltak er det funnet rom for, men i det store og hele bildet er 

det tatt ned på driftsmidlene. 

Prioriteringer 

I en økonomiplan med handlingsprogram vil alltid behovene overstige hva den økonomiske rammen 

har mulighet for å romme. Som verbal del beskriver, viser virksomhetenes forslag og ønsker, at 

utfordringene er mange og komplekse. Rådmann har, for budsjett 2015 valgt, så langt det er mulig, å 

prioritere videreføre dagens drift innenfor alle rammeområdene. Nye tiltak må i det store og hele 

løses innenfor eksisterende rammer/omprioriteres innenfor rammeområdene.  Noen få nye tiltak er 

det funnet rom for, men i det store og hele bildet er det tatt ned på driftsmidlene. 

Rådmannen har prioritert følgende nye driftstiltak for 2015: 



• Arkiv. OSK styrkes med 300`kr til kjøp av arkivartjenester  

• Ressurskrevende tjenester. Dyrøy oppvekstsenter styrkes med 200’kr  

• Morgendagens tjenester.  100’kr avsettes til «morgendagens omsorg» og «morgendagens 

oppvekst»  

• Pleie og omsorg. Vikarbudsjett oppjustert. 

• Valg. Utgifter til valg 2015 er lagt inn med 300`kr 

• Krisesenter. Lovpålagt tjeneste. 250’ kr er lagt inn 

 

Rådmannens IKKE prioriterte tiltak drift/forslag til inndekning: 

• Frøyapakken. Dekning av studielån foreslås tatt bort 

• Redusere overføring til næringslivet  

• Planlagt opptrapping lærlinger foretas ikke 

• Tapt arbeidsfortjeneste politisk, kommunestyrmøter tas ut 

• Sommerjobb for ungdom videreføres ikke 

• Avsatte midler til tidlig innsats videreføres ikke 

• Reduksjon i tilskudd til private barnehager 

• Sommer SFO videreføres ikke  

• Festivalstøtte reduseres 

• Skjærgårdssykepleier iverksettes ikke 

• Egenandel trygghetsalarmer legges inn 

• Husleieøkning på kommunale leiligheter 

• Toalett ferjeleier tas ut 

 
 

Vurdering: 
 

Tallene fra SSB viser at antall innbyggere på Frøya fortsetter å øke, og det forventes vekst i et 

langsiktig perspektiv, særs med innvandring. Økt antall innbyggere er positivt, men økt tilflyning og 

innvandring gir også kommunen utfordringer. Kommunens velferdstilbud utfordres på grunn av 

dette, både med hensyn til kapasitet og kvalitet.  

Frøya kommunes visjon og mål er svært ambisiøse. For å nå disse målene i årene som kommer må 

kommunen derfor være innovativ, både med måten det arebeides på, og i måten vi samhandler med 

innbyggerne på. Ut fra dette må det tas kloke valg, - sammen, på hvordan våre tjenestetilbud skal 

løses fremover.  
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